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رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران 
در گفتگو با پیشرو تاکید کرد:

نقش موثر سامانه هوشمند کمیته امداد 
در برقراری عدالت اجتماعی

اختصاص سهم 2۵ درصدی 
برای اشتغال  فارغ التحصیلان 

دانشگاهی

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش 
مطرح کرد؛

سند تحول معاونت پرورشی در آستانه 
بررسی شورای عالی انقلاب فرهنگی

رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران گفت: کمیته امداد امام خمینی)ره(
عدالت  و  اعتماد  دیجیتال،  و  هوشمند  سامانه های  با  است  توانسته 
اجتماعی را در جامعه هدف و مددجویان ایجاد کند.محمد خوانساری در 

بازدید غرفه کمیته امداد در بیست و هفتمین نمایشگاه الکامپ، ..

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش از ارتقاء جایگاه معاونت 
و  آموزش  وزارت  پرورشی در  تحول  اجرای سند  با  پرورشی 
محمدحسین  والمسلمین  داد.حجت الاسلام  خبر  پرورش 
پورثانی درباره سند تحول معاونت پرورشی گفت: »سند تحول 

معاونت پرورشی در ستاد تعلیم و تربیت تصویب شده و ...

مدیرعامل بورس انرژی ایران خبرداد:

کمک به ناترازی گاز بواسطه 
ابزارهای بورس انرژی

هفتم  بند  در   گفت:  انرژی  سازی  بهینه  بازار  از  رونمایی  برنامه  در  نقوی 
سیاست های کلان اصلاح الگوی مصرف ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری،  
در مصرف انرژی با اعمال مجموعه ای متعادل از اقدامات قیمتی و غیرقیمتی 
به منظور کاهش مستمر شاخص شدت انرژی کشور با اولویت دادن به افزایش 

بهره وری در تولید، انتقال و مصرف انرژی تاکید شده است.
مبادله  شفاف  بازار  متولی  عنوان  به  ایران  انرژی  بورس  افزود:  او 
حامل های انرژی در کشور زیرساخت های فنی و اجرایی مورد نیاز 

صفحه  7جهت بهره برداری از ظرفیت های بازار بهینه سازی انرژی...

رئیس سازمان غذا و دارو:

13 درصد ارزش ریالی 
بازار دارویی کشور 
صرف یک درصد 
داروهای وارداتی

اسماعیل زاده خبر داد؛

تهیه سبد 
غذایی مطلوب 

برای ایرانیان
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معاون وزیر راه وشهرسازی خبرداد:
رشد 100 درصدی 

نوسازی بافتهای فرسوده 
در کشور

6

وزیر ورزش و جوانان:

کسب بیش از سه هزار 
مدال توسط ورزشکاران 

در دولت سیزدهم

امسال سهم 2۵  اجتماعی گفت:  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  معاون 
درصدی برای اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی لحاظ شده که 
اشتغال  معاون  کریمی بیرانوند،  است.محمود  ارزشمندی  فرصت 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: دولت سیزدهم تنها ...
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وزیر آموزش و پرورش خبرداد:

رشد ۳۰۰ درصدی 
مشارکت خیّران در مدرسه سازی

سرمقاله / رضا روزه گیر قلعه نویی
غذا و آب برای وجود انسان ضروری است و انرژی کلید توسعه انسانی است. 
آب، انرژی و غذا ارتباط قوی بایکدیگر دارند و نقش مهمی در دستیابی 
به اهداف توسعه پایدار ایفا می کنند. کاهش سطح آب، تهدیدی برای 
کشاورزی، تولید مواد غذایی، سلامت و محیط زیست است و دسترسی به 
این منابع و مدیریت پایدار آنها، پایه و اساس توسعه پایدار است. بنابراین 
استفاده پایدار از این منابع محدود برای توسعه پایدار امری ضروری است. 
ایران در منطقه خشک و نیمه خشک کره زمین و وقوع  قرار گرفتن 
پدیده خشکسالی و هم زمان تغییر اقلیم موجب شده تا اثرات بهره برداری 
نامطلوب و با راندمان پایین از منابع آب تشدید شده و منجر به ایجاد 
زمینه بروز بحران در تأمین آب مورد نیاز برای مصارف مختلف کشور 
گردد. در ایران نیز تأمین آب از دو بخش منابع آب سطحی و زیرزمینی 

انجام می شود.
وضعیت نامناسب منابع آبی به خصوص آب زیرزمینی، سیاستگزاران و 
به دنبال راهکارهایی جهت مدیریت بهتر  بر آن داشته  پژوهشگران را 
منابع آب زیرزمینی موجود می باشند. برداشت بی رویه بخصوص در بخش 
کشاورزی، با توجه به قیمت ناچیز آب و بهرهوری پایین در این بخش، 
موضوعی جدی و نیازمند راهکاری مناسب و ضروری برای مدیریت وضع 
موجود می باشد و موجب شده کمبود آب به عنوان یک مشکل جدی در 
سطح کشور مطرح شود. از این رو به منظور ایجاد آمادگی برای مواجهه با 
بحران های آتی و اندیشیدن تدابیر لازم برای بکارگیری منابع آب محدودی 
که هم اینک در اختیار ما می باشد لازم است رویکردی مناسب داشته 

باشیم.
با توجه به اینکه برداشت آب زیرزمینی در کشور ایران توسط چاه هایی 
با نیروی محرکه برق و یا گازوئیل انجام می شود و با توجه به سهولت 
استفاده از برق در استحصال آب زیرزمینی و تصویب قانونی در جهت 
برقدار کردن چاه های کشاورزی آمار تعداد چاهای دیزلی در حال کاهش و 
برقی در حال افزایش است. لزوم کاهش بهره برداری از منابع آب زیرزمینی، 
محدودیت انرژی الکتریکی برای تخصیص به چاه های کشاورزی و لزوم 
تولید مواد غذایی متناسب با رشد جمعیت موضوعاتی هست که دارای 
اهمیت به سزایی است ولی پرداختن به آنها در مسیرهای جداگانه و بدون 
لحاظ اثرگذاری آنها بر هم، نتیجه ی مناسبی در پی نخواهد داشت. آنچنان 
که طرح های مهم حفاظت از منابع آب مانند ابلاغ آب قابل برنامه ریزی 
و طرح احیا و تعادل بخشی منابع آب زیرزمینی بدون لحاظ لزوم تولید 
محصولات غذایی متناسب با رشد جمعیت و با هدف کاهش برداشت از 

منابع آب تدوین شده است.
همچنین موضوع تأمین مواد غذایی و محصولات ضروری بدون توجه به 
میزان مصرف منابع موجود تعیین شده است. با توجه به آنچه بیان شد، 
رویکرد مدیریت همبست منابع مشترک با توجه به ارتباط نزدیک منابع 
آب، انرژی، زمین و غذا رویکردی مناسب برای مدیریت شرایط موجود و 

آینده است.
منابع مشترک منابعی هستند که به یک گروه از مردم منفعت می رسانند، 
اما اگر هر فرد به دنبال نفع خودش باشد مزایای منحصر به فردی را برای 
شخص به ارمغان می آورد. ارزش یک منبع مشترک را می توان با استفاده 
بیش از حد کاهش داد. آب، انرژی، زمین، هوا و محیط زیست همگی 
منابع مشترکی هستند که استفاده بی رویه و یا نادرست از آنها موجب 
ایجاد مشکلات عمومی خواهد شد، این منابع نامحدود نبوده و استفاده 
بیش از حد آن ها می تواند موجب کمبود و تراژدی منبع شود. وجود این 
منابع ضرورت تأمین غذایی هر کشوریست. استفاده نامناسب )بیجا و 

بی رویه( از این منابع به جز مشکل تراژدی منبع موجب تأثیرات منفی بر 
اقلیم )تولید گازهای گلخانه ای، آلودگی هوا، خشکسالی( نیز خواهد شد.

ضرورت بکارگیری رویکرد همبست در ایران
با توجه به مفاهیم ذکر شده بکارگیری رویکرد همبست در ایران امری 

ضروری و اجتناب ناپذیر است:
بحران آب به حدی جدی شده که مسئله آب را به یکی از نقاط تمرکز و 

توجه مردم )دولت( تبدیل کرده است.
اشتیاق به توسعه در ایران مانند بسیاری از کشورهای در حال توسعه به 
حدی است که مانع از مطالعات عمیق سیستم پیچیده ارتباطات بین 

حلقه های آب، غذا، انرژی، اقلیم و محیط زیست شده است.
تمرکز مدیریت منابع آب ایران بر افزایش امنیت تأمین از طریق ایجاد 
ظرفیت های سازه ای است. این رویکرد بدون توجه به اثرات پیچیده احداث 

سازه ها بر محیط زیست، توسط وزارت نیرو در حال انجام است.
بحران آب حاصل زنجیره ای از سیاست گذاری هایی است که در خارج از 

بخش آب شکل می گیرد:
و  توزیع  شبکه های  توسعه  به  منجر  شهرها،  به  روستاها  از  مهاجرت 

تأسیسات تصفیه می شود.
توسعه این تأسیسات منجر به افزایش مصرف انرژی می شود.

با افزایش میزان تأمین، هزینه های افزایش واحد تأمین، به سرعت افزوده 
می شود.

فشار اقتصادی بر دولت افزایش می یابد.
افزایش هزینه ها، توان دولت را برای سرمایه گذاری جدید کاهش می دهد.

بخش آب به تنهایی نمی تواند به راهبردهای اثر بخش دست یابد.
شکل گیری ساختار حکمرانی جامع با برقراری ارتباطات بین بخشی برای 
حرکت به سمت توسعه پایدار یک ضرورت زیربنایی است. تا زمانی که 
ارتباط بین این بخش ها مطالعه نشود، افزایش آگاهی در میان سیاست 
گذاران صورت نخواهد گرفت و روند توسعه بخشی ادامه پیدا خواهد کرد.

کمبود در منابع آب و کاهش سطح امنیت غذایی، قاعدتاً باید منجر به 
افزایش سرمایه گذاری برای بهبود سطح تأمین و کاهش مصرف شود. در 
ایران علیرغم محدود شدن پتانسیل های تأمین، سرمایه گذاری در مدیریت 

مصرف در سطح مورد انتظار انجام نشده است.
حال سوال این است چرا سیستم واکنش نشان نداده است؟
در حوضه اقتصاد آب و محیط زیست، شفافیت وجود ندارد.

پیاده سازی سامانه های حسابداری اقتصادی– زیست محیطی آب می تواند 
در شفاف سازی کمک کند به شرطی که با همکاری همه سازمان های ذکر 

شده صورت گیرد.
تنها راه کار برون رفت از بحران آب و وضعیت ناهنجار زیست محیطی 
موجود در کشور، توسعه رویکردهای مشارکت بین بخشی است که بایستی 
از سطح سیاست گذاری کلان آغاز شود و به مرور زمان تا سطح اقدامات 
به کارکردهای  اقتصادی  ارزش گذاری  بدون  پیدا کند.  محلی گسترش 
اکوسیستمی، با توجه به شرایط فرهنگی، اجتماعی و سیاسی حاکم بر 
کشور، محیط زیست همیشه آخرین اولویت را خواهد داشت. این همه 
البته محقق نخواهد شد مگر اینکه سیاست مداران بپذیرند که شرایط فعلی 
توسعه بخشی صدمات غیرقابل جبرانی به محیط زیست ایران وارد می کند.

در پایان لازم به تأکید است شناسایی محدودیت های منابع در منطقه، 
شناسایی روند تاریخی تغییرات منابع و مصارف و ارتباط آن با روند آینده 
شناسایی  و  باشند(  متفاوت  کاملًا  آینده  و  گذشته  روند  است  )ممکن 
روابط و اتصالات پیچیده بین منابع مهمترین پیش نیازها برای درک بهتر 

همبست و اقدام مناسب با آن است.

همه با هم علیه تبعیض سنی لزوم به کار گیری رویکرد همبست آب، غذا و انرژی
علیه سالمندان

یادداشت 
امروز، روز جهانی آگاهی رسانی علیه تبعیض سالمندان است. روزی که 
تبعیض سنی در سطح  برای تلاش در جهت کاهش  مناسبی  فرصت 
جامعه است. تبعیض سنی، سیاست گذاری یا رفتار نابرابر با افراد سالمند به 
دلیل سن آنهاست که منجر به ایجاد یا تشدید نابرابری ها در سطح جامعه 
شده و محرومیت سالمندان از حقوق خود را به دنبال دارد. تبعیض سنی 
موجب حذف آرام سالمندان از فعالیت های اجتماعی و انزوای اجتماعی 
آنها، کاهش کیفیت زندگی و افزایش بیماری های دوران سالمندی شده 
و طبق برآورد سازمان جهانی بهداشت و صندوق جمعیت ملل متحد، 
موجب تحمیل خسارت میلیاردی به اقتصاد کشورها می شود. بنابراین 
به منظور سیاست گذاری و برنامه ریزی صحیح در حوزه سالمندی، درک 
تبعیض سنی امری ضروری است؛ موضوعی که درک ابعاد و پیامدهای آن 
در کنار وجود اراده سیاسی در دولت می تواند از طریق اصلاح سیاست ها 
و اجرای استراتژی های ضدتبعیض موجب کاهش انواع خشونت در سطح 

جامعه شود.
همراه با رشد جمعیت سالمندی در سراسر جهان، در کشور ایران نیز 
کاهش میزان رشد جمعیت همراه با افزایش امید به زندگی، موجب افزایش 
جمعیت سالمندان در سال های اخیر شده و این روند رو به رشد ادامه دارد. 
پیش بینی می شود در 2۰ سال آینده بیش از 2۰ درصد جمعیت کشور را 
سالمندان تشکیل دهند؛ بنابراین توجه به تبعیض و نابرابری های سنی در 
سیاست ها، فرایندها و برنامه های اقتصادی، اجتماعی، آموزشی، حمایتی، 
رفاهی و دسترس پذیری به امکانات شهری از اهمیت بسزایی برخوردار 

است.
یکی از جنبه های کلیدی توجه به تبعیض سنی در مقابل سایر اشکال 
تبعیض، نابرابری و رویکردهای ناعادلانه این است که همه افراد جامعه 
به طور بالقوه در معرض خطر تجربه تبعیض سنی در مقطعی از زندگی 
خود هستند؛ آن هم در مقطعی از زندگی که انتظار می رود جامعه بتواند 
از سویی از تجارب و اندوخته های دانشی آنها به طور مطلوب استفاده کند 

و از سوی دیگر از طریق طراحی نظام حمایت اجتماعی توانمندساز بتواند 
پاسخ گوی شهروندان خود که در دهه های گذشته در مسیر توسعه کشور 
تلاش کرده اند باشد؛ موضوعی که متأسفانه جدیت آن در سیاست گذاری 

و برنامه ریزی های حاکمیتی دیده نمی شود.
بعد فردی در قالب قضاوت های  اشکال مختلف تبعیض را می توان در 
مبتنی بر سن، کاهش میزان احترام و ادب در محیط خانواده و اجتماع 
انواع خشونت های جسمی، روانی،  به سالمندان، قرارگرفتن در معرض 
مالی و نگرش به سالمندان به عنوان افرادی کمتر مفید، مسلط به دانش و 
آگاهی از مسائل روز، غیراثربخش، غیرمؤثر، وابسته و طرد اجتماعی آنها 
دید. همچنین حذف شدن سالمندان از سیاست ها، قوانین و برنامه ها، عدم 
دسترسی مناسب آنها به امکانات شهری، سیستم های حمل ونقل عمومی 
و سرویس های ارائه دهنده خدمات بهداشتی، درمانی، اجتماعی و شهری، 
وجود زیرساخت های شهری غیرایمن و آسیب زننده به سلامت فیزیکی 
سالمندان از ابعاد اجتماعی و ساختاری این شکل تبعیض تلقی می شود.
نکته نگران کننده آنجاست که این اشکال تبعیض سنی به مرور بر روی 
ادراک فرد از خود و توانایی ها و ظرفیت هایی که دارد نیز اثر می گذارد. 
پژوهش ها نشان می دهد افرادی که با کلیشه های منفی بیشتری نسبت به 
خود روبه رو می شوند، معمولا عزت نفس پایین تر و احساس سالخوردگی 
بیشتری را تجربه می کنند. همچنین تبعیض سنی به عنوان یک عامل 
اجتماعی  و  روانی  جسمی،  سلامت  بر  می تواند  مزمن،  استرس زای 
سالمندان اثر گذاشته و ضمن ازکارانداختن توانمندی های فردی آنها، 
موجب کناره گیری اجتماعی، کاهش مشارکت اجتماعی، احساس تنهایی 

و در نتیجه تجربه تبعیض بیشتر شود.
در پایان توجه به این نکته ضروری است که در بسیاری اوقات تبعیض 
پیامدهای  از  دولت ها  و  افراد  و  می دهد  روی  ناآگاهانه  به صورت  سنی 
رفتار و تصمیم های تبعیض آمیز و گسترش دهنده نابرابری های اجتماعی 
خود در جامعه آگاهی ندارند. جلب مشارکت و درگیرکردن همه شمول 
و فراگیر تمامی افراد و گروه های جمعیتی در فرایندهای برنامه ریزی و 
ناعادلانه،  تصمیم گیری می تواند ضمن کاهش رویه های تبعیض آمیز و 
اطمینان از دسترسی برابر و مستمر همه گروه های جمعیتی به منابع، 
فرصت ها، خدمات و حمایت های جسمی، روانی، اجتماعی، اقتصادی و 

سیاسی را افزایش دهد./ زینب نصیری
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بیشترین تخلفات سرعت در بزرگراه ها 
مربوط به رانندگان جوان است

رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور تهران بزرگ گفت: 
دارند. بزرگراه ها  در  سرعت  تخلفات  بیشترین  جوانان 
سرهنگ علی اصغر شریفی در خصوص حداکثر سرعت 
سرعت  بالاترین  داشت:  اظهار  تهران،  بزرگراه های  در 
راه ها  آزاد  در  جاده های کشور  در  رانندگی خودروهای 
می باشد که حداکثر آن ۱۲۰ کیلومتر است و در خارج 
از شهر نیز قرار دارد.وی افزود: در واقع این مسیرها شاه 
راه هایی هستند که استان ها را به یکدیگر متصل می کنند.

حداکثر  نیز  شهرها  داخل  در  گفت:  شریفی  سرهنگ 
سرعتی که برای خودروها در بزرگراه ها در نظر گرفته 
شده، زیر ۱۰۰ کیلومتر است. بزرگراه هایی چون همت، 
بابایی، یادگار حداکثر سرعت ۹۰ کیلومتر است و سرعت 
اطلاع  مرکز  است.رئیس  تخلف  و  ممنوع  آن  از  بیشتر 
رسانی پلیس راهور تهران بزرگ بیان داشت: متأسفانه 
رانندگان که بیشتر آن را نیز قشر جوان تشکیل می دهند 
با سرعت های غیر مجاز و بیش از حد تعیین شده مانند 
۱۶۰ کیلومتر در ساعت در معابر بزرگراهی تردد می کنند 
دیگر  و  آنها  جان  حفظ  بخاطر  نامحسوس  پلیس  که 
کاربران ترافیک، از ادامه حرکت آنان جلوگیری به عمل 
نقلیه، این  می آورد و علاوه بر جریمه و توقیف وسیله 

خودروها را به پارکینگ منتقل می کند.

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و 
پرورش مطرح کرد؛

سند تحول معاونت پرورشی در آستانه 
بررسی شورای عالی انقلاب فرهنگی

پرورش  و  آموزش  وزارت  فرهنگی  و  پرورشی  معاون 
سند  اجرای  با  پرورشی  معاونت  جایگاه  ارتقاء  از 
داد. خبر  پرورش  و  آموزش  وزارت  در  پرورشی  تحول 
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین پورثانی درباره 
سند تحول معاونت پرورشی گفت: »سند تحول معاونت 
پرورشی در ستاد تعلیم و تربیت تصویب شده و منتظریم 
انقلاب  عالی  علنی شورای  به صحن  تصویب  تا جهت 
صحن  در  سند  این  زمان  هر  شود.  ارسال  فرهنگی 
اجرا  مدارس  در  آن  برنامه  تصویب شود،  عالی  شورای 
می شود .« معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و 
پرورش  افزود: »  طبق این سند جایگاه معاونت پرورشی 
در وزارت آموزش و پرورش از لحاظ ساختاری و عملی 
ارتقاء پیدا کرده و معاونت پرورشی از حاشیه وارد بطن 
می شود. یعنی بعضی دروس که پیش تر معاونت پرورشی 
مسئولیتی نسبت به آن نداشت، امروز معاونت پرورشی 
و  می کند  پیدا  ورود  دروس  این  به  مستقیم  به صورت 
»برخی  داد:  ادامه  داد.«وی  خواهد  انجام  را  اقداماتی 
مسائل و چالش های فضاهای پرورشی همچون اردوگاه ها 
و کانون های پرورشی، در راستای این سند برطرف شدند. 
نسبت به تربیت مربی پرورشی و تأمین مالی پرورشی در 
این سند، پیش بینی های جدی نظیر صندوق تربیتی شده 
است.«پورثانی افزود: »یک سال و نیم مشکلات مربوط به 
احصا شد.  اصلی  مساله  و  ۹۰  بررسی  آموزش وپرورش 
و  نوشته شده  و  تعیین  راه حل  احصا شده  برای مسائل 
تبدیل به چند پروژه اجرایی شده است.«معاون پرورشی 
و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش گفت: »تقریبا به ۱۲ 
اقدام ناظر به حل مساله   توسط یک تیم علمی و پژوهشی 
در این سند پرداخته شد. در این سند کارشناسان برای 

مسائلی که پیشتر احصا شده، برنامه ریزی کردند.«

حداکثر شهریه مدارس غیرانتفاعی 
چقدر تعیین شده است؟

رئیس سازمان مدارس غیردولتی اعلام کرده سقف و کف 
شهریه تمام مدارس مشخص است و میانگین شهریه مدارس 
غیردولتی از ۱۰میلیون تا ۸۰میلیون تومان است البته برخی 
مدارس شهریه ۸۰ تا ۹۵ میلیون تومانی را درخواست داده اند 
که هنوز به توافق نرسیدیم.احمد محمودزاده؛ رئیس سازمان 
مدارس غیردولتی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 
شهریه مدارس برای سال تحصیلی جدید براساس مواد ۱۵ 
و ۱۶ قانون تأسیس مدارس غیردولتی به استان ها ابلاغ شد، 
اظهار کرد: در ماده ۱۵ قانون، ۷ آیتم برای تعیین شهریه ابلاغ 
شده است.در ماده ۱۵ آمده است: الگوی تعیین شهریه مدارس 
و الگوی تعیین شهریه مراکز آموزشی و پرورشی غیردولتی 
با توجه به دوره تحصیلی، سطح آموزشی و پرورشی، برنامه 
و  فیزیکی  فضای  فوق برنامه،  فعالیت های  تحصیلی،  سال 
تجهیزات و شرایط منطقه ای و رتبه بندی سالانه مدارس و 
نرخ تورم رسمی کشور که از سوی بانک مرکزی جمهوری 
توسط شورای سیاستگذاری،  اعلام می شود،  ایران  اسلامی 
برنامه ریزی و نظارت مرکزی تهیه می شود. وی افزود: مدارس 
بر این اساس آیتم های مدنظر خود را در سامانه بارگذاری 
در  و  می شود  تأیید  و  بررسی  منطقه  توسط  که  می کنند 
صورت تأیید توسط استان ابلاغ خواهد شد البته اگر مؤسس 
مدرسه اعتراض داشته باشد می تواند آن را منعکس کند و اگر 
در حق مدرسه اجحاف شده باشد افزایش شهریه را اعمال 
خواهیم کرد.رئیس سازمان مدارس غیردولتی وزارت آموزش 
و پرورش با ابراز اینکه "در سه سال گذشته شهریه برخی 
مدارس غیردولتی بسیار پایین بود."، بیان کرد: به عنوان مثال 
سال گذشته شهریه ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تومانی داشتیم و 
این ارقام باعث لطمه به مدارس و افت کیفیت نیروی انسانی 
می شد.محمودزاده ادامه داد: سقف و کف شهریه تمام مدارس 
مشخص است و میانگین شهریه مدارس غیردولتی از ۱۰ 
میلیون تا ۸۰ میلیون تومان است البته برخی مدارس شهریه 
۸۰ تا ۹۵ میلیون تومانی را درخواست داده اند که هنوز به 
توافق نرسیدیم و ۷۵ درصد مدارس شهریه ۱۰ تا ۳۰ میلیون 
تومانی دارند.وی با اعلام اینکه در مدارس غیردولتی سه نوع 
شهریه ثابت و فوق برنامه درسی و غیردرسی دریافت می شود، 
اضافه کرد: خانواده ها می توانند این شهریه ها را به صورت مجزا 
در سامانه مشارکت ها با اسم مدرسه مشخص کنند.رئیس 
سازمان مدارس غیردولتی وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: 
هزینه سرویس، غذا، میان وعده و لباس فرم خارج از شهریه 
بابت  است  ممکن  مدارس  برخی  همچنین  است  مدارس 
فعالیت های آموزشگاهی مانند کلاس زبان شهریه ای دریافت 
به عنوان  با هم جمع و  را  ارقام  این  کنند. برخی مؤسسان 
شهریه کلی مدرسه اعلام می کنند.وی با اظهار اینکه »در دو 
سال گذشته ۲۵۰ مدرسه غیردولتی به دلیل شهریه تعطیل 
شدند و والدین می توانند از طریق سامانه مشارکت ها ارقام 
بالای شهریه مدارس غیردولتی را گزارش کنند.«، تأکید کرد: 
شهریه خدمات جانبی همچون سرویس، غذا و لباس فرم 
باید براساس عرف و قیمت گذاری دستگاه های مربوطه باشد 
همچنین منوی غذای مدارس باید متناسب با محیط آموزشی 
باشد و اگر خانواده ای غذای متفاوت تری می خواهد آن را در 

خانه برای فرزندش تأمین کند.

آموزش  وزیر  نیایش:  مجتبی  سید 
بیش  اینکه خیران  بیان  با  پرورش  و 
برای  تومان  میلیارد  هزار   ۱۱ از 
مدرسه سازی هزینه کرده اند گفت: در 
رشدی  خیران  سهم  گذشته  سال   ۳

حدود ۳۰۰ درصدی داشته است.
رضامراد صحرایی با بیان اینکه در سه 
برای  دولت  که  اعتباراتی  اخیر  سال 
که  پولی  و  داده  مدرسه سازی  حوزه 
این جهت هزینه کرده اند  خیرین در 
رشد قابل توجهی داشته است گفت: 
خیرین در سه سال گذشته سهمشان 
در ساخت مدرسه نسبت به سال های 
 ۳۰۰ حدود  رشدی   ۱۴۰۰ و   ۱۳۹۹

درصدی داشته است.
وی با بیان اینکه خیرین بیش از ۱۱ 
هزار میلیارد تومان برای مدرسه سازی 
از  نیمی  افزود: حدود  کرده اند  هزینه 

مدارس کشور حاصل مشارکت خیرین 
است.

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه اگر 
این فرآیند به همین منوال ادامه پیدا 
آموزشی  سرانه  که  مناطقی  در  کند 

آن ها پایین تر از استاندارد کشور یعنی 
۵.۳۰ سانتی متر است و مناطقی که 
زیر ۵ متر و پایین تر هستند به طور 
طبیعی به عنوان اولویت بالاتر و اولویت 
برای ساخت مدرسه سازی در  اصلی 

این مناطق تبدیل می شوند ادامه داد: 
نمونه این جهت گیری در این سه سال 
ساخت بیش از ۳۲ هزار کلاس درس 
با  مدرسه   ۷۰۰۰ از  بیش  قالب  در 
تمرکز بر مناطق کمتر برخوردار بوده 

است.
درصد   ۶۴ اینکه  بیان  با  صحرایی 
مدارس در روستاها و مناطق محروم 
هستند گفت: این امر نشان دهنده این 
است که سرانه مناطق محروم را باید 
بالا بکشیم تا در مسیر عدالت آموزشی 

حرکت کنیم.
دولت  یار  خیرین  اینکه  بیان  با  وی 
هستند و به مال دولت برکت می دهند 
اظهار کرد: هر دولت مردی که بخواهد 
دنبال  را  این مسئولیت مدرسه سازی 
تکیه کند  و  به مردم رجوع  اگر  کند 

موفق تر خواهد بود.

وزیر آموزش و پرورش خبرداد:

رشد۳۰۰درصدیمشارکتخیّراندرمدرسهسازی

و  اطلاعات  فناوری  آمار،  کل  مدیر 
علوم،  وزارت  مجازی  فضای  امنیت 
اینکه  بیان  با  فناوری  و  تحقیقات 
وزارتخانه  این  اطلاعات  فناوری  رتبه 
یافته  ارتقاء  از نوزدهم به جایگاه دوم 
است و در ۳ سال گذشته سخت ترین 
حملات سایبری علیه این مجموعه به 

وقوع پیوست.
دکتر محمدهادی زاهدی  در دومین 
همایش ملی مدیران فناوری اطلاعات 
الزهرا  دانشگاه  در  که  آپا  مراکز  و 
برگزار شد، گفت: در طول ۳سال که 
کار شدم،  به  علوم مشغول  وزارت  در 
در  مساعی  تشریک  با  تا  شد  سعی 
حوزه هوشمندسازی و تحول دیجیتال 
در آموزش عالی گام هایی برداریم و به 
قضاوت نهادهای بالا دستی، موفق عمل 

کردیم.
وی با اشاره به پروژه های اجرایی وزارت 
و  طراحی  افزود:  حوزه،  این  در  علوم 
پنجره  سامانه  استقرار  و  پیاده سازی 
واحد در راستای انجام تکالیف قانونی 
یکی از این پروژه ها است. این پنجره 
واحد یکپارچه سازی و تجمیع اطلاعات 

حوزه های وزارت علوم است.
و  اطلاعات  فناوری  آمار،  کل  مدیر 
امنیت فضای مجازی وزارت علوم گفت: 
تاکنون ۲۶۶ دانشگاه، پژوهشگاه، پارک 

کنار  در  و  عالی  آموزشی  مؤسسه  و 
واحد  پنجره  این  به  سامانه  آن ۵۱۵ 
متصل  دانشگاهی  هوشمند  خدمات 

شده اند. 
خدمات  واحد  پنجره  افزود:  وی 
پروژه  مهم ترین  دانشگاهی  هوشمند 
گذشته  نیم  و  سال  یک  در  که  بود 
استمرار یافت و تاکنون ۲۶۶ دانشگاه، 
آموزشی  مؤسسه  و  پارک  پژوهشگاه، 
عالی و در کنار آن ۵۱۵ سامانه به این 

پنجره واحد متصل شده اند. 
زاهدی خاطر نشان کرد: در گام بعدی، 
انتفاعی  غیر  و  غیردولتی  مؤسسات 
هوشمند  خدمات  پنجره  به  باید 
حاضر  حال  در  که  می شدند  متصل 
امر را محقق کرده اند  این  آنها  بیشتر 
و تاکنون بیش از یک میلیون و ۵۰۰ 
هزار نفر، حداقل یکبار در این سامانه، 
ثبت اطلاعات کرده اند و ۵۸ میلیون بار 
خدمت مراجعه کنندگان به این پنجره 

واحد ارائه داده شده است. 
و  اطلاعات  فناوری  آمار،  کل  مدیر 
امنیت فضای مجازی وزارت علوم ادامه 
داد: پروژه پنجر واحد خدمات هوشمند 
برتر در  پروژه  عنوان ۵  به  دانشگاهی 
رویداد جهانی جامعه اطلاعاتی انتخاب 
در  دارد.  افتخار  جای  که  است  شده 
این رویداد ۲۰ کشور پروژه های خود 

را معرفی کرده بودند و این پروژه جزء 
۵ طرح اول بوده است. 

زاهدی گفت: یکی از مشکلات ما در 
نظام تصمیم گیری، نبود داده های به روز 
است و این می تواند ما را با چالش جدی 
مواجهه کند. سازمان امور دانشجویان و 
دانشگاه ها و مدارس هنوز آمار دقیقی از 

دانشجو و دانش آموز ندارند. 
باید سکوی هوشمند  وی اضافه کرد: 
ایجاد شود، یعنی هر فردی هر خدماتی 
خودکار  صورت  به  می خواهد  که 
به  فرد  تا  نباشد  لازم  و  کند  دریافت 
دنبال آن برود، مثلا فارغ التحصیل لازم 
به  خود  مدرک  دریافت  برای  نیست 
تمام بخش های دانشگاه مراجعه کند، 
بلکه می تواند با انجام یک فرایند زودتر 
به هدف خود دست یابد و این فرایند 
را با طراحی معماری سکوی خدمات 

هوشمند تسهیل کردیم.
به گفته وی، این پروژه مستمر است 
و پیاده سازی آن حداقل ۳ سال زمان 

نیاز دارد.
 ۱۴۰۰ دی  در  داد:  ادامه  زاهدی 
مسؤولیت این حوزه به من واگذار شد 
و هر ساله وزارت ارتباطات به صورت 
الکترونیکی نهادهای ذی ربط را نظارت 
می کند، طی ۳ سال گذشته رتبه ستاد 
وزارت علوم و تمام سازمان های تابع آن 

در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات از 
جایگاه نوزدهم به جایگاه دوم رسیده 
است، در صورتی که سال گذشته این 
جایگاه ۶ بوده است که موفقیت در این 
بین  تعامل  و  ارتباطات  مرهون  حوزه 

ستاد و صف وزارت علوم است. 
پیاده سازی  و  طراحی  کرد:  بیان  وی 
اداری  مکاتبات  در  شفافیت  سامانه 
قرار  کار  دستور  در  را  عتف  وزارت 
نباشد هر  بر اساس آن لازم  تا  دادیم 
اتاق های  به  نامه خود  با  فرد همزمان 
بلکه  باشد،  آن  پیگیر  و  برود  ادارات 
نامه های  تمام  الکترونیکی  صورت  به 
اداری سریع و فوری بررسی می شوند و 
تاخیر در آن باعث کاهش امتیاز ادارات 
می شود که همین موضوع کمک کننده 

همکاری های بیشتر بوده است. 
در  کرد:  اضافه  دانشگاه  استاد  این 
حملات  سخت ترین  گذشته  سال   ۳
وزارت  زیر ساخت های  در  را  سایبری 
علوم و دانشگاه ها داشتیم، به گونه ای 
که تلاش شد در مهر سال قبل اختلالی 
در برگزاری کلاس ها صورت گیرد که 
تنها سازمانی بودیم که هیچ سامانه ای 

آسیب ندید.
وی با اشاره به برگزاری این همایش، 
دانشگاه   ۱۸۰ نشست  این  در  گفت: 

حضور دارند.

مدیر کل آمار، فناوری اطلاعات و امنیت فضای مجازی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری:

ارتقای رتبه فناوری اطلاعات وزارت علوم از ۱۹ به ۲

جامعه  تغذیه  بهبود  دفتر  مدیرکل 
وزارت بهداشت،از رونمایی سبد غذایی 

مطلوب ایرانیان خبر داد.
احمد اسماعیل زاده گفت: سبد غذایی 
معاونت  همت  به  که  ایرانیان  مطلوب 
و  تدوین  بهداشت  وزارت  بهداشت 
طراحی شده است، در اجلاس رؤسای 
با  کشور  پزشکی  علوم  دانشگاه های 
حضور وزیر بهداشت رونمایی شد.وی با 
اشاره به تاکید وزیر بهداشت مبنی بر 
اهمیت تغذیه سالم و دستیابی به امنیت 
غذایی پایدار در کشور، خاطرنشان کرد: 
بهبود  دفتر  نظر  تحت  که  سبد  این 
با  و  بهداشت  وزارت  جامعه  تغذیه 
مشارکت دبیرخانه شورایعالی سلامت 
و امنیت غذایی و اساتیدی از انستیتو 
تحقیقات تغذیه ای کشور، دانشگاه علوم 
پزشکی  علوم  دانشگاه  تهران،  پزشکی 
پزشکی  علوم  دانشگاه  بهشتی،  شهید 
و  پزشکی مشهد  علوم  دانشگاه  ایران، 
دانشگاه علوم پزشکی اهواز تدوین شده 
بازنگری  مورد  از ۱۰ سال  است، پس 
قرار گرفته و در آن مقادیر اقلام غذایی 
مورد  مغذی  مواد  و  کالری  بتواند  که 
نیاز عموم جامعه را برآورده کند، ذکر 

بهبود تغذیه  شده است.مدیرکل دفتر 
داد:  ادامه  بهداشت  وزارت  جامعه 
مطلوب  غذایی  سبد  تدوین  مبنای 
ترکیب  اساس  بر  عمده  صورت  به 
جمعیتی )گروه های سنی و جنسیتی( 
و فرهنگ غذایی جامعه است، به طوری 
که حداقل کالری، پروتئین و برخی از 
تأمین  جامعه  اساسی  ریزمغذی های 
مطلوب  غذایی  سبد  افزود:  شود.وی 
میانگین نیاز جامعه را برآورد می کند، 

از جامعه را؛  نیاز یک گروه خاصی  نه 
از  دارد  متنوعی  کاربردهای  سبد  این 
مواد  عرضه  در  سیاستگذاری  جمله 
تولید،  ریزی  برنامه  قبیل  از  غذایی 
صادرات و واردات مواد غذایی، ارزیابی 
تغذیه،  و  غذا  با  مرتبط  سیاست های 
و طراحی  تغذیه ای  های  ریزی  برنامه 
سبدهای غذایی حمایتی برای گروه های 
آسیب پذیر جامعه. هدف اصلی تدوین 
سبد، تمامی گروه های سنی و جنسی 

دفتر  است.مدیرکل  جامعه  در  موجود 
بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با 
بیان اینکه این سبد ابزاری علمی و قوی 
برای تدوین سیاست های غذا و تغذیه، 
ارزشیابی  و  اجرایی  های  ریزی  برنامه 
تأمین  جهت  در  برنامه ها  عملکرد 
امنیت غذایی و حفظ سلامت تغذیه ای 
غذایی  سبدهای  گفت:  است،  جامعه 
متفاوت،  هزینه ای  سطوح  در  مطلوب 
ابزاری برای برخورداری اقشار مختلف 
با منابع محدود از الگوی غذایی بهینه 
هستند و بر اساس اطلاعات جدید در 
زمینه مقدار توصیه شده روزانه انرژی 
مصرفی،  غذای  الگوی  مغذی،  مواد  و 
عادات غذایی، رفتار مصرف کنندگان و 
قیمت مواد غذایی، به صورت ادواری به 
روز می شوند.وی تصریح کرد: بنابراین، 
برای اولین بار سبد غذایی مطلوب در 
سطوح هزینه ای مختلف به عنوان راهنما 
برای سیاستگذاری در حوزه غذا و تغذیه 
و نیز حوزه حمایتی و رفاهی تدوین شد 
که در آن سبد غذایی مطلوب و مقرون 
به صرفه بر پایه اصول نظام غذا و تغذیه 
پایدار برای جامعه ایرانی در سال ۱۴۰۳ 

ارائه شده است.

اسماعیل زاده خبر داد؛

تهیه سبد غذایی مطلوب برای ایرانیان

پاسخ وزیر علوم به اختلاف نظرها در 
مورد مفهوم »مرجعیت علمی«

وزیر علوم، ضمن تاکید بر تفاوت های بین علوم بنیادی، کاربردی 
و توسعه ای گفت:باید برون دادهای علوم مختلف را به رسمیت 
بشناسیم و ظرفیت های کشور را به گونه ای مدیریت کنیم که 
و  تحقیقات  علوم،  وزیر  پیش  باشد.چندی  توازن  آن ها  بین 
فناوری در دهمین دوره مراسم گرامیداشت ابوریحان بیرونی و 
تجلیل از پژوهشگران جوان برجسته رشته های علوم پایه کشور 
در فرهنگستان علوم، به تفاوت رویکرد نسبت به »مرجعیت 
عالی  شورای  و  علوم  وزارت  در  گفت:  و  کرد  اشاره  علمی« 
انقلاب فرهنگی با این مشکل مواجه هستیم که در زیرنظام های 
مختلف آموزشی سلایق مختلفی وجود دارد و نوع نگاه آن ها 
به مرجعیت علمی متفاوت است.وی خاطر نشان کرد: به همین 
دلیل در برخی موارد برای جا انداختن مفهوم مرجعیت علمی 
با مشکل مواجه هستیم. برخی نمی خواهند مرجعیت علمی را 
با سبک و سیاقی که در علوم طبیعی مرسوم است، بپذیرند.بر 
همین اساس وزیر علوم از رییس فرهنگستان علوم خواست که 
در فرهنگستان تعریف کاملی از مرجعیت علمی و شاخص های 
آن ارائه دهند.مفهوم »مرجعیت علمی« نخستین بار در سال 
۱۳۸۴ توسط مقام معظم رهبری عنوان شد و در سال های 
اخیر این مفهوم در موقعیت های مختلف مورد تاکید ایشان بوده 
است. همچنین این مفهوم در سال های اخیر در اسناد بالادستی 
کشور از جمله سند چشم انداز جمهوری اسلامی ایران در افق 
۱۴۰۲، سیاست های کلّی علم و فناوری، نقشه جامع علمی 
کشور، سند تحول دولت سیزدهم و … نیز مورد توجه قرار 
داشته است.سال گذشته نیز نخستین همایش ملی مرجعیت 
علمی به درخواست دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبری 
توسط معاونت پژوهشی وزارت علوم و مرکز تحقیقات سیاست 
علمی کشور برگزار شد. با توجه به مباحث مطرح شده در این 
همایش و ضرورت این موضوع اندیشکده مرجعیت علمی در 
مرکز تحقیقات سیاست علمی کشور با هدف پیگیری موضوعات 
همایش ها و فعالیت های مختلف تبیینی، ترویجی و پژوهشی 
تشکیل شد.در این مدت صحبت های متفاوت و گاه متضاد در 
مورد مرجعیت علمی مطرح شده است و علی رغم تلاش های 
انجام شده برای مشخص کردن ابعاد مختلف و شاخص های 
مرجعیت علمی، هنوز رویکرد واحدی در مورد مفهوم مرجعیت 
علمی وجود ندارد.بر همین اساس ما در گفتگو با وزیر علوم، 
شاخص های  مورد  در  اختلاف نظرها  به  فناوری  و  تحقیقات 
مرجعیت علمی و شاخص های مرجعیت علمی پرداختیم.دکتر 
محمدعلی زلفی گل  با اشاره به استفاده از دانش »علم سنجی« 
برای شاخص های مرجعیت علمی گفت: علم سنجی در دنیا یک 
رشته شناخته شده، پذیرفته شده و گران قیمت در دنیا است. 
مثل هر علم دیگری اصول و قواعد خاص خودش را دارد و ما 
نمی توانیم منکر آن شویم.وی تاکید کرد: شاخص های مرجعیت 
علمی را دانش علم سنجی مشخص کرده است و ما می توانیم 
از آن ها استفاده کنیم و با توجه به فرهنگ و دیدگاه خودمان 
آن ها را بومی کنیم.وزیر علوم خاطر نشان کرد: برای مثال؛ در 
علم سنجی میزان انتشار مقاله، تعداد ارجاعات شاخص هستند 
و در کشور ما عنوان می کنند که ما مقاله ای مد نظر داریم 
که در راستای نیازهای جامعه باشد. بنابراین ما می توانیم برای 
مقالاتی که صرفاً بنیادی هستند، یک امتیاز قائل شویم و برای 
مقالاتی که مورد نیاز کشور هستند، امتیاز دو برابر در نظر 
بگیریم و اگر منجر به فناوری شوند، سه برابر امتیاز قائل شویم.
وی با بیان این که ما نمی توانیم علوم بنیادی را نادیده بگیریم، 
ادامه داد: در رشته هایی مثل ریاضی، فیزیک و ... کار علمی 
انجام می دهند، فرمول جدید کشف می کنند، جانور، گیاه یا 
مولکول جدید کشف می کنند؛ نمی توانیم به آن ها بگوییم این 
بنیادی  علوم  نتایج  به چه دردی می خورد. چراکه  کشفیات 
ممکن است سال ها بعد مشخص شود.زلفی گل ضمن تاکید 
بر تفاوت های بین علوم بنیادی، کاربردی و توسعه ای گفت: 
باید برون دادهای هر یک از این علوم را به رسمیت بشناسیم 
و ظرفیت های تحقیقاتی کشور را به گونه ای مدیریت کنیم که 
توازن بین این ها برقرار باشد.وزیر علوم در مورد اختلاف نظرها 
در مورد شاخص های مرجعیت علمی گفت: واقعیت این است 
همه  می شود.  کم  اختلاف نظرها  بپذیریم،  را  منطق  اگر  که 
اختلاف نظرها به این دلیل است که برخی از ما آگاهی کامل 
نداریم. همچنین بسیاری از انتقادات به دلیل دلسوزی است. 
چرا که افراد منتقد افراد دلسوزی هستند؛ ولی باید به جایی 
برسیم که اختلاف نظرها را بتوانیم با هم جمع کنیم.وی افزود: 
همواره سوال می شود که »علم بهتر است یا ثروت؟« من در 
پاسخ به این افراد می گویم »پدر بهتر است یا مادر؟« این ها 
موضوعاتی هستند که با هم قابل جمع اند. بنابراین هم علم 

خوب است و هم فناوری.

معاون بهداشت وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی گفت: از اردیبهشت 
به  ابتلا  مورد   ۱۳۸ تاکنون  امسال 
تب دنگ شناسایی شده که بیشتر از 
و  عراق  پاکستان،  امارات،  کشورهای 
از  ابتلا  مورد  هفت  فقط  و  بوده  غیره 

داخل کشور بوده است.
خبری  نشست  در  فرشیدی   حسین 
افزود:  شد،  برگزار  ستاد  محل  در  که 
و  سیستان  هرمزگان،  شهرهای 
درگیر  گیلان  بوشهر،  بلوچستان، 
بیماری تب دنگی هستند و مازندران و 
گلستان نیز در معرض خطر ابتلا به این 

بیماری هستند.
وی اظهارداشت: وزارت بهداشت فقط 
۲۰ درصد و ۸۰ درصد مبارزه با پشه 
از  سازمانها  سایر  همکاری  به  آئدس 
غیرعامل،  پدافند  استانداران،  جمله 
گمرک ، وزارت کشور، مرزداران و غیره 

وابسته است.
به  پاکستان  در  داد:  ادامه  فرشیدی 

اخیر  سال  چند  پنجور  شهر  خصوص 
بیماری تب دنگی شیوع داشته و این 
شهر کمتر از ۲۰۰ کیلومتر به مرز ما 
فاصله دارد و زوار اربعین از این مسیر 

صورت می گیرد.
سال  در  بهداشت،  معاون  گفته  به 
۱۳۹۵ نظام مراقبت از این بیماری در 
کشور آغاز و در سال ۹۸ پشه آئدس 
سایر  مانند  دنگ  تب  شد،  شناسایی 
بیماریهای عفونی مانند کرونا، مالاریا از 
انسان به انسان سالم قابل انتقال است و 
خوشبختانه دستورالعمل درمانی آن نیز 

در کشور وجود دارد.
آئدس  پشه  کرد:  تصریح  فرشیدی 
خونخواری انجام می دهد و می تواند 
اولین مورد  آلوده کند،  را  زیادی  افراد 
آلوده به این پشه از کشور امارات بوده، 
تعداد  به  و  یافته  افزایش  روند  این 

مبتلایان افزوده شد.
وی تاکید کرد: اکنون مردم را آموزش 
می دهیم که در برابر پشه آئدس قرار 

می  صورت  صبح  اول  جزش  نگیرند، 
گیرد و صورت و دست ها را نیش می 
زند و تا خونخواری نکند، دست بردار 

نیست.
مهر  و  دنگی شهریور  همه گیری تب 

امسال
رئیس مرکز مدیریت بیماریهای واگیر 
وزارت بهداشت نیز گفت: در حال حاضر 
پشه های ائدس به علت گرمای هوا در 
هوا  با خنکی  و  شده  مستقر  ها  خانه 
بیرون می آیند و همه گیری بیماری 
تب دانگ در شهریور و مهرماه آغاز می 
شود و باید مردم نسبت به هشدارهای 

وزارت بهداشت توجه کنند.
شهنام عرشی اظهار داشت : اکنون در 
کیش و قشم این پشه ها هستند هر 
چند هنوز انتقال محلی گزارش نشده 
است، ضرورت دارد افراد از اسپری ها یا 
محلول های دور کننده های پشه و یا از 

پشه بند استفاده کنند.
قم  و  مشهد  در  اینکه  بیان  با  عرشی 

پشه ائدس پیدا شده است، اظهارداشت: 
کنترل  و  محیطی  بهداشت  اقدامات 
ناقلین خیلی شدید باید در استانهای 
بهسازی،  انجام شود،  و درگیر  جنوبی 
استانها  این  در  پاشی  سم  و  آموزش 
محیط  بهداشت  کارشناسان  توسط 

ضروری است.
دنگ  تب  بیمار  کرد: ۱۲۵  تاکید  وی 
در کشور امارات مبتلا شده و به ایران 
کمبود  و  تحریم  به  توجه  با  آمدند 
امکاناتی که داریم تلاش می کنیم که 
اقدامات اساسی را در رابطه با مقابله با 

این بیماری انجام دهیم.
وی افزود: اکنون سیستان و بلوچستان، 
و  هستند  پرخطر  هرمزگان  و  بوشهر 
در استانهای شمالی به علت نوع پشه 
آئدس قدرت آلودگی کمتر است، اکنون 
رفت و آمد به کشور امارات زیاد است، 
پشه  وقتی  شدند،  آلوده  ما  های  پشه 
همه  زود  یا  دیر  شده  آلوده  و  هست 

گیری خواهیم داشت .

معاون بهداشت وزارت بهداشت خبر داد:

۱۳۸ مبتلا به تب دنگ

کسب اکثریت آرای ایرانیان خارج از 
کشور توسط سعید جلیلی

از  شده  اخذ  آراء  کشور  انتخابات  ستاد  سخنگوی 
ایرانیان مقیم خارج از کشور در مرحله نخست انتخابات 
چهاردهمین دوره ریاست جمهوری را ۹۷ هزارو ۹۶۷ رای 
اعلام کرد.محسن اسلامی سخنگوی ستاد انتخابات کشور  
ریاست جمهوری در ۱۳۶  انتخابات  برگزاری  با  اشاره  با 
نمایندگی جمهوری اسلامی ایران، شامل سفارتخانه ها و 
کنسولگری های کشورمان و حضور ایرانیان در انتخابات 
مرحله نخست، افزود: در مرحله دوم انتخابات چهاردهمین 
دوره ریاست جمهوری نیز تمهیدات لازم برای اخذ آرا از 
ایرانیان مقیم خارج از کشور اندیشیده شده است.وی با 
ارائه مجموع ۹۷ هزار و ۹۶۷ رای مواخذه از حضور ایرانیان 
خارج از کشور در پای صندوق های رای در مرحله نخست 
آراء ۳۲  این  از  اظهارداشت:  ریاست جمهوری،  انتخابات 
هزار و ۵۸۲ رای مربوط به آقای مسعود پزشکیان - ۴۸ 
هزار و ۴۲ رای مربوط به آقای سعید جلیلی - ۱۳ هزار و 
۲۱۵ رای مربوط به آقای محمد باقر قالیباف و هزارو ۶۲ 
رای مربوط به آقای مصطفی پور محمدی ثبت شده است.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور آراء باطله را نیز سه هزار 
و ۶۶ رای اعلام کرد.اسلامی تاکید کرد: در مرحله دوم 
انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری که روز جمعه 
۱۵ تیرماه برگزار می شود نیز تمام شعبی که برای مرحله 
با  نخست در خارج از کشور در نظر گرفته شده بودند، 
هماهنگی های وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
و تمهیدات ستاد انتخابات کشور فعال هستند و آماده اخذ 
رای از ایرانیان خارج کشور می باشند.وی تصریح کرد: در 
مرحله اول انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری با 
هماهنگی های انجام شده حجاج ایرانی مستقر در عربستان 
انتخابات شرکت کردند.سخنگوی ستاد  در  نیز  سعودی 
انتخابات کشور گفت: وزارت امور خارجه تعرفه های مرحله 
دوم انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری اسلامی 
ایران را برای نمایندگی های کشورمان ارسال کرده است.

بر اساس تبصره )اصلاحی ۱۳۹۱/۱۰/۲۶( ماده ۱۹ قانون 
انتخابات ریاست جمهوری، رأی دهندگان در خارج از کشور 
در صورت همراه نداشتن شناسنامه و کارت ملی می توانند 
با ارائه گذرنامه معتبر ایرانی، رأی دهند. بنابراین به موجب 
این ماده ایرانیان خارج از کشور می توانند در صورت عدم 
معتبر  از گذرنامه  ملی  یا کارت  به شناسنامه  دسترسی 
ریاست جمهوری  انتخابات  در  شرکت  برای  خود  ایرانی 

استفاده کنند.
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تکمیل 30 پروژه فنی و عمرانی 
در منطقه یک تهران تا پایان مرداد

فنی  پروژه  گفت: ۳۰  یک  منطقه  عمرانی  فنی  معاون 
عمرانی توسعه محله ای در طرح من شهردارم ۲، با هدف 
بهسازی و ساماندهی معابر شهری تا پایان مرداد ماه سال 
جاری به اتمام می رسد. مجید افشاری اظهار داشت: در 
طرح من شهردارم ۲ که با نظرسنجی از شهروندان انجام 
شد، در حدود ۳۵ پروژه عمرانی مطرح و از این تعداد ۳۰ 
پروژه در موضوع نهرسازی، آسفالت، مرمت و اجرای دیوار 
سنگی، پیاده راه ها، بهسازی سرویس های بهداشتی و … 
در اولویت اجرا قرار گرفت و آغاز شد و در پنج ماه اول سال 
آسفالت  روکش  بخش  در  افزود:  می رسند.وی  اتمام  به 
عملیات اجرایی به مساحت کل ۶۵ هزار متر مربع و پیش 
بینی تناژی در حدود ۸ هزار و ۶۰۰ تن در خیابان های یکتا، 
طباطبایی پور، جهاندار، پورابتهاج و جبلی، شفیعی، بازدار، 
عسگری شهرک اقتدار، سیمیاری، تقاطع یمن تا میدان 
الف، مریم، میری و… در حال اجراست.معاون شهردار 
منطقه یک، نهرسازی را از دیگر اقدامات دانست و گفت: در 
این مدت عملیات تبدیل نهر روباز به کانیو در محورهای 
نارنجستان ۴ و ۶، رز و یاسمین، بهسازی نهر در خیابان 
نبوی  کوچه  فیاضی  خیابان  نهر  بازسازی  باهنر،  شهید 
خیابان سیمیاری، خیابان گلستان یکم تا ششم به متراژ 
کلی ۵ هزار متر طول به اتمام می رسد.افشاری همچنین 
پیاده روسازی را بخش دیگر از اقدامات اجرایی عنوان کرد 
و گفت: مرمت سنگفرش پیاده راه خیابان محبی پورابتهاج، 
خیابان نبوی، خیابان اسدالله گودرزی، خیابان سیمیاری، 
پیاده رو خیابان مقصود بیک به متراژ ۶ هزار متر مربع در 
دیواره های  ایمن سازی  در خصوص  اجراست.وی  حال 
سنگی نیز تصریح کرد: در این بخش نیز عملیات مرمت 
دیوار سنگی در خیابان های محبی، لشکری، سلحشور نیز 

به حجم تقریبی ۹۰۰ متر مکعب در حال انجام است.

گروه فرهنگی: بنا بر آمار رسمی معاونت علمی تعداد 
شرکت های دانش بنیان در تیرماه سال ۱۴۰۳ نسبت 
به سال ۱۴۰۰ حدود ۵۰ درصد رشد داشته و بازار 
فروش شرکت ها نیز در دولت سیزدهم ۳ برابر شده 
و  داخل  تولید  اقتصاد،  دانش پایگی  به  است.توجه 
توسعه کمی و کیفی شرکت های دانش بنیان همواره 
مورد تاکید دولت سیزدهم در ۳ سال اخیر بوده است 
به طوری که آمارها هم این ادعا را تایید می کند. 
براساس آمار رسمی معاونت علمی به لحاظ کمی 
شرکت های دانش بنیان در سال ۱۴۰۳ نسبت به 
دوره قبل رشد ۵۰ درصدی داشته اند و به دنبال رشد 
کمی شرکت ها، اشتغال نخبگان و فارغ التحصیلان 
دانشگاهی در این شرکت ها با رشد قابل توجهی رو 

به رو بوده است.
نگاهی به آمار افزایش شرکت های دانش بنیان در 

دولت سیزدهم
در ۳ سال اخیر با رشد نسبتاً قابل قبولی در تعداد 
این  آفرینی  اشتغال  و  بنیان  دانش  های  شرکت 
شرکت ها مواجه بودیم که این موضوع به خصوص در 
سال ۱۴۰۱ با توجه به نامگذاری شعار سال به »تولید، 
دانش بنیان، اشتغال آفرین« بسیار پررنگ تر بود. به 
طوری که از ۶۶۳۲ شرکت در سال ۱۴۰۰ به ۸۲۶۰ 
شرکت در سال ۱۴۰۱ و ۹۷۳۳ تعداد شرکت در 
نیز ۹۹۷۰  سال ۱۴۰۲ رسیده ایم. در حال حاضر 
شرکت دانش بنیان به تائید معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان رسیده که این تعداد ۸۶۱ شرکت 
فناور، ۲۳۳۷ شرکت نوآور و ۶۷۷۱ شرکت به صورت 
این اساس تعداد شرکت های  تائید شده اند. بر  نوپا 
دانش بنیان در تیر ماه سال ۱۴۰۳ نسبت به سال 

۱۴۰۰ حدود ۵۰ درصد رشد داشته است.
رشد ۵۵ درصدی اشتغال فارغ التحصیلان در شرکت 

های دانش بنیان
نکته قابل توجه آنکه این شرکت ها با ایجاد زیرساخت 
و  فنی  توانمندی های  از  بهره برداری  به منظور  لازم 
در  توانسته اند  دانشگاهی  فارغ التحصیلان  تخصصی 
تیرماه سال ۱۴۰۳ امکان اشتغال برای بیش از ۴۰۷ 
هزار نفر را فراهم آورند که نسبت به ۲۶۳ هزار نفر در 

سال ۱۴۰۰، رشد حدود ۵۵ درصدی داشته است.
سرعت دریافت مجوز دانش بنیانی ۵۰ درصد افزایش 

یافت
شدن  بزرگ  و  گیری  شکل  از  حمایت  طرفی  از 
شرکت های دانش بنیان یکی از اهداف معاونت علمی 
در این دوره بود و در این راستا تلاش شد فرآیند 
دانش بنیان شدن شرکت های دانش بنیان تسریع 
سرعت  علمی  معاونت  مسئولان  گفته  به  و  شود 
دریافت مجوز دانش بنیانی شرکت ها، افزایش ۵۰ 

درصدی داشته است.
فرایند ارزیابی شرکت ها از ۹۰ روز به زیر ۴۰ روز 

رسید / نوپاها ۲۰ روزه ارزیابی می شوند
در همین رابطه رضا اسدی فر معاون توسعه شرکت 
های دانش بنیان اعلام کرده است که فرایند ارزیابی 
شرکت های دانش بنیان، در طول ۳ سال به طور 
متوسط از حدود ۹۰ روز به زیر ۴۰ روز رسیده و 
حداکثر زمان ارزیابی از ۳۰۰ روز به ۷۰ روز کاهش 
یافته است. همچنین برای شرکت های نوپا که ۸۰ 
درصد سبد شرکت های ما را دارند، ارزیابی به صورت 
غیر حضوری و زمان آن به کمتر از ۲۰ روز رسیده و 
برای شرکت های نوآور و فناور با توجه به اینکه حتماً 
نیاز به بازدید دارند، زمان ارزیابی در حدود یک ماه 

انجام می شود.
از  بعد  دانش بنیان  شرکت های  ارزیابی  نظام  تغییر 

حدود ۱۰ سال
یکی دیگر از اتفاقات خوبی که در این دوره رقم خورد، 
تغییر »نظام ارزیابی شرکت های دانش بنیان« بود که 
از مردادماه سال ۱۴۰۲ اجرایی شد. در آیین نامه 
جدید که توجه به »اقتصاد دانش بنیان« را به جای 
حمایت صرف از دانش بنیان ها دنبال می کند، به 
کاهش  ها،  شرکت  فروش  میزان  مستمر  ارزیابی 
سرعت فرایند دانش بنیان شدن شرکت ها، اشتغال 
تخصصی شرکت ها، سطح فناوری و تسلط بر دانش 
فرایندهای  و  و شاخص ها  توجه شده   … و  فنی 

ارزیابی شرکت ها به طور کل تغییر یافته است.
بنیان  دانش  های  شرکت  درباره  بعدی  شاخص 
ارتباط  آن  افزایش  که  است  آنها  درآمد  موضوع 
مستقیمی با بلوغ زیست بوم اقتصاد دانش بنیان دارد 
معاونت  اصلی  برنامه های  از  یکی  رابطه  همین  در 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان در دوره جدید 
اقتصاد  سهم  افزایش  آن  به تبع  و  درآمد  افزایش 
دانش بنیان از تولید ناخالص داخلی است. اسدی فر 
می گوید: آمار رسمی فروش شرکت های دانش بنیان 
حاکی از آن است که میزان فروش این شرکت ها از 
میلیارد  هزار  از ۲۱۵  شرکت ها  این  فروش  میزان 
به ۲۲۳ هزار میلیارد  تومان در سال مالی ۱۳۹۹ 
تومان در سال مالی ۱۴۰۰ و به حدود ۴۰۷ هزار 
میلیارد تومان در سال مالی ۱۴۰۱ افزایش داشته 
است و پیش بینی می شود این عدد برای سال مالی 
۱۴۰۲ که در تیرماه ۱۴۰۳ مشخص می شود، به 

بیش از ۶۰۰ هزار میلیارد تومان برسد.
معاونت  بنیان  دانش  های  شرکت  توسعه  معاون 
از  بنیان  دانش  شرکت های  فروش  سهم  علمی، 
احصا شده در سال  آمار  آخرین  براساس   GDP

۱۴۰۲ را حدود ۳ درصد اعلام کرد.
۹۹۸ شرکت در سال مالی ۱۴۰۱ مشمول معافیت 

مالیاتی شدند
به منظور جهت دهی حمایت های مالیاتی به سمت 
توسعه نوآوری و اقتصاد دانش بنیان، برخی شرکت ها 

فعالیت های  برای  می توانند  خاص  شرایط  احراز  با 
استفاده  مالیاتی  اعتبار  از  توسعه ای خود  و  تحقیق 
کنند. حمایت های مالیاتی از همان سال اول اجرای 
قانون »حمایت از شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان« 
با هدف کاهش هزینه های شرکت ها و سوق دادن آنها 
به انجام فعالیت های تحقیق و توسعه در سال ۱۳۹۲ 
آغاز شد و در این دوره مهمترین حمایت مالیاتی برای 
شرکت های دانش بنیان، معافیت مالیات بر درآمد 
شرکت ها و موسسات دانش بنیان بوده است که بر 
این اساس ۱۰۹۸ شرکت برای سال مالی ۱۴۰۰ و 
۹۹۸ شرکت برای سال مالی ۱۴۰۱ مشمول معافیت 

مالیاتی شدند.
۲ سرفصل اعتبار مالیاتی اضافه شد

از  حمایت  قانون  اجرای  دهه  یک  تقریباً  از  پس 
شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان، با تصویب قانون 
مترقی جهش تولید دانش بنیان، ابزارهای حمایت 
مالیاتی ارتقاء پیدا کرد و ۲ سرفصل اعتبار مالیاتی 
»تحقیق و توسعه« و اعتبار مالیاتی »سرمایه گذاری« 
به سبد حمایت های دانش بنیان اضافه شد.براساس 
در  انجام شده  هزینه های  معادل  قانونی،  ماده  این 
پروژه های تحقیق و توسعه به عنوان اعتبار مالیاتی با 
قابلیت انتقال به سنوات آتی به شرکتهای دارای پروانه 
بهره برداری یا مجوز فعالیت از مراجع ذیربط اعطا 
خواهد شد و معادل آن از مالیات بر عملکرد مربوط به 
کسر  بعد  سال های  یا  مذکور  هزینه  انجام  سال 

می شود.
پروژه  برای ۱۵۰۰  تومان  میلیارد  تصویب ۴,۲۰۰ 

تحقیق و توسعه
بر این اساس فعالیت های اجرایی این حمایت ها آغاز 
و در سال ۱۴۰۲ بیش از ۱۵۰۰ پروژه تحقیق و 
توسعه برای ۵۲۷ شرکت اعم از دانش بنیان و غیر 
دانش بنیان به ارزش بیش از ۴,۲۰۰ میلیارد تومان 

اعتبار مالیاتی تصویب شد.
رضا اسدی فر معاون توسعه شرکت های دانش بنیان 
معاونت علمی، درباره جزییات بهره مندی از اعتبار 
مالیاتی گفته بود که اعتبار مالیاتی »تحقیق و توسعه« 
آن  از  دانش بنیان  و همه شرکت های  ندارد  سقف 
بهره مند می شوند. جنس پژوهش ها در قالب پروژه ها 
خروجی  ورودی،  که  معنا  بدین  می شود؛  تعریف 
سرفصل ها و هزینه های تخمینی تقریباً مشخص 
است و سالانه میزان این هزینه کردها بررسی شده 
وآن بخشی که مشمول اعتبارهای مالیاتی می شود 
به اداره مالیات اعلام شده و از میزان مالیات شرکت ها 

کاسته می شود.
وی همچنین درباره نحوه تخصیص اعتبار مالیاتی به 
»سرمایه گذاری« ها نیز توضیح داد و گفت: سرمایه 
نخست  می پذیرد؛  انجام  صورت  دو  به  ها  گذاری 
مستقیم است که طی آن به میزان ۳۰ درصد از 

سرمایه گذاری از مالیات کسر می شود و دوم سرمایه 
گذاری از طریق صندوق ها است که آن ۱۰۰ درصد 
مالیات عملاً کسر خواهد شد منتهی اختصاص این 
جنس اعتبارهای مالیاتی برخلاف بخش »تحقیق و 
توسعه« که سالانه بود، بعد از اتمام پروژه و بهره برداری 

کامل تخصیص می یابد.
آنطور که اسدی فرد گفته است شرکت هایی که 
فروش بیشتری دارند مثل شرکت های »نوآور« و 
»فناور«، نوع محصول دانش بنیان آنها اهمیت دارد و 
که  لیست محصولاتی  در  آن محصول  باید  حتماً 
مشمول معافیت هستند، قرار بگیرد. بر این اساس، اگر 
تمام محصولات این شرکت ها در لیست مشمولین 
معافیت قرار بگیرد، کلاً معاف و اگر بخشی در لیست 
باشد به همان میزانی که با لیست تطابق پیدا می کنند 

از این اعتبارات بهره مند خواهد شد.
ابتکار معاونت علمی برای راه اندازی مجموعه های 

دانش بنیان مردم نهاد
در حوزه توسعه دانش بنیان ها اخیراً معاونت علمی، 
ابتکاری که در راستای تحقق شعار  اقدام  در یک 
از  گرفت،  صورت  مردم  مشارکت  با  تولید  جهش 
گفتمان سوم خود تحت عنوان »مجموعه های دانش 
بنیان مردم نهاد« رونمایی کرد. براساس این طرح که 
مخاطب آن آحاد مردم هستند، توانمندی هایی که 
در زیست بوم فناوری و نوآوری شامل شرکت های 
دانش بنیان، خلاق و فناور، صندوق های پژوهش و 
فناوری و سایر اجزا وجود دارد، با کمک مردم شکوفا 
خواهد شد. بسترسازی دانش بنیان برای نهضت تولید 
مردمی، جمع سپاری مردمی برای تولید نوآورانه، ارتقا 
بهره وری تولید مردم با کاربست فناوری و ارتقا زنجیره 
ارزش ظرفیت های بومی با کاربست فناوری ۴ مدل 
پیش بینی شده برای فعالیت مجموعه های دانش 
بنیان مردم نهاد به شمار می رود که جزییات آن در 
مصاحبه امهر با دستیار معاون علمی رئیس جمهور در 

امر مردمی سازی )اینجا( تشریح شد.
حمایت از دانش بنیان ها دغدغه ای بود که رییس 
جمهور شهید همواره طی سال های گذشته بر آن 
تاکید کرده بود؛ به طوری که تاکید داشت با توجه به 
اینکه توسعه فعالیت های دانش بنیان ایجاد اشتغال، 
رشد تولید و پیشرفت فناورانه را در پی دارد، هر نوع 
حمایت مالی، ارائه تسهیلات و تخصیص منابع به 
فعالیت های دانش بنیان در دستور کار قرار داشته باشد 
و آن را یک سرمایه گذاری می دانست. آمارهای 
توسعه ای دانش بنیان ها در حوزه های مختلف اعم 
افزایش  بنیان،  دانش  های  شرکت  کمی  افزایش 
و  شرکت  فروش  رشد  التحصیلان،  فارغ  اشتغال 
همینطور افزایش صادرات دانش بنیان های ایرانی 
نشان می دهد، این دغدغه و ماموریت بر زمین نماند./

مهتاب چابوک

محمدی اعلام کرد؛
ایجاد سامانه »دنا« برای ثبت هوشمند 

رفتار زندانیان
رییس سازمان زندان ها، از ایجاد سامانه »دنا« برای ثبت هوشمند 
رفتار زندانیان خبر داد و گفت: ۱۲ پروژه اشتغالزایی سازمان 
زندان ها در هفته قوه قضاییه در استان خوزستان به بهره برداری 
قضائیه،  قوه  عالی  شورای  جلسه  دوم  بخش  رسید.در 
قضائی  سازمان  رئیس  پورخاقان  والمسلمین  حجت الاسلام 
نیروهای مسلح نیز با اشاره به اقدامات صورت گرفته از سوی این 
سازمان در هفته قوه قضائیه گفت: همزمان با هفته قوه قضائیه، 
مسؤولان سازمان قضائی نیروهای مسلح از ۱۵۳ مرکز نظامی و 
انتظامی کشور بازدید به عمل آوردند و به منظور ارائه گزارش 
عملکرد و اطلاع رسانی اقدامات صورت گرفته به مردم، در ۲۸ 
کرد:  عنوان  یافتند.وی  حضور  تلویزیونی  و  رادیویی  برنامه 
دیدارهای مردمی ۹۱ مسؤول و قاضی سازمان قضائی نیروهای 
مسلح و رسیدگی به مشکلات هزار و ۵۹۷ مراجعه کننده، از 
جمله اقدامات صورت گرفته در هفته قوه قضائیه سال ۱۴۰۳ 
بود.حجت الاسلام والمسلمین پورخاقان با بیان اینکه همزمان با 
هفته قوه قضائیه، قضات سازمان قضائی نیروهای مسلح با برپایی 
میز خدمت در مساجد و نمازهای جمعه، به سوالات و مشکلات 
۷۸۱ مراجعه کننده رسیدگی کردند، افزود: همچنین طی هفته 
گذشته به منظور نظارت بر رعایت حقوق شهروندیار ۷۸ زندان 
و بازداشتگاه نظامی و انتظامی فوق العاده بازدید به عمل آمد.

افتتاح  به  اشاره  با  زندان ها  غلامعلی محمدی رئیس سازمان 
چندین پروژه اشتغالزایی این سازمان طی هفته قوه قضائیه، 
اشتغالزایی کارخانه پلاستیک  پروژه  گفت: در هفته گذشته، 
زندان باز زاهدان که در فاصله ۷۵۰ متری زندان مرکزی قرار دارد 
مساحت  به  شهرداری ها،  همیاری  سازمان  سرمایه گذاری  با 
۱۵۰۰ متر ایجاد شد؛ با راه اندازی این کارخانه، ۱۵۰ نفر به 
صورت مستقیم در سه شیفت به کارگیری خواهند شد و امکان 
به کارگیری ۸۰ زندانی دیگر نیز به صورت غیرمستقیم فراهم 
شده است. انواع پلاستیک های دسته دار در اندازه های مختلف، 
پلاستیک های فریزر معمولی و رولی، کیسه های زباله، سفره های 
یک بار مصرف و پلاستیک های تبلیغاتی، از مهمترین محصولات 
تولیدی این کارخانه هستند؛ میزان مصرف این محصولات در 
استان سیستان و بلوچستان حدود ۱۶۰ تن است که از این 
سازمان  بود.رئیس  خواهد  کارخانه  این  سهم  تن  مقدار ۸۰ 
زندان ها افزود: همچنین در هفته قوه قضائیه، ۱۲ پروژه اشتغالزایی 
سازمان زندان ها در استان خوزستان به بهره برداری رسیدند؛ این 
پروژه ها معطوف به تولیدبطری های پلاستیکی، مواد شوینده، 
درب و پنجره های یوپی وی سی، انواع پروفیل های یوپی وی سی 
و دستمال کاغذی هستند؛ این پروژه ها با هزینه ای حدود ۱۰۲ 
میلیارد تومان در مرکز و شهرهای تابعه استان خوزستان مورد 
بهره برداری قرار گرفتند.محمدی با اشاره به ایجاد و پیاده سازی 
سامانه دستیار نهاد ارفاقی )دنا( در هفته قوه قضائیه گفت: هدف 
از اجرای سامانه دنا، این است که رفتار زندانیان و فعالیت و 
مشارکت آنها در برنامه های مختلف اصلاحی و تربیتی، به صورت 
هوشمند ثبت شود و بهره مندی آنها از ارفاقات قانونی، بر مبنای 
امتیازات ثبت شده در این سامانه باشد؛ همچنین در هفته قوه 
قضائیه، مرکز داده شهید لاجوردی سازمان زندان ها با هدف 
سازمان  اطلاعات  فناوری  بخش  ارتقا  و  توسعه  بازطراحی، 

زندان ها، مورد بهره برداری قرار گرفت.

کارگر خبر داد؛
ارایه بیش از ۵0 هزار خدمت هویتی 

به رای دهندگان در روز انتخابات
رییس سازمان ثبت احوال از ارائه بیش از ۵۰ هزار خدمت هویتی 
به رأی دهندگان در روز انتخابات خبر داد و گفت: ۲۳ هزار 
استعلام شماره ملی و تعویض ۱۳ هزار جلد شناسنامه از جمله 
این خدمات بوده است.هاشم کارگر معاون وزیر کشور و رئیس 
سازمان ثبت احوال با اشاره به اینکه ادارات ثبت احوال سراسر 
کشور در روز انتخابات از آغاز تا پایان ساعت رأی گیری پاسخگوی 
مراجعین بوده اند گفت: در این راستا ۵۰ هزار خدمت هویتی به 
شهروندان ارائه شد که از این میزان، تعویض بیش از ۱۳ هزار جلد 
شناسنامه مستعمل و المثنی و صدور شناسنامه جدید از جمله 
راستا  همین  در  افزود:  کارگر  است.هاشم  بوده  خدمات  این 
پاسخگویی به ۲۳ هزار استعلام شماره ملی و یا استعلام اطلاعات 
هویتی رأی دهندگان در شعب اخذ رأی و تحویل بیش از یک 
هزار کارت هوشمند ملی به مراجعین از دیگر خدمات ارائه شده 
توسط ادارات ثبت احوال در سراسر کشور بوده است.معاون وزیر 
کشور و رئیس سازمان ثبت احوال افزود: سازمان ثبت احوال 
کشور به عنوان عضو اصلی ستاد انتخابات کشور، با فراهم سازی 
زیرساخت خدمات الکترونیک، بستر برگزاری انتخابات و احراز 
هویت الکترونیک رأی دهندگان را فراهم نمود، که این امر نقش 
مؤثری در تسریع و تسهیل برگزاری روند انتخابات داشته است.
وی بیان داشت: ادارات ثبت احوال سراسر کشور در هفته های 
منتهی به انتخابات با افزایش ساعات کاری و همچنین سرعت 
ارائه خدمات هویتی به مراجعین نسبت به صدور  بخشی در 
شناسنامه های تعویضی و المثنی مراجعین اقدام نمودند تا خللی 
در حضور مردم صورت نگیرد.رئیس سازمان ثبت احوال کشور 
اظهار داشت: سازمان ثبت احوال کشور در روز انتخابات و در 
راستای پاسخگویی به مشکلات هویتی احتمالی در ۳ سطح 
مختلف در ستاد سازمان، ادارات کل ثبت احوال استان ها و ادارات 
ثبت احوال سراسر کشور، پاسخگوی استعلامات ستاد انتخابات 

کشور و رفع مشکلات هویتی احتمالی مراجعین بوده اند.

ماموریتی که در معاونت علمی روی زمین نماند؛

مروری بر مسیر رشد دانش بنیان های ایرانی در 3 سال گذشته

محمدی مطرح کرد؛
داخلی سازی ۸0 درصد نیازهای صنعت 

ساختمان در حوزه آتش نشانی
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران 
مطلوب  وضعیت  در  آتش نشانی  تجهیزات  حوزه  در  گفت: 
هستیم.ششمین همایش و نمایشگاه بین المللی آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهری از امروز ۱۱ تیرماه ۱۴۰۳ آغاز شده و تا 
سیزدهم ماه جاری ادامه خواهد داشت.از جمله محورهای این 
همایش؛ مدیریت در عملیات آتش نشانی و ارتقا ایمنی شهری، 
ارتقا فرهنگ ایمنی و راهکار جلب مشارکت شهروندان، مهندسی 
ایمنی در برابر آتش، آینده نگری و حکمرانی ایمنی مخاطرات 
کالبدی و آتش نشانی، فناوری های نوین و هوشمندسازی در 
آتش نشانی و مهندسی آتش در تونل ها و فضاهای زیرسطحی 
و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل  محمدی،  اله  است.قدرت 
خدمات ایمنی شهرداری تهران در حاشیه این نمایشگاه در جمع 
خبرنگاران گفت: ۱۵ میهمان خارجی از کشورهای هند، استرالیا، 
بلژیک، چین و… در این دوره شرکت کردند و در پنل ها و 
کارگاه ها حضور دارند.وی با تاکید بر اینکه از بخش های مختلفی 
مثل دانشگاه، صنعت پتروشیمی و… در این دوره نمایشگاه 
این  در  تولیدکنندگان  مشارکت  افزایش  افزود:  دارند،  حضور 
نمایشگاه نسبت به قبل هم قابل توجه است. به طوری که حدود 
۴۳ شرکت در این نمایشگاه شرکت حضور دارند که ۱۱ مورد 
از  درصد   ۸۰ داد:  ادامه  هستند.محمدی  بنیان  دانش 
نیازمندی های صنعت ساختمان در حوزه آتش نشانی و حریق 
تولید شرکت های داخلی است. با حمایت می توان ۲۰ درصد 
دیگر هم بومی سازی کرد و نتیجه این اقدام اشتغال سازی و 
جلوگیری از خروج ارز خواهد شد. در نتیجه قیمت تمام شده 
محصولات کاهش پیدا می کند و سازندگان علاقه پیدا می کنند 
در ساختمان از دستگاه های حوزه ایمنی و آتش نشانی استفاده 
کنند.وی با بیان اینکه در حوزه نیازهای سازمان آتش نشانی در 
وضعیت مطلوب هستیم، تاکید کرد: در حوزه تجهیزات آتش 
نشانی هم ۵۰ درصد تولیدات داخلی است. امیدواریم روزی همه 
نیازمندی های آتش نشان در داخل تولید شود.مدیرعامل سازمان 
نمایشگاه  بزرگترین  همایش  این  کرد:  تصریح  نشانی  آتش 
به  ایمنی و آتش نشانی است ،  تخصصی خاورمیانه در بخش 
طوری که ۲۳۰ مقاله یه دبیرخانه آن ارسال که ۱۱۷ موردش 

تأیید شده است.

مهلت اعلام نامزدی در انتخابات مجامع 
هلال احمر مشخص شد

با توجه به برگزاری انتخابات مجامع، اعضایی که قصد نامزد شدن 
دارند تا ۱۲ تیرماه می توانند با مراجعه به شعبه های هلال احمر 
ثبت نام خود را انجام دهند.با توجه به برگزاری انتخابات مجامع 
)شورای اجرایی و بازرسی( در تاریخ ۱۲ مرداد ماه، اعضایی که 
قصد نامزد شدن در انتخابات شورای اجرایی و بازرسی را دارند تا 
۱۲ تیرماه فرصت دارند تا با مراجعه به شعبه های هلال احمر 
ثبت نام خود را انجام دهند.شرایط لازم جهت ثبت نام، داشتن 
حداقل ۲۵ سال سن تمام، داشتن حداقل مدرک تحصیلی 
کارشناسی، دارا بودن ۳ سال سابقه کار اجرایی با تجربه مفید بر 
اساس مستندات، حداقل ۲ سال سابقه عضویت در جمعیت، 
داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت برای آقایان، تجربه کافی در 
امور مالی برای بازرسان است.مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام 
شامل تصویر تمام صفحات شناسنامه و کارت ملی در دو نسخه، 
تصویر مدرک تحصیلی در دو نسخه، تصویر کارت پایان خدمت 
یا معافیت در دو نسخه، گواهی و مستندات سه سال سابقه کار 
اجرایی با تجربه مفید، چهار قطعه عکس ۳×۴ پشت نویسی شده، 
یا داوطلبی فعال در سازمان  گواهی دو سال سابقه عضویت 

جوانان، داوطلبان یا امداد و نجات است.

فناوری  سازمان  رئیس  شجاعی:  رحمان 
امام  امداد  کمیته  گفت:  ایران  اطلاعات 
سامانه های  با  است  (توانسته  خمینی)ره 
هوشمند و دیجیتال، اعتماد و عدالت اجتماعی 
ایجاد کند. را در جامعه هدف و مددجویان 
محمد خوانساری در بازدید غرفه کمیته امداد 
در بیست و هفتمین نمایشگاه الکامپ، بر نقش 
فناوری اطلاعات در ارائه خدمات به تمام اقشار 

و برقراری عدالت اجتماعی تاکید کرد.
وی با بیان اینکه کمیته امداد توانسته است 
بستر  بر  خدمات  ارائه  در  موثری  گام های 
هوشمند و دیجیتال بردارد، اضافه کرد: تحول 
در سامانه های خدماتی کمیته امداد در عمل 
رضایت جامعه مددجویان را به همراه داشته 

است.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران ادامه داد: 

جدید  سکوهای  ایجاد  و  سامانه ها  توسعه 
در  مددجویان  با  موثر  ارتباط  برای  دیجیتال 
راستای عدالت اجتماعی است که کمیته امداد 
به بهترین شکل در این حوزه ورود کرده است.

به گفته خوانساری، دسترسی آسان، سریع و 
مددکاران  و  مددجویان  اطلاعات  به  جامع 
تمامی خدمات کمیته امداد را هدفمند و با 

کمترین انحراف به جامعه هدف می رساند.

وی ضمن تقدیر و تشکر از مجموعه امداد برای 
خدمات  و  هوشمندترین  مسیر  در  حرکت 
تاثیر خدمات  دیجیتال تاکید کرد: مهم ترین 
الکترونیک اعتمادافزایی و اعتمادسازی در میان 

مردم به خصوص اقشار محروم است.
هفتمین  و  بیست  در  امداد  کمیته  غرفه 
نمایشگاه الکامپ ساعت ۸ صبح تا ۱۵ پذیرای 

بازدیدکنندگان است.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران در گفتگو با پیشرو تاکید کرد:

نقش موثر سامانه هوشمند کمیته امداد در برقراری عدالت اجتماعی

رئیس سازمان غذا و دارو با اشاره به اینکه ۹۹ 
درصد داروهای کشور در داخل تولید می شود، 
گفت: یک درصد از داروها وارداتی است که ۱۳ 
درصد ارزش ریالی بازار دارویی کشور را به خود 

اختصاص می دهد.
سیدحیدر محمدی افزود: امروز بخش زیادی از 
داروها در داخل کشور وجود دارد که بخشی از 
آنها داروهای شیمی درمانی هستند، بسیاری از 
داروهای ضد سرطان در شرکت های داروسازی 

داخلی و با کیفیت بالا تولید می شود.
وی اظهار داشت: طبق آمارنامه سال ۱۴۰۲ 
یک درصد از داروهای مورد نیاز کشور از مسیر 
تامین می شود که همان یک درصد  واردات 
البته ۱۳ درصد ارزش ریالی کل داروهای ما را 
دهنده  نشان  امر  این  و  می شود  شامل  هم 
این  تامین  برای  سنگین  هزینه های  تحمیل 

داروها از منابع خارجی است.
معاون وزیر بهداشت با بیان اینکه بیش از ۴۰ 

درصد تجهیزات پزشکی نیز در کشور تولید 
می شود، تصریح کرد: امروز شاهد تولید دستگاه 
سی تی اسکن، دستگاه شتاب دهنده خطی، 
اکسیژن  ماشین های  تنفسی،  ونتیلاتورهای 
کشور  در  غیره  و  بیهوشی  تجهیزات  ساز، 
هستیم، این در حالی است که در سال های نه 
ابزارها و تجهیزات وارد  چندان دور تمام این 
به سمت  می کنیم حرکت  تلاش  می شدند، 
افزایش عمق و کیفیت تولید تجهیزات، کالاها، 

ملزومات طبی و پزشکی را با سرعت بیشتری 
دنبال کنیم.

از ابتدای فروردین ماه تا ۸ تیرماه سال جاری، 
۱۷ میلیارد و ۴۱۷ میلیون دلار ارز برای واردات 
و  تجاری  کالاهای  دارو،  اساسی،  کالاهای 
بازرگانی، واردات در مقابل صادرات و خدمات از 
سوی بانک مرکزی تامین شد. برای دارو، مواد 
اولیه دارویی و تجهیزات پزشکی ۷۲۱ میلیون 

دلار تامین شد.

رئیس سازمان غذا و دارو:

13 درصد ارزش ریالی بازار دارویی کشور صرف یک درصد داروهای وارداتی

اعلام جزئیات برگزاری و 
دریافت کارت  نوبت دوم 

آزمون سراسری  سال 1403
معاون آزمون های سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش 
کشور زمان برگزاری، نحوه  دریافت کارت  و محل رفع نقص کارت 

شرکت در نوبت دوم آزمون سراسری  سال ۱۴۰۳ را اعلام کرد.
علی صدر با بیان اینکه نوبت دوم آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ 
روز های پنجشنبه و جمعه ۲۱ و ۲۲ تیر برگزار می شود، گفت: 
آزمون گروه های آزمایشی علوم ریاضی و فنی و علوم انسانی صبح 
روز پنجشنبه و آزمون گروه های آزمایشی هنر و زبان های خارجی 
بعدازظهر روز پنجشنبه ۲۱ تیر ماه و آزمون گروه آزمایشی علوم 

تجربی صبح روز جمعه ۲۲ تیر ماه برگزار می شود.
معاون آزمون های سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش 
به همراه  داوطلبان  همه  آزمون  در  شرکت  کارت  افزود:  کشور 

روز  تا  ماه  تیر  یکشنبه ۱۷  روز  از  آزمون  راهنمای شرکت در 
چهار شنبه به تاریخ ۲۰ تیر ماه در سامانه جامع آزمون سراسری 
برای مشاهده و پرینت فعال خواهد شد و داوطلبانی که در ۲ گروه 
آزمایشی شامل یک گروه آزمایشی اصلی )علوم ریاضی و فنی، علوم 
تجربی و علوم انسانی( به همراه یکی از گروه های آزمایشی هنر یا 

زبان های خارجی متقاضی شده اند دارای ۲ کارت هستند.
وی با بیان اینکه برای شرکت در جلسه آزمون همراه داشتن پرینت 
کارت شرکت در آزمون و هم چنین اصل کارت ملی و یا اصل 
داوطلبان  گفت:  است،  الزامی  آن  ارائه  و  عکس دار  شناسنامه 
درصورت مشاهده نقص احتمالی در کارت شرکت در آزمون، باید 
بر اساس آدرس مندرج در جدول شماره ۲ اطلاعیه منتشر شده 
در خبر درگاه اطلاع رسانی سازمان ملی سنجش به واحد های 
رفع نقص کارت اعلام شده مراجعه کنند، لازم به تاکید است در این 
آزمون تغییر گروه آزمایشی و حوزه امتحانی به هیچ وجه امکان پذیر 
نیست و از مراجعه به واحد های رفع نقص کارت، برای این موارد جداً 

خودداری شود.
دکتر صدر در پایان به داوطلبان توصیه کرد اطلاعیه منتشر شده 

درباره اعلام زمان برگزاری، نحوه دریافت کارت و محل رفع نقص 
همچنین  و  سال ۱۴۰۳  سراسری  آزمون  در  شرکت  کارت 
راهنمای شرکت در آزمون سراسری که همراه کارت شرکت در 

آزمون منتشر می شود را به دقت مطالعه نمایند.
برای مشاهده اطلاعیه اعلام زمان برگزاري، نحوه  دریافت کارت  و 
محل رفع نقص کارت شرکت در آزمون سراسري  سال ۱۴۰۳ 

)نوبت دوم( به آدرس زیر مراجعه کنید :
https://www.sanjesh.org/_sanjesh/documents/1403.4.10%D8%A7%

D8%B7%D9%84%D8%A7%D8%B9%DB%8C%D9%87%20
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 مدیرعامل شرکت گاز آذربایجان شرقی از اجرای ۹ پروژه 
پژوهشی در حوزه گازرسانی استان با ۸۲ میلیارد ریال 
هزینه کرد در سه ماهه نخست سال جاری خبرداد .به 
گزارش روابط عمومی شرکت گاز آذربایجان شرقی، نادر 
کمالی ادامه داد: در سه ماهه نخست سال جاری افزون بر 
پروژه های پژوهشی مهم و راهبردی، متناسب با نیازهای 
پژوهشی، این شرکت از ۱۰ پایان نامه تحصیلات تکمیلی 
حوزه گاز حمایت کرده است.وی گفت: پژوهش و تحقیق 
در ارتقای بهره وری و بهبود مدیریت فرآیندهای صنعت 
گاز مهم بوده و کسب دانش فنی و بومی سازی ساخت 
تجهیزات، ارتقای فنون اجرایی، بهینه سازی فرآیندها و 
رفع معضلات عملیاتی، مهم ترین رویکرد پژوهشی در 
حوزه گازرسانی است.وی با اشاره به اجرای موفق پروژه 
های پژوهشی کاربردی شرکت در حوزه ساخت تجهیزات 
گازرسانی افزود: امسال طراحی و ساخت یک نمونه لاین 
تدوین  و  بتنی  نانوکامپوزیت  مارکر صحرایی غیرفلزی 
پیشنویس استاندارد مشخصات فنی آن، طراحی و ساخت 
 Top Entry یک نمونه بدنه و قطعات داخلی رگولاتور
سایز ۶ اینچ کلاس ۶۰۰ و تست میدانی موفق آن، از 
جمله دستاوردهای مهم پژوهشی در عرصه نوآوری و 

کسب دانش فنی است.
کمالی اظهار کرد: ارزیابی آسیب پذیری شبکه خطوط 
تغذیه و توزیع گاز و تاسیسات گازرسانی شهرستان تبریز 
در برابر مخاطرات طبیعی و تهیه الگوریتم قطع گاز نیز 

به عنوان یکی از پروژه های مهم تحول استانی در حوزه 
مقاوم سازی و ارتقای ایمنی تاسیسات گازرسانی در زمان 

بحران، در حال اجرا است.
اضافه کرد: در سه ماهه  استان  مدیرعامل شرکت گاز 
نخست سال جاری ۲ مقاله علمی و پژوهشی این شرکت 
نیز در نشریات و کنفرانس های معتبر داخلی و بین المللی 

پذیرفته و چاپ شده است.
 اختصاصی ۷۶۰ میلیارد ریال برای نصب

 بخاری های هرمتیک )هوابندی شده ( در 
آذربایجان شرقی

انرژی و کربن شرکت گاز  رئیس بهینه سازی مصرف 
استان آذربایجان شرقی هم گفت: امسال با صرف ۷۶۰ 

 میلیارد ریال، بخاری های پربازده و کم مصرف هرمتیک
 ) هوابندی شده ( جایگزین بخاری های معمولی می شود.

یونس نجفی با بیان اینکه جایگزینی بخاری های هرمتیک 
با سایر بخاری ها به دلیل بازدهی بالا منجر به کاهش 
۵۰ درصدی مصرف گاز می شود، افزود: نصب چهار هزار 
بخاری هرمتیک برای سال ۱۴۰۳ هدف گذاری شده که 
در سه ماهه اول سال جاری یک هزار و ۸۵۰ مورد محقق 

شده است.
نجفی با اشاره به سیاست های حمایتی از قشرو محروم 
جامعه و عمل به مسئولیت های اجتماعی اظهار کرد: 
هرمتیک  های  بخاری  از  مورد  و ۷۰۰  یکهزار  تاکنون 
به مدد جویان تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی 
اختصاص یافته است.وی در مورد برنامه های راهبردی 
حوزه مصرف انرژی و کربن اظهار کرد: اجرای طرح بهینه 
سازی موتورخانه ها، استانداردسازی سیستم گرمایشی 
مددجویان  برای  هرمتیک  های  بخاری  نصب  مدارس، 
کمیته امداد و بهزیستی، عقد تفاهم نامه های همکاری 
با موسسه های علمی و پژوهشی و همچنین دستگاه های 
اجرایی ذیربط در مدیریت مصرف گاز و حفظ سرمایه های 
ملّی از جمله برنامه های اجرایی در حوزه مصرف انرژی و 
کربن خواهد بود.رئیس بهینه سازی مصرف انرژی و کربن 
شرکت گاز استان خاطرنشان کرد: اعتبار کل پروژه های 
مصرف انرژی و کربن در سال جاری یک هزار و ۳۲۰ 

میلیارد ریال است.

 مدیرعامل شرکت گاز آذربایجان شرقی خبرداد:

اجرای ۹ پروژه پژوهشی در حوزه گازرسانی
 استان آذربایجان شرقی

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر گفت: تامین 
آب ۶۱ روستای این استان با ۳۸ هزار و ۴۰۷ نفر جمعیت 

در دولت سیزدهم به وضعیت پایدار رسیده است.
»ابوالحسن عالی« در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: 
در دولت سیزدهم ۶۱ روستای استان از آب شرب سالم 
و بهداشتی پایدار برخوردار شدند که این مهم ناشی از نگاه 
راهبردی شهید رئیسی به جامعه زحمتکش روستایی بوده 
است.وی بیان کرد: از این شمار روستا ۱۰ هزار و ۳۰۰ 
میلیارد ریال طرح آبرسانی اجرا شده که این طرح ها شامل 
باب  متر مکعب، سه  با ظرفیت ۵۶ هزار  باب مخزن   ۹
ایستگاه پمپاژ با ظرفیت ۱۲۶.۵ لیتر بر ثانیه، ۱۱۰ کیلومتر 
خط انتقال و ۳۲۴ کیلومتر اصلاح و توسعه شبکه است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد: 
آب شرب مورد نیاز این طرح ها در قالب ۲۱ حلقه چاه های 

محلی و سد کوثر تامین می شود.عالی اظهار کرد: یکی از 
نقاط عطف دولت سیزدهم در حوزه روستایی در بخش 
آبرسانی پدیدار شده است که این مهم به افزایش سطح 
رضایتمندی جامعه هدف منجر شده است.وی در بخش 
دیگری از صحبت های خود اظهار کرد: با ورود استان بوشهر 
به روزهای تیرماه به دلیل افزایش گرما و رطوبت میزان آب 
شرب در بخش خانگی با افزایش خیره کننده ای مواجه شده 
است.عالی افزود: شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر در این 
راستا از مشترکان فهیم خود انتظار دارد با مصرف بهینه آب 
زمینه برای تامین آب پایدار هم استانی ها را فراهم کنند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر اظهار کرد: 
این شرکت نیز از مدت ها قبل با هدف عبور موفق از پیک بار 
مصرف آب در تابستان تمهیدات ویژه ای در بازه های زمانی 

کوتاه، میان و بلند مدت اجرایی کرده است.

صبوری: شهردار سبزوار گفت:  هزار و ۸۵۰ تن قیر رایگان 
توسط سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور، امسال 

به این شهرداری اختصاص یافته است.
میثم حسین آبادی به خبرنگاران اظهار کرد:  حواله دریافت 
قیر رایگان توسط سازمان مذکور صادر شده و اکنون فرایند 
انتقال تانکرهای حمل قیر به مقصد سبزوار در حال انجام 
است.وی افزود:  با پیگیری  هایی که انجام شد سهمیه قیر 
اختصاص یافته در سال جاری نسبت به پارسال حدود 

۵۵۰ تن قیر در قالب ۲۵ تانکر قیر افزایش یافته است.
شهردار سبزوار با اشاره به برنامه  مدیریت شهری برای 
بهسازی  و  خاکی  معابر  در  آسفالت  عملیات  اجرای 
بر دریافت  این شهر، گفت:  علاوه  خیابان های فرسوده 
ریال  میلیارد  تا ۳۰۰  رایگان، خرید ۲۰۰  قیر  سهمیه 

قیر دیگر نیز در سال جاری به منظور ترمیم آسفالت و 
ساماندهی معابر شهری سبزوار پیش بینی شده است.

حسین آبادی خاطرنشان کرد: در تلاش هستیم با همت 
همراهی  نیز  و  شهرداری  مجموعه  مدیران  و  کارگران 
شورای اسلامی شهر، ۸۰ درصد از سهمیه قیر رایگان 
به منظور اجرای عملیات آسفالت در مناطق  دریافتی 
کم برخوردار سطح شهر مصرف شود.وی افزود:  سیاهه 
معابر و کوچه های خاکی نیازمند آسفالت در شهر در 
حال تهیه است که به زودی توسط سازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری سبزوار وارد مرحله 
اجرایی می شود.شهردار سبزوار فرودین امسال در گفت و 
گو با رسانه ها با اشاره به فرسودگی آسفالت بیشتر معابر 
شهری، گفته بود که با توجه به قیمت بالای قیر و چالش 

های پیش رو، سر و سامان دادن به وضعیت خیابان های 
این شهر ۱۰ سال زمان می برد.طبق گفته شهردار پیشین 
سبزوار، حدود ۲ میلیون متر مربع از معابر و خیابان های 
این شهر خاکی است و یا آسفالت نامطلوب و فرسوده دارد 

که باید ساماندهی شود.
شهر سبزوار با گستره سه هزار و ۷۵۴ هکتاری و ۲۵۰ 
هزار نفر جمعیت، سومین شهر بزرگ خراسان رضوی 
بیشترین  مشهد،  از  پس  شهر  شود.این  می  محسوب 
معضل حاشیه نشینی استان را دارد و ۸۰۰ هکتار از وسعت 
آن سکونتگاه غیررسمی یا حاشیه شهر است که دور تا دور 
شهر را فراگرفته و ۳۰ هزار نفر ساکنان این مناطق از عمده 
امکانات شهری محروم هستند.سبزوار در ۲۳۰ کیلومتری 

غرب مشهد واقع است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر :

وضعیت تامین آب شرب در ۶۱ روستای استان بوشهر پایدار شد

شهردار سبزوار  خبرداد:

سهم هزار و ۸۵۰ تنی شهرداری سبزوار از قیر رایگان

صفری: مدیرکل بنیاد مسکن فارس گفت: با توجه به 
لزوم تامین زمین برای پروژه های نهضت ملی مسکن 
در استان، با کمبود زمین در این بخش مواجه هستیم 
که باید رفع شود.سید علیرضا حمیدی در حاشیه نشست 
بررسی و ارزیابی طرح های نهضت ملی مسکن و تجاری 
سازی برخی از طرح های بنیاد مسکن فارس اظهار کرد: 
طرح های نهضت ملی مسکن در ۱۱۰ شهر استان فارس 
قابلیت اجرایی شدن دارد و تاکنون ۲۰۸ هزار و ۸۴۶ 

متقاضی در طرح های نهضت ملی مسکن فارس نام نویسی 
کرده اند.مدیر کل بنیاد مسکن فارس با ارائه گزارشی از 
روند پیشرفت طرح نهضت ملی مسکن در استان فارس 
گفت: شمار متقاضیان و افراد ثبت نام شده در این حوزه 
افزایش یافته و نهضت ملی مسکن در شهرها و روستاهای 

فارس پرشتاب و پیشران توسعه است.
حمیدی ادامه داد: استان فارس رتبه نخست کشور در 
تأمین زمین نهضت ملی مسکن را دارد و با مشارکت منابع 

طبیعی و راه و شهرسازی، فارس بیشترین تأمین قطعات 
زمین را در کشور انجام داده است.وی اضافه کرد: در عین 
حال استان فارس بیشترین کمبود زمین را هم در این 
طرح دارد ، سهیمه زمین برای اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن در روستاهای فارس ۳۰ هزار قطعه است البته 
برنامه ما برای تأمین ۶۰ هزار قطعه است و استاندار فارس 
تاکید دارد این تأمین قطعات زمین روستایی به ۱۲۰ هزار 

قطعه افزایش یابد.

مدیرکل بنیاد مسکن فارس:

کمبود زمین پروژه های نهضت ملی مسکن فارس رفع شود

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم:
برنامه عملیاتی ۹ خوشه صنعتی در قم 

اجرا شده است
شهرک های  شرکت  مدیرعامل  پیشرو:  -خبرنگار  قم 
شناسایی  خوشه  استان ۱۳  این  در  گفت:  قم  صنعتی 
شده  و برنامه عملیاتی برای ۹ خوشه اعم از کفش، فرش 
دستباف، مبلمان، سوهان، سنگ، انگشتر، پوشاک، چاپ 
و بسته بندی، فناوری اطلاعات به اجرا درآمده است.وحید 
آشتیانی در حاشیه برگزاری دوره بازآموزی عاملین توسعه 
خوشه های کسب و کار کشور در قم در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا به مزایای خوشه ها اشاره کرد و بیان داشت: مدل توسعه 
خوشه های کسب و کار از جمله مدل های مترقی است که 
توسط سیاست گذاران توسعه پایدار، برای ارتقا توانمندی 
کسب و کارهای کوچک و متوسط در دنیا به کارگرفته 
شده است.وی یکی از ویژگی های مهم این مدل را تعامل 
و همکاری بخش خصوصی و دولت عنوان کرد و افزود: 
عامل توسعه خوشه به عنوان حلقه واسط دولت و بخش 
خصوصی به مدت حداقل سه سال در زنجیره ارزش یک 
رشته صنعت مطالعه نموده و بر اساس حلقه های مفقوده 
خوشه، برنامه عملیاتی تنظیم می کند و با کمک فعالان 
کسب و کار و نهادهای پشتیبان نسبت به رفع حلقه های 
مفقوده اقدام می نماید.وی با اشاره به این که از مزیت های 
این مدل تقویت رقابت در عین همکاری است، تاکید کرد: 
سیاست شرکت شهرک های صنعتی توجه به زیست بوم 
استان است و خوشه های کسب و کار هم جزیی از این 
اکوسیستم بوده و سعی شده است متناسب با خوشه های 
استان ظرفیت توسعه در شهرک های صنعتی نیز فراهم 
شود که از جمله آنها می توان به شهرک تخصصی چوب و 
مبلمان ثامن الائمه علیه السلام، شهرک فناوری اطلاعات، 
شهرک شهاب اشاره کرد.آشتیانی با بیان این که در سطح 
کشور طی دو دهه اخیر، برنامه توسعه برای نزدیک به ۲۰۰ 
خوشه در ۳۱ استان پیاده سازی شده است، عنوان کرد: 
میزبانی دوره بازآموزی عاملین توسعه خوشه در استان قم 
فرصت مغتنمی است تا با تبادل دانش و انتقال تجربیات 
شاهد هم افزایی بیشتر در سطح کشور باشیم.گفتنی است 
۹۸ درصد صنایع این استان کوچک و متوسط هستند 
و نیاز است تا هرگونه برنامه ریزی در حوزه فعالیت های 
صنعتی در قم با درنظر گرفتن این مساله باشد.صنعت 
قم طی سال های اخیر با رشد خوبی مواجه بوده است و 
اکنون انواع مختلف محصولات در واحدهای مستقر در 
شهرک های صنعتی استان تولید و به بازار مصرف عرضه 
می شود که بسیاری از آن ها هم صادراتی است و ارزآوری 
مناسبی برای کشور به همراه دارد.گسترش فعالیت های 
تولیدی در بخش صنعت استان موجب شده که در حال 
حاضر بسیاری از واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی 
قم برای انجام کارهای مورد نظر خود به نیروی انسانی 
نیاز داشته باشند و به همین دلیل ظرفیت های  جدید 
فراوان برای اشتغالزایی در این بخش به وجود آمده است.

یک هزار و ۷۰۰ واحد بهره بردار با ایجاد اشتغال برای ۴۱ 
هزار نفر در شهرک های صنعتی قم به تولید محصولات 
مورد نیاز مردم مشغول هستند.شهرک های صنعتی استان 
به دلایل مختلف همچون موقعیت ویژه در نزدیکی بازارهای 
بزرگ کشور و برخورداری از امکانات زیرساختی مناسب، با 
استقبال گسترده سرمایه گذاران و علاقه مندان به راه اندازی 
کسب  و کارهای تولیدی مواجه  شده است.بخش صنعت در 
استان قم یکی از نمونه های موفق فعالیت مردمی و بخش 
خصوصی در حوزه اقتصاد است و تقریبا تمام واحدهای 
بخش  توسط  و  دولتی  غیر  صورت  به  استان  تولیدی 
خصوصی اداره می شود.امروز صنعت قم علاوه بر گسترش 
کمی،  در زمینه تعمیق بخشی به فعالیت های صنعتی و 
توسعه کیفی فعالیت ها نیز اقدام های گسترده  را آغاز کرده 
که از جمله آن ارتقای بهره وری و تولید محصولات مورد 
نیاز کشور از طریق بسیج ظرفیت های داخلی می باشد که 
نمونه آن در صنایعی همچون صنعت لوازم خانگی استان 
قابل مشاهده است.در بخش صنعت، استان قم دارای هفت 
شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، 
ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  درودگران،  محمودآباد، 
)I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو 
و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای 

توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.

قزوین -خبرنگار پیشرو:  رییس سازمان جهاد کشاورزی 
قزوین گفت: استخرهای کشاورزی استان شامل معیشتی 
و ذخیره آب در مواقع بحرانی برای خاموش کردن آتش در 
مراتع و جنگل ها به کارگیری شوند.محمدحسین عطایی 
در نشست کارگروه مدیریت بحران و مخاطرات بخش 
کشاورزی اظهار کرد: مدیریت آب و خاک و امور فنی 
و مهندسی جهاد کشاورزی استان قزوین باید مختصات 
)UTM( دقیق استخرهای کشاورزی را استخراج کرده 
و در اختیار نیروهای امدادی قرار دهد.وی اضافه کرد: در 
صورت خسارت های احتمالی در حوزه خاموش کردن 

آتش، قانونگذار از محل تسهیلات تبصره ۱۸ اعتباراتی را 
برای جبران خسارت در نظر گرفته که قابل بهره برداری 

است.
عطایی با بیان اینکه کشاورزان خاطی در آتش سوزی 
مراتع به مراجع قضایی معرفی خواهند شد، ادامه داد: 
۲۰ سال است که از طریق رسانه های جمعی و کارهای 
بقایای  نباید  کشاورزان  که  می دهیم  تذکر  ترویجی 
محصولات کشاورزی را آتش بززند، با این اوصاف همچنان 
این اقدام صورت می گیرد که تصمیم گرفتیم در این رابطه 
از هر شهرستان چندین کشاورز خاطی را به مراجع قضایی 

معرفی کنیم.این مسوول بر عقد تفاهم نامه با نهادهای 
نظامی تاکید کرد و گفت: در اسرع وقت با سپاه، ارتش، 
فراجا و بسیج تفاهم نامه ای با هدف همکاری متقابل در 
مواقع بحرانی به امضا برسانید تا بتوانیم در صورت لزوم از 

امکانات این قشر نیز بهره مند شویم.
عطایی خاطرنشان کرد: تمامی دستگاه های اجرایی برابر 
قانون موظف هستند در مواقع بحرانی به خصوص آتش 
اقدامات لازم را به منظور  سوزی در مراتع و جنگل ها 
پیشگیری و اقدام فوری به کار بسته و از بسیج تمامی 

امکانات در راستای خاموش کردن آتش استفاده کنند.

رییس سازمان جهاد کشاورزی قزوین :

استخرهای کشاورزی قزوین برای خاموش کردن آتش به کارگیری شوند

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان:
۲۶۰ هزارهکتار به مناطق حفاظت شده 

اصفهان اضافه شد
با مصوبه  اصفهان-خبرنگار پیشرو:  ۲۶۰ هزار هکتار 
به مناطق حفاظت شده  شورای عالی محیط زیست 
استان اصفهان اضافه شد.احمدرضا لاهیجان زاده افزود: 
این حاصل آخرین مصوبه ای بود که ۱۰ روز پیش از 
ریاست جمهوری، در  بالگرد  بار سقوط  تاسف  حادثه 
شورای عالی محیط زیست به ریاست آیت الله رییسی 
به تصویب رسید.وی ادامه داد: منتظر ابلاغ صورتجلسه 
با امضای رئیس جمهور بودیم که حادثه هوایی برای 
هلی کوپتر حامل رییس جمهور پیش آمد.لاهیجان زاده 
گفت: به این ترتیب با الحاق این مناطق، نزدیک به ۲ 
میلیون و ۴۶۰ هزار هکتار مناطق بکر و طبیعی استان، 
تحت حفاظت سازمان حفاظت محیط زیست قرار دارند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اظهار داشت: 
وجود  اصفهان  استان  در  بکر  فوق العاده  منطقه  چند 
دارد که با پوشش گیاهی و حیات وحش غنی اما هنوز 
حفاظت شده نیستند و بسیاری افراد سودجو به دنبال 
دست اندازی، ویلاسازی و معدن کاوی در آن ها هستند.

لاهیجان زاده تاکید کرد: باید بتوانیم این مناطق را به 
مناطق حفاظت شده استان اضافه کنیم تا جلوی زیاده 
خواهی سودجوها و سوداگران را بگیریم.وی با بیان اینکه 
حوزه محیط زیست طبیعی استان اصفهان، بی نظیرترین 
و بی بدیل ترین مناطق و منابع طبیعی کشور را در اختیار 
دارد، افزود: این استان در یک منطقه اکوتوم)منطقه ای 
با ویژگی مشخص بین دو یا چند زیست بوم( قرار گرفته 
است چرا که از غرب و جنوب غرب به حوزه زاگرس 
متصل است و یک حوزه میانی دارد و سپس به کویر 
متصل می شود.لاهیجان زاده تصریح کرد: حوزه هایی 
که در طبیعت دنیا بین ۲ زیستگاه یا اقلیم قرار می 
گیرند، تنوع زیستی بالایی دارند که این شرایط برای 
استان اصفهان به وجود آمده و موجب تنوع زیستی 
فوق العاده بالایی در این خطه شده است.وی افزود: ۱۸۰ 
محیط بان جان بر کف در حوزه محیط زیست طبیعی 
وجود  استان  حفاظت شده  مناطق  از  پاسداری  برای 
دارد.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان یادآور شد: 
سختی کار محیط بانان بسیار زیاد است و در سرمای 
منهای ۲۰ درجه مناطق تحت حفاظتِ غرب استان تا 
گرمای ۵۰ درجه مناطق شرقی برای حفاظت محیط 
طبیعی انجام وظیفه و از گونه های جانوری و گیاهی در 
مقابل افراد سودجو حفاظت می کنند.وی گفت: مطابق 
استانداردهای جهانی برای هر هزار هکتار، یک محیط بان 
و بر اساس استانداردهای ایران برای هر سه هزار هکتار 
یک محیط بان تعریف شده است.وی ادامه داد: ۲ هزار 
و ۲۰۰ نیرو از استاندارد جهانی و نزدیک به هزار نیرو از 
استاندار داخلی کشورمان، فاصله داریم.وی اظهار داشت: 
اکنون با ۱۸۰ محیط بان حفاظت انجام می شود که به 
هیچ وجه متناسب با وسعت مناطق حفاظت شده و 
میزان هجمه ای که نسبت به آن ها وجود دارد، نیست و 
به این ترتیب به هر محیط بان حفاظت از ۱۴ هزار هکتار 
می رسد.پارک ملی و پناهگاه حیات وحش کلاه قاضی، 
قمیشلو و موته، پناهگاه حیات وحش عباس آباد، خارو و 
کوه بزرگی و یخاب، منطقه حفاظت شده کرکس، کهیاز، 
قمصر و برزک و دالانکوه، اثر طبیعی ملی سپاهان، تالاب 
بین المللی گاوخونی، مناطق چهارگانه تحت مدیریت 
حفاظت محیط زیست استان اصفهان هستند.استان 
اصفهان دارای یک اثر طبیعی ملی، سه پارک ملی، پنج 
پناهگاه حیات وحش، چهار منطقه حفاظت شده، ۱۱ 
منطقه شکار ممنوع و یک تالاب بین المللی است.مناطق 
حفاظت شده و شکار ممنوع استان اصفهان با استناد به 
تعاریف مندرج در متن قوانین مربوطه، یک زیست بوم 
طبیعی فعال است که پشتوانه حفاظت از ذخایر طبیعی 
کشور محسوب می شود و هرگونه برداشت و شکار در 
آنها ممنوع است.در استان اصفهان از ۹.۸ میلیون هکتار 
وسعت  هکتار  هزار   ۴۰۳ حدود  طبیعی،   عرصه های 
جنگل ها، ۶ میلیون هکتار وسعت مرتع و سه میلیون 
هکتار بیابان است، در این میان وسعت مناطق حفاظت 
شده، شکار ممنوع و چهارگانه، ۲ میلیون و دویست هزار 

هکتار برآورد می شود.

 مدیرکل امور مالیاتی خراسان شمالی :
هزار میلیارد ریال به حساب 

شهرداری ها و دهیاری های خراسان 
شمالی واریز شد 

 مدیرکل امور مالیاتی خراسان شمالی گفت: یکهزار 
میلیارد ریال درآمد مالیات بر ارزش افزوده در سه ماهه 
نخست امسال به حساب دهیاری ها و شهرداری های 
به مدت مشابه  رقم نسبت  این  واریز شد که  استان 
پارسال ۱۴۸ دردصد افزایش یافت.مجید قهرمانلو اظهار 
کرد: بهار امسال ۵۸۰ میلیارد ریال درآمد مالیات بر 
ارزش افزوده به حساب شهرداری های استان واریز شد 
که این رقم نسبت به بهار پارسال ۱۵۲ درصد افزایش 
شده  واریز  مالیاتی  درآمدهای  میزان  افزود:  دارد.وی 
به حساب دهیاری های استان در بهار امسال با ۱۴۴ 
درصد افزایش نسبت به بهار پارسال به ۴۰۰ میلیارد 
ریال رسید.قهرمانلو اظهار کرد: ۱۴ میلیارد ریال درآمد 
مالیات بر ارزش افزوده در بهار امسال به حساب اداره 
کل امور عشایر واریز شد که این رقم نسبت به مدت 
مشابه پارسال ۱۳۳ درصد افزایش دارد.وی خاطرنشان 
کرد: همچنین بهار امسال ۶ میلیارد ریال درآمد مالیات 
بر ارزش افزوده در استان به حساب فرمانداری ها واریز 
شد تا در روستاهای فاقد دهیاری هزینه شود که این 
رقم نیز نسبت به بهار پارسال ۹۰ درصد افزایش دارد.

خراسان شمالی با بیش از یک میلیون نفر جمعیت در 
شمال شرق کشور واقع است و ۴۴ درصد از جمعیت این 

استان در روستاها سکونت دارند.

ثبت تخلفات رانندگی با خودروهای 
دوربین دار بزودی در شهر چابهار

 آغاز می شود
معاون هماهنگی امور عمرانی فرماندار چابهار گفت: ثبت 
بصورت  و  دار  دوربین  خودروهای  با  رانندگی  تخلفات 
کنترل مکانیزه بزودی با تلاش و مدیریت شهرداری و با 
همکاری راهنمایی و رانندگی در شهر چابهار آغاز می شود.

توان  مکانیزه  کنترل  خودروی  اظهارکرد:  بلوچ  دادکریم 
نظارت بر یک هزار و ۴۰۰ فضای پارکومتر و ۷۰۰ فضای 
پارک غیر مجاز را در یک ساعت داراست، در صورتیکه هر 
نیروی نظارتی بیش از ۴۰ محل پارک را در یک ساعت 
اینکه  به  توجه  با  بیان کرد:  نمی تواند مدیریت کند.وی 
شهرستان چابهار در فصول مختلف و در روزهای تعطیل 
میزبان مهمانان و گردشگرانی از اقصی نقاط کشور است 
باید برای ترافیک این شهر برنامه ریزی مستمر و کار آمد 
داشته باشیم.معاون هماهنگی امور عمرانی فرماندار چابهار 
گفت: شهروندان باید توجه داشته باشند که این سیستم 
قادر به ثبت تخلفات متعددی از جمله توقف ممنوع، توقف 
مطلقا ممنوع، توقف در حریم عابر پیاده، توقف در حریم 
چهاراه، توقف در حریم تونل ها، توقف در حریم پل ها، توقف 
غیرمجاز در ایستگاه اتوبوس، توقف غیرمجاز در ایستگاه 
تاکسی، توقف غیرمجاز در محل تخلیه زباله، توقف غیرمجاز 
در محل شیر آتش نشانی، توقف غیرمجاز در محل پارک 

معلولین، توقف غیرمجاز در محل حمل و بارگیری است.
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معاونت  مشترک  همکاری  تفاهمنامه   
علمی فناوری ریاست جمهوری، استانداری 
کرمان، شهرداری کرمان و شرکت آواپرداز 
کیهان کریمان در راستای ایجاد و راه اندازی 
کارخانه نوآوری استان کرمان منعقد شد تا 
به زودی راه اندازی شود.به گزارش روابط 
عمومی استانداری کرمان، این تفاهم نامه 
اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاونت  میان 
دانش بنیان ریاست جمهوری، استانداری 
کرمان، شهرداری کرمان و شرکت آواپرداز 
کیهان کریمان به امضای استاندار کرمان و 
شهردار کرمان رسید.استاندار کرمان گفت: 
ایجاد و راه اندازی کارخانه نوآوری استان 
کرمان با هدف توسعه اقتصاد دانش بنیان 
دانشجویان  برای  کارآفرینی  ایجاد  و 
در  که  است  بزرگی  کار  فارغ التحصیل، 
سال های بعد شاهد نتایج و اتفاقات خوبی 

در این حوزه خواهیم بود.

محمدمهدی فداکار با قدردانی از تلاش ها 
و پیگیری های شهرداری و شورای شهر 
کرمان در این زمینه افزود: با پیگیری های 
زمینه  در  خوبی  زیرساخت  مداوم، 

تنها  شهرداری  و  شد  ایجاد  دانش بنیان 
ارگانی بود که توانست به خوبی از عهده 

این کار برآید و آن را به نتیجه برساند.
با  کارخانه  این  افزود:  کرمان  استاندار 

شده  دیده  شهرداری  نیازهای  اولویت 
دارد  متعددی  نیازهای  شهرداری  است، 
که می تواند از خدمات خود به نفع مردم 
این یک ظرفیت مهمی  و  استفاده کند 
است که ضرورت آن برای شهر فراتر از 
این  در  نیز  کرمان  است.شهردار  انتظار 
نشست گفت: با وجود زیرساختی که فراهم 
شده است این اتفاق یک رویداد مبارک و 
مجموعه ای فاخر برای استان خواهد بود.

محسن تویسرکانی افزود: باید بتوانیم بطور 
فیزیکی نیز آن را عملی کنیم و برکات 
آن به بخش های دیگر هم برسد و شاهد 
تحول خوبی در استان باشیم.این تفاهنامه 
کشور  کلی  سیاست های  راستای  در 
ایجاد  و  اقتصاد دانش بنیان  توسعه  برای 
دانشجویان  برای  کارآفرینی  بوم  زیست 
فارغ التحصیل و با هدف حمایت از ایجاد و 

راه اندازی کارخانه نوآوری منعقد شد.

کارخانه نوآوری استان کرمان راه اندازی می شود

مدیرکل فرودگاه های کرمان با تاکید بر اهمیت ارتقای 
شرق  فرودگاه های  در  امنیت  و  ایمنی  زیرساخت های 
و جنوب کرمان گفت: نظر به ضرورت رفع برخی موانع 
برای حفظ و ارتقای امنیت و ایمنی پروازی در پهناورترین 
عرصه فرودگاهی هوانوردی کشور در این استان، ۲ پروژه 
گسترده ایمنی و امنیتی در فرودگاه شهدای بم و فرودگاه 
شهدای جیرفت از سال گذشته آغاز شده است.به گزارش 
روابط عمومی فرودگاه های استان کرمان، علی جزینی 
زاده با اشاره به بازدید از این پروژها با همراهی مدیرکل 
بهسازی و توسعه فرودگاه های کشور افزود: عملیات اجرایی 
احداث دیوار و جاده حفاظتی فرودگاه شهدای جیرفت و 
در  بم  شهدای  فرودگاه  پروازی  عوامل  بهسازی سطوح 
راستای ارتقای امنیت و سلامت پروازها و مسافران است.

وی اظهار داشت: در ادامه مساعدت ها و پشتیبانی های 

مالی و نظارتی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، 
مدیرکل بهسازی و توسعه فرودگاه های کشور به منظور 
ارزیابی فعالیت های عمرانی وارد فرودگاه شهدای جیرفت 
شد و به سراغ ۲ عملیات اجرایی کارگاه تولید دیوار بتنی 
و محل احداث دیوار حفاظتی که با زیرساختی مستحکم 
و دیوارهایی با جنس بتن خاص در طول ۱۰ کیلومتر در 
دمای حدود ۴۸ درجه بدون فوت وقت در حال اجراست 

رفت و در نشست کنترل پروژه نیز شرکت کرد.
ادامه داد: مدیرکل بهسازی و توسعه فرودگاه های  وی 
کشور سپس به منظور بازدید و برگزاری جلسه کنترل 
پروژه بهسازی سطوح پروازی به فرودگاه شهدای بم سفر 
تیرماه  هشتم  کرمان  استان  فرودگاه های  کرد.مدیرکل 
جاری نیز با اشاره به ادامه روند بهسازی سطوح پروازی 
فرودگاه شهدای بم گفت: سطوح پروازی این فرودگاه از 

هشتم تیرماه به مدت چهار ماه بسته شد.
به گفته جزینی زاده وجود ترک های طولی، عرضی و 
شن زدگی شدید عوامل پروازی فرودگاه شهدای بم علت 
بهسازی اساسی این باند بوده و بنا بر ضرورت حفظ ایمنی 
پروازها و نشست و برخاست بهتر هواپیماها در این فرودگاه، 
اعتبارات شرکت  از محل  پروازی  بهسازی کلی سطوح 
فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران ارتقای ایمنی و امنیت 

فرودگاه های شرق و جنوب کرمان در اولویت است.
براساس این گزارش اجرای پروژه های ذکر شده از محل 
اعتبارات شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران به عنوان 
شرکت عامل و ناظر بر فرودگاه های کشور، تابعه وزارت راه 
و شهرسازی امور زیربنایی فرودگاه ها را نظارت و اجرا می 
کند.استان کرمان دارای پنج فرودگاه در شهرهای کرمان، 

بم، جیرفت، سیرجان و رفسنجان است.

مدیرکل فرودگاه های استان کرمان تشریح کرد:

ارتقای ایمنی و امنیت فرودگاه های شرق و جنوب کرمان 
در اولویت

عموئی:  رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت 
گفت: ۶ ایستگاه ثابت برای جمع آوری پسماند خشک در 
رشت در نظر گرفته شده است.علی مقصودی  اظهار کرد: 
پسماند خشک در ایستگاه های فعال در رشتیان، میدان 
توحید، استقامت یک، منظریه، مسکن مهر و پارک میخک 
جمع آوری می شود.وی افزود: علاوه بر این تفکیک زباله از 
مبدا در رشت به وسیله ۱۵ دستگاه خودروی نیمه سنگین 
وانت و نیسان از شنبه تا پنجشنبه هر هفته با حضور در 
این شهر جمع آوری می شود. مناطق و محلات مختلف 

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت بیان کرد: 
برای جمع آوری زباله های خشک، شهر رشت به ۹۰ منطقه 
تقسیم شده و با حضور نیروها در ۱۵ منطقه در هر روز 
اینکه در  بیان  با  پسماند خشک جمع آوری می شود.وی 
این رابطه با یک پیمانکار قرارداد منعقد شده تا به صورت 
اختصاصی نسبت به جمع آوری زباله های خشک ادارات این 
شهر اقدام می شود، اضافه کرد: سال گذشته ۲ هزار کارتن 
پلاست برای جمع آوری پسماند خشک در ادارات توزیع شد 
و امسال نیز همین تعداد کارتن پلاست پخش می شود.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت بیان کرد: 
آموزش تفکیک زباله از مبدا از دیگر برنامه های این سازمان 
است، این آموزش ها سال گذشته در حدود ۱۵۰ مدرسه 
ابتدایی رشت انجام شد و سال جاری نیز ادامه دارد.وی با 
تاکید بر ضرورت توجه به موضوع تفکیک زباله از مبدا اظهار 
کرد: تفکیک زباله از مبدا بیش از پیش نیاز به فرهنگ سازی 
دارد و همه باید در این زمینه همکاری لازم داشته باشند.

رشت دارای حدود ۷۰۰ هزار نفر جمعیت ثابت است که در 
طول روز به یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر می رسد.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت :

۶ ایستگاه ثابت برای جمع آوری پسماند خشک در رشت
 فعال است

یزد-خبرنگار پیشرو:  مدیر آبفای مهریز 
یزد از اختصاص ۶۶۰ میلیارد ریال بودجه 
تامین  و  مختلف  طرح های  اجرای  برای 
آب شهرستان خبر داد و گفت: همکاری 
مردم در استفاده درست از منابع موجود 
تابستان موضوعی  به خصوص در فصل 
 " زاده  مصطفی مهدوی   " حیاتی است. 
در نشستی با خبرنگاران شهرستان افزود: 
ساخت سه مخزن پنج هزار مکعبی جزو 
طرح های محوری آبی است که با ساخت 
آنها نقش مهمی در تامین آب مردم در 

مناطق مختلف شهری و روستایی دارد.
به  مردم  همکاری  اینکه  بیان  با  وی 
خصوص در تابستان در مدیریت مصرف 
باید مدنظر باشد ادامه داد: طی سال های 
اخیر با کارهای فرهنگی و اطلاع رسانی 
مصرف  در  مشترکان  همراهی  شاهد 
مناسب آب هستیم و این روند مهم باید 

همچنان ادامه داشته باشد.
این مسئول یکی از طرح های مهم مورد 
مخزن  یک  ساخت  را  شهرستان  نیاز 
ذخیره آب بزرگ پنج هزار مکعبی ذکر 

کرد که در حال مطالعه است و از سال 
آینده عملیات ساخت آن آغاز می شود و 
از مخزن مشکل کمبود  برداری  بهره  با 
آب شهر مهریز بر طرف می شود.مهدوی 
زاده تصریح کرد: برای ساخت این مخزن 
بین ۴۰۰ تا ۵۰۰ میلیارد ریال بودجه نیاز 
اجرای  شاهد  آن  اختصاص  با  که  است 
طرح در شهرستان خواهیم بود و مشکل 
آب منطقه تا حد زیادی حل می شود و 
به  پاسخ  و  مردم  به  فقط خدمت  هدف 
نیاز آبی شهروندان است.وی میزان بدهی 

مشترکان آب شهرستان در مجموع شهر و 
مناطق روستایی به اداره آبفا را ۸۰ میلیارد 
ریال ذکر کرد و افزود: این بدهی مربوط به 
افراد حقیقی و حقوقی است که باید در این 
خصوص بیش از گذشته اقدام و همکاری 

مناسب داشته باشند.
آب  مشترکان  تعداد  مهریز  آبفا  مدیر 
شهرستان را ۲۳ هزار در شهر و ۱۳ هزار 
در مناطق روستایی ذکر کرد و همچنین 
تعداد چاه های تامین آب فعال موجود در 

مدار را ۱۸ حلقه ذکر کرد.

مدیر آبفای مهریز یزد :

۶۶0 میلیارد ریال برای آبرسانی به مهریز یزد اختصاص یافت 

و  آب  شرکت  مدیرعامل  پیشرو:   خبرنگار   - زنجان 
فاضلاب استان زنجان از اجرای هشت طرح آبرسانی با 
اعتباری بالغ بر ۶۰۰ میلیارد ریال در شهرستان خرمدره 
خبر داد.علی محمد نادرخانی افزود: این طرح ها در 
مجموع جمعیتی افزون بر ۱۳ هزار نفر را از خدمات 
تامین آب شرب پایدار در شهرستان خرمدره برخوردار 
می کند.وی اظهار داشت: حفر و تجهیز چاه شماره ۱۵ 
خرمدره با اعتبار ۵۰ میلیارد ریال یکی از این طرح 
هاست که هم اکنون در مرحله آزمایش پمپاژ قرار دارد 
و پس از نصب تجهیزات مکانیکی و الکتریکی وارد مدار 

بهره برداری می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان تصریح 

کرد: زمین چاه شماره ۱۶ خرمدره نیز تملک شده و 
مجوزات لازم را دریافت کرده است که به زودی عملیات 
اجرایی حفر و تجهیز این چاه با اعتبار ۵۰ میلیارد ریال 
آغاز می شود.وی ادامه داد: این طرح ها در راستای تامین 
آب و پایداری شبکه در شهرک گلدشت، فرهنگیان و 
واحدهای مسکن ملی در شهر خرمدره اجرا می شود.

نادرخانی گفت: احداث خط انتقال برای اتصال چشمه 
دوم روستای فلج و تقویت مولفه های آبرسانی در این 
روستا نیز با اعتبار چهار میلیارد ریال انجام می شود.این 
مسئول به پیشرفت ۸۵ درصدی پروژه احداث مخزن 
ذخیره آب در روستای سوکهریز نیز اشاره کرد و افزود: 
این طرح با ۴۰۰ میلیارد ریال اعتبار از محل اعتبارات 

اجرای  شد:  یادآور  شود.نادرخانی  می  اجرا  عمرانی 
عملیات اصلاح شبکه توزیع آب در روستای سوکهریز 
نیز به طول ۱۳ کیلومتر توسط قرارگاه سازندگی امام 
حسن مجتبی)ع( در دست اجرا قرار دارد.مدیرعامل 
شرکت آبفا استان زنجان گفت: نصب ۲ دستگاه کلرزن 
جدید در روستاهای باغ دره و انجلیین، اجرای بخشی از 
خط انتقال روستای قلعه حسینیه و نصب سیستم های 
هوشمند حفاظت الکترونیک در ۱۵ مورد از تاسیسات 
آب و فاضلاب از جمله دیگر اقدامات شرکت آبفا در 
شهرستان خرمدره است.شهرستان خرمدره با جمعیتی 
افزون بر ۷۶ هزار نفر یکی از ۲۱ شهر تحت پوشش 

شرکت آب و فاضلاب استان زنجان است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان:

هشت طرح آبرسانی در شهرستان خرمدره اجرا می شود

در نشست عمومی شورای اسلامی شهر کرمان
 مطرح شد؛

اجرای الِمان یادبود 
»شهدای 13 دی ماه« با دعوت از 

هنرمندان کشوری
نشست عمومی شورای اسلامی شهر کرمان، با حضور رئیس، 
و  شد  برگزار  کرمان  شهردار  و  شهر  اسلامی  شورای  اعضای 
یادبود  المان  اجرای  پیشنهاد  کرمان  نشست، شهردار  این  در 
»شهدای ۱۳ دی ماه« را در قالب برگزاری سمپوزیوم با حضور 
هنرمندان کشوری مطرح کرد.رییس شورای اسلامی شهر کرمان 
در این نشست، ضمن اشاره به انتخابات اخیر در جمعه گذشته 
و با بیان اینکه مردم کشورمان با  شور و شوق با شرکت در 
انتخابات سرنوشت ساز شرکت کردند، گفت: بیش از چهل روز 
از شهادت رئیس جمهور متواضع، پرتلاش، راستگو، مردمی و 
خدمتگزار می گذرد و او کسی بود که هرگز وعده های دروغین 
به مردم نداد و هرگز کارگزاران حکومت او با دشمن قدم نزدند 
و به وعده دشمنان قسم خورده مملکت، اعتماد نکردند.علیرضا 
نادری، با تاکید بر اینکه سیدابراهیم رئیسی، مملکت را با خزانه 
خالی تحویل گرفت و با ایمان به خدا مملکت را از لبه پرتگاه 
سقوط نجات داد، یادآور شد: او توانست در دوران شیوع بیماری 
کرونا، جان صدها نفر را با درایت نجات دهد و در حل مشکلات 
کشور پیش قدم باشد.وی، نداشتن غرور و تکبر در رفتار با مردم 
را ازجمله خصایص شهید جمهور برشمرد و گفت: او در زمان 
وقوع حوادث سیل و زلزله، در محل حضور داشت تا درنهایت بر 
سر پیمان خود با از دست دادن جانش، به درجه شهادت رسید.

نادری، با اشاره به اهمیت انتخابات، همۀ مردم ایران را سرنشینان 
یک کشتی در یک اقیانوس متلاطم دانست و افزود: شرکت در 
انتخابات برای سربلندی و نجات کشور در اوضاع نابسامان جهان 
لازم و واجب است.وی، همچنین به جنایات اسرائیل در فلسطین 
و کشته شدن روزانه هزاران نفر با حمایت کامل مستکبران، اشاره 
کرد و یادآور شد: از آنجاکه رییس جمهور، خصلت دیومنشانه آنها 
را می شناخت، هرگز به این خونخواران اعتماد نکرد و در کنار 
اینکه با سربلندی کشور را به اوج افتخار رساند، بزرگترین ضربه ها 
را به رژیم صهیونیستی وارد کرد.رییس شورای اسلامی شهر 
کرمان افزود: تعجب می کنم از  کسانی که به مردم دروغ گفتند و 
امروز مدعی  شدند که می خواهند ایران را از دروغ نجات دهند و 
این افراد که در عهدنامه بدتر از ترکمنچای، عزت مردم را فروختند 
و تمام تحریم ها را متوجه ایران کردند، خصلت مستکبرانه دشمن 
را نشناختند.نادری تاکید کرد: امیدورایم مردم برای نجات ایران، 
پای صندوق های رأی بیایند و با انتخاب یک نامزد انتخاباتی 
متدین و پاکدست، در پیشرفت کشور خود سهیم باشند.در ادامه، 
سیدمحمد موسوی، دبیر شورای اسلامی شهر کرمان، دستور 
یک صدوشصتمین نشست عمومی شورای اسلامی شهر کرمان 

را اعلام و مصوبات مربوط به قدرالسهم چند ملک را مطرح کرد.
در ادامه، رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای اسلامی شهر کرمان، 
با انتقاد از اینکه میزان قدرالسهم در شهرداری به صورت سلیقه ای عمل 
می شود و ممکن است به تعدادی از شهروندان اجحاف و به تعدادی دیگر 
انفاق شود، گفت: به نظر می رسد چیز ضابطه مندی وجود ندارد؛ بنابراین، برای 
بیرون آمدن از آشفتگی بهتر است براساس قانون مصوب عمل شود.منصور 
ایرانمنش، افزود: در شورا توافق کردیم که قدرالسهم زیر ۲۵ درصد گرفته 
نشود و بعد از آن نیز آیین نامه ای در شهرداری تدوین و به شهرداری های 
مناطق اعلام شد، اما برای اجرای این آیین نامه پیشنهاد می شود کمیته ای 
تشکیل و به صورت یکنواخت در این خصوص تصمیم گیری شود.وی افزود: 
میزان قدرالسهم براساس نرخ ۲۵ درصد است و نباید دوگانه عمل شود.در 
این خصوص شهردار کرمان نیز گفت: اگر موضوع  مربوط به املاک زیر ۵۰۰ 
متر باشد، به دفعات در شورا در مورد آن صحبت و جمع بندی نهایی انجام 
شد؛ اینکه شفاف است یا نیست؛ نیاز است که مجدد در صحن شورا مطرح 
شود.محسن تویسرکانی، با بیان اینکه درخصوص تعیین میزان قدرالسهم، 
اصلاً سلیقه ای عمل نمی شود و درست نیست که با صراحت این گونه صحبت 
شود، تصریح کرد: اگر ابهامی وجود دارد، آمادگی داریم به روشنی در مورد 
آن صحبت و تصمیم گیری شود؛ چراکه ما نیز در مورد رعایت حقوق مردم 
دغدغه داریم و پیش از این موضوع در صحن علنی شورا مطرح و در مورد 
آن بحث شد، اما حاضریم برای رأی نهایی، مجدد جلساتی با شورای اسلامی 
شهر داشته باشیم.در ادامه، فتح الله مویدی، رئیس کمیسیون خدمات شهری، 
بهداشت و محیط زیست شورای اسلامی شهر کرمان، با اشاره به اینکه قانون 
به صراحت مطرح کرده و مصوبه شورا هم مانند قانون است، گفت: درخصوص 
موضوعات مربوط به شهرسازی، مکرر گفتم اگر حقوق مردم ضایع شود، آن 
را رسانه ای کرده و اعتراض خود را به صراحت اعلام می کنم؛ بنابراین، تاکید 
دارم عین قانون رفتار و از تجربه سایر شهرها استفاده شود.رئیس کمیسیون 
بودجه، منابع پایدار وسرمایه گذاری شورای اسلامی شهر کرمان هم، ضمن 
تبریک روز مباهله برای اثبات حقانیت دین اسلام، گفت: البته در جلسات 
شورا این موضوع مطرح شد، اما آنچه موجب اختلاف است و شفاف نشان 
نمی دهد، مربوط به توضیحات ذکرشده در متن نامه های قدرالسهم است.

حسین چناریان، افزود: در این خصوص نیاز است توضیحات لازم به صورت 
واضح  و کامل براساس ضوابط نوشته شود؛ مثلاً مشخص شود آیا برای 
گرفتن قدرالسهم این ملک، معابر تعیین شده یا خیر؟ اگر براساس طرح 
اما  تفصیلی معابر تعیین شده، میزان قدرالسهم همان ۲۵ درصد است، 
در صورتی  که معابر براساس طرح تفصیلی تعیین نشده، توضیح دهند و 
وضعیت هر ملک برای گرفتن قدرالسهم را اعلام کنند.در ادامه، موسوی، 
دبیر شورای اسلامی شهر کرمان، پیشنهاد شهرداری را در مورد واگذاری 
نظارت بر اجرای تقاطع غیرهمسطح »سردار شهید زنگی آبادی« به صورت 
قرارداد ترک تشریفات به شرکت »مهندسین بهین تردد کویر«، با مبلغ دو 
میلیارد و  ۴۰۰ میلیون تومان، با اخذ مجوز شورا مطرح کرد و گفت: مدت 
زمان و مبلغ انجام کار نیز در کمیسیون مربوط مطرح شده و از آنجاکه 
شرکت موظف است درنهایت به شهرداری گزارش دهد، مدت زمان، ۹ ماه 
در نظر گرفته شده است.شهردار کرمان هم، با بیان اینکه در عقد قرارداد، 
مشاور بر حُسن انجام کار و قابل قبول  بودن آن نظارت دارد، در پاسخ به دلیل 
مدت زمان تعیین شده، گفت: ممکن است پروژه از مدت زمان مشخص خود، 
با تأخیر به پابان برسد، اما نظارت تا زمانی که این تقاطع زیر بار ترافیک 
برود، همچنان ادامه دارد.در ادامه، با جمع بندی نهایی، این موضوع به تصویب 
رسید.درخواست تمدید اجاره بهای پیست اسکیت بوستان »شهید مطهری« 
نیز ازسوی دبیر شورای اسلامی شهر کرمان، مطرح شد و با توجیه اینکه 
مستأجر در ایام کرونا نتوانسته از فضای مذکور استفاده کند، با تقاضای فرد 
مذکور برای اضافه شدن مدت زمان اجاره بهای پیست، موافقت و مقرر شد 
به دلیل شیوع بیماری کرونا، طبق مصوبه دولت امتیازاتی برای ایشان نیز 
لحاظ شود.درخواست کمک شهرداری به اردوگاه »کرامت« و تهیه کتب با 
موضوعات فرهنگی، با مبلغ ۱۵ میلیون تومان نیز ازجمله مصوبات کمیسیون  
بودجه بود که اعضای شورای شهر با درخواست شهرداری برای کمک مالی 
به این مجموعه موافقت کردند.دبیر شورای اسلامی شهر کرمان، در ادامه، به 
موضوع مربوط به  کمیسیون گردشگری درخصوص بهسازی میدان »آزادی« 
اشاره کرد و گفت: در این خصوص شهرداری ابعاد مختلف این طرح ازجمله 
فرهنگی، اجتماعی، شهرسازی و ترافیکی را در دستور کار قرارداده و مقرر شد 
تا در این خصوص، مشاوری تعیین و اقدامات لازم انجام شود.موسوی افزود: 
با جمع آوری اطلاعات، مقرر شد نظرات مشاور به صحن بیاید و تأیید شود؛ 
همچنین در این خصوص به واحدهای مختلف شهرداری نیز اعلام شد که در 
مورد شرح خدمات مشاور، نظرات خود را اعلام کنند.وی یادآور شد: البته تمام 
پیشنهادهای مشاور اعلام و مقرر شده واحدهای مختلف طبق شرح خدمات، 
کار خود را شروع کنند؛ بنابراین، از اعضای شورا می خواهیم که نظرات خود را 

در این خصوص اعلام کنند و این موضوع فقط جنبه اطلاع دارد.

نقش کلیدی آموزش های ترویجی در 
افزایش بهره وری کشاورزی همدان

کشاورزی  بخش  کارشناسان  پیشرو:  همدان-خبرنگار 
به  ترویجی  های  آموزش  که  معتقدند  همدان  استان 
عنوان مهمترین ارکان و پایه های کشاورزی نقش کلیدی 
در افزایش بهره وری و کاهش ضایعات محصولات دارد.  
فنون  و  تا روش ها  به کشاورزان کمک می کند  آموزش 
کشاورزی خود را اصلاح کند و از این طریق با بهره وری 
محصولات کشاورزی، درآمد و سطح زندگی خود را ارتقا 
بخشند.همه ساله از سوی دبیرخانه شورای قیمت گذاری 
و اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات کشاورزی اعلام 
محصولات  خرید  تضمین  قانون  اساس  بر  و  می شود 
جو،  گندم،  نظیر  محصولاتی  سالانه  دولت  کشاورزی، 
حبوبات، پنبه، چغندر و... از کشاورزان انجام می شود.یکی از 
این محصولات جو است که قیمت تضمینی خرید جو تولید 
داخل از سوی شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های 
حمایتی محصولات کشاورزی برای سال ۱۴۰۳ تعیین و 
مصوب شد.براساس مصوبه دبیرخانه شورای قیمت گذاری و 
اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات کشاورزی، جو تولید 
داخل کشور به ازای هر کیلوگرم ۱۰۰ هزار ریال با سه 
درصد افت مفید و ۲ درصد غیرمفید اعلام شده است.این 
در حالی است که برخی کشاورزان جو کار در همدان از 
قیمت تضمینی خرید جو ناراضی هستند و معتقدند که 
صرفه اقتصادی و سود مناسب ندارد و روند به گونه ای است 
که با توجه به افزایش هزینه کشاورزی دچار ضرر و زیان 
می شوند.کشاورز اسدآبادی در این باره به خبرنگار ایرنا 
گفت: ۹۰ هکتار زمین برای کشت جو در اختیار دارد و ۸۰ 
هکتار آن آبی و مابقی دیم است که قیمت خرید تضمینی 
گندم به مبلغ ۱۰۰ هزار ریال صرفه اقتصادی برای ما ندارد 
و با توجه به هزینه های کشاورزی و افزایش تورم سالانه 
موجب شده است که کشاورزان تمایل کمتری به کشت 
جو داشته باشند.شعبان قرخانی درباره میزان برداشت در 
هکتار توضیح داد: میزان برداشت در دیم حدود ۲ تن در 
هکتار و در مزارع آبی حدود ۶ تن است.وی ادامه داد: از 
زمین های تحت مالکیتش سالانه بین ۵۰۰ تا ۶۰۰ تن 
جو برداشت کرده و بفروش می رساند.مدیرعامل اتحادیه 
تعاونی روستایی همدان نیز گفت: افزایش تولید در سطح 
محصولات می تواند به کاهش قیمت تمام شده محصولات 
کشاورزی و سودآوری بینجامد.مدیرعامل اتحادیه تعاونی 
سطح  در  تولید  افزایش  گفت:  نیز  همدان  روستایی 
محصولات می تواند به کاهش قیمت تمام شده محصولات 
کشاورزی و سودآوری بینجامد.رضا خزایی درباره قیمت 
خرید جو تضمینی افزود: این قیمت از سوی وزارتخانه 
اقتصاد تعیین شد و بر اساس نرخ جهانی است.وی ادامه 
داد: جو خارجی کیلویی ۷۵ هزار ریال وارد می شود و 
دولت نیز برای حمایت از کشاورز، این مبلغ را به ۱۰۰ 
هزار ریال افزایش داده است.خزایی با بیان اینکه این مبلغ 
خرید برای کشاورز ایرانی نیز صرف نمی کند، راهکار این 
مساله را افزایش تولید در هکتار عنوان کرد که با حجم 
تولید بیشتر هزینه های تولید تامین شود.مدیرعامل تعاون 
روستایی استان همدان تاکید کرد: از دیگر اقدامی که می 
تواند به کاهش هزینه های کشاورز بینجامد، استفاده از ارقام 
پرمحصول جو عنوان است که در آن صورت می توان به 

بازدهی تولید و فروش بیشتر محصول نیز امیدوار بود.
درباره  نیز  همدان  استان  کشاورزی  جهاد  زراعت  مدیر 
میانگین برداشت جو آبی در استان گفت: میانگین برداشت 
جو آبی حدود پنج تن و جو دیم بین یک تا ۲ تن است.علی 
بایگانه درباره علت صرفه کم اقتصادی برای کشاورزان جو 
کار افزود: کشاورزان باید به مدیریت مزرعه روی بیاورند و با 
افزایش عملکرد در سطح میزان بهره وری خود را از تولید 
محصولات کشاورزی افزایش دهند.وی به رکود تولید ۱۲ 
تن جو در هکتار در جو آبی و ۳.۵ تن در هکتار در جو دیم 
اشاره و تاکید کرد: کشاورزان باید با استفاده از آموزش های 
ترویجی بتوانند میزان تولید محصولات کشاورزی خود را 
بالا ببرند.مدیر زراعت جهادکشاورزی استان همدان با اشاره 
به وجود جو وارداتی با نرخ پایین در بازار تصریح کرد: دولت 
برای جلوگیری از ضرر کشاورز خرید تضمینی را یکصدهزار 

ریال اعلام کرده است.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان :
3۵0 واحد مسکونی در زنجان تا پایان 

هفته دولت به بهره برداری می رسد
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: 
۳۵۰ واحد مسکونی در استان تا پایان هفته دولت سال 
می شود.رضا  داده  تحویل  متقاضیان  به  و  افتتاح  جاری 
خواجه ای مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان 
زنجان گفت: در طول سه سال گذشته،۲ هزار و ۱۸۷ واحد 
مسکونی در قالب پروژه های طرح نهضت ملی مسکن در 
سطح استان به همت بنیاد مسکن انقلاب اسلامی طراحی 
و احداث شد.خواجه ای به تکمیل و واگذاری ۱۳۴ واحد 
مسکونی به متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن از سال 
۱۴۰۰ تاکنون اشاره کرد و گفت: همچنین ۱۰۸ واحد 
مسکونی در قالب زمین به متقاضیان طرح نهضت ملی 
مسکن در سطح استان واگذار شد.وی ادامه داد: طراحی 
و احداث ۲۷۸ واحد مسکونی در قالب پروژه های مسکن 
به  مسکونی  واحد  واگذاری ۵۷  و  تکمیل  و  محرومین 
متقاضیان واحدهای مسکن محرومان از برخی اقدامات این 
نهاد در حوزه مسکن شهری است.مدیرکل بنیاد مسکن 
استان به اجرای طرح نهضت ملی مسکن و نقش مهم 
مردم در اجرای هر چه بهتر این طرح اشاره کرد و افزود 
: برای تسریع در اجرای طرح و کاهش هزینه های نهضت 
ملی مسکن، مشارکت مردم و متقاضیان در این بخش باید 

افزایش یابد .
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بسکتبال  فدراسون  رئیس  ورشی:  گروه 
پیشنهاد  رد شدن  احتمال  گفت:  ایران 
سرمربیگری تیم ملی از سوی گزینه های 
را  موضوع  این  و  داشت  وجود  داخلی 

می دانستیم.
جواد داوری درباره فصل اخیر لیگ برتر 
بسکتبال ایران توضیح داد: لیگ امسال 
به نسبت سال گذشته لیگ بسیار خوبی 
بود، اما قطعا از نظر کیفیت باید قوی تر 
شود چون می شود از طریق این رقابت ها 
بازیکنان نوظهور و خوبی را تربیت کرد. 
دقت  کیفیت  روی  داریم  نیاز  هم  باز 
کنیم، اما به نظر من یکی از بهترین و 
منظم ترین لیگ هایی بود که برگزار شد. 
البته لیگ دسته یک و بانوان ما ایرادات 
برنامه ای داشت که باید برای فصل جدید 
برطرف شود و لیگ های پایه هم باید با 
برنامه بهتری برگزار شود. آل استار نشان 
داد ظرفیت دارد و می شود از آن استفاده 
کنیم. سال آینده می شود با برنامه بهتر از 

این ظرفیت استفاده کنیم.
داشتند  وجود  که  ضعف هایی  درباره  او 
نیز گفت: چیزی که مغفول ماند بحث 
مربیان  کلینیک  باید  که  بود  آموزش ها 
لیگ و پیش فصل را برگزار کنیم چون 
سایر  و  داوران  مربیان،  باید  دارم  اعتقاد 
آموزش  ما  بسکتبال  انسانی  نیروهای 
ببینند. هرچند که مربیان ما در حد امکان 
از فضای مجازی و ... استفاده می کنند اما 

باید فدراسیون هم پیشگام باشد.
روی  بر  لیگ  سازمان  تاثیرات  درباره  او 
اظهار  نیز  مسابقات  برگزاری  کیفیت 
کرد: گرچه فصل دوم لیگ با برنامه ریزی 
سازمان لیگ بود، اما در همین فصل دوم 
هم توفیقات خوبی حاصل شد. برای فصل 
از اصلی ترین وظایف  نیز یکی  پیش رو 
با  ایرادات  کردن  برطرف  علی پور  آقای 
با  است.  مختلف  کارگروه های  تشکیل 
توجه به اینکه برنامه مسابقات سوپر لیگ 
غرب آسیا خصوصا مرحله فینال تغییرات 
ما  برنامه های  پلی آف  داشت، در مرحله 
دچار اختلال شد اما برنامه ریزی و مدیریت 
خوبی شکل گرفت تا لیگ به بهترین نحو 
پایان یابد. برای فصل جدید کمیته فنی 
و حقوقی بانوان و لیگ های پایه هم به 
این  تا  شد  خواهد  اضافه  لیگ  سازمان 
سازمان تکمیل تر شود و در سطح بالاتری 

لیگ ها را برگزار کنیم.
واکنش رئیس فدراسیون بسکتبال به رد 
کردن هدایت تیم ملی توسط دو مربی 

ایرانی
او درباره حواشی داوری فصلی که گذشت 
نیز اظهار کرد: در بحث زیرساخت مشکل 
همیشه هست و سعی می کنیم آن ها را 
کم تر کنیم، به صفر نرسیده اما تا حدی 
بهتر شده است. با این حال جا دارد از آقای 
نادر باقری تشکر کنم که همه مسابقات 
و صحنه های حساس کات می شد و در 
پایان فصل گزارش هر داور وجود داشت. 
شده  مشخص  داوری ها  کل  ایرادات 
باشد  عمدی  تصمیمی  اینکه  درباره  اما 
گزارش نشد. ایرادات بوده و سعی کردیم 
به کم ترین اشتباه برسد، اما مثل بازیکنان 
و مربیان که اشتباهاتی دارند، داوری ها هم 
برطرف شود.  باید  که  داشت  مشکلاتی 
سعی می کنیم با آموزش بیش تر که حلقه 
به  اشتباهات هم  این  است،  ما  گمشده 

کم ترین سطح و حد خود برسد.
رئیس فدراسیون بسکتبال، درباره حواشی 
مسابقات روی سکوها و خصوصا بازی آخر 
فینال لیگ نیز گفت: متاسفانه یک مشکل 
بزرگی که داریم بحث فرهنگ سازی است. 
بدترین صحنه ها در بازی آخر بود که یک 
بخشی احساسی است و بخشی فرهنگی. 
اندک نفراتی همه جا هستند که حاشیه 
می سازند و متاسفانه ما شخصیت شناسی 
نداریم که اجازه ورود به آن ها ندهیم. اگر 
تیمی، تیم مورد علاقه شما را در خانه 
خودش می برد و قهرمان می شود، تلاش 
کرده  و به این موفقیت دست یافته است، 

قبول  باید  بدانیم.  مقصر  را  نباید کسی 
کنیم که تیم ما هم تلاش کرده است و 
سیستم و داور مقصر نیستند که باخته ایم، 
تلاش تیم حریف دلیل باخت است. قطعا 
با شدت و  در فصل جدید جریمه هایی 
مبالغ بالاتر انجام می شود تا این حواشی 

کاهش یابد. 
او ادامه داد: موضوع دیگر اینکه لیدرهایی 
که غیر بسکتی هستند و از رشته هایی 
مثل فوتبال می آیند، مشکل ساز هستند، 
هم  باشگاه ها  خود  باید  مجموع  در  اما 
کنند.  کمک  حواشی  کنترل  بحث  در 
مشکل ما فضای مجازی است که شخصا 
به آن هم اعتقاد دارم و هم نه. متاسفانه 
فضای مجازی می خواهد جریان سازی و 
تصمیم سازی  کند که اشتباه است. فرهنگ 
این کار اشتباه است و عوامل را علیه هم 
می کند. متاسفانه کنترل فضای مجازی 
هم بسیار سخت است. بحث لیدرها را هم 
قبل از لیگ صحبت کرده بودیم و یکسری 
تماشاگرنما هستند که متاسفانه نمی شود 
آن ها را از بقیه جدا و تفکیک کرد.داوری 
درباره کنار رفتن محسن معزی فر از سمت 
سرپرستی سازمان لیگ نیز گفت: اداره 
کردن سازمان لیگ کار سنگینی است 
و معزی فر درگیر کارهای استعدادپروری 
و روزمره فدراسیون است. از او خواهش 
کردم در سازمان لیگ باشد و خیلی  هم به 
ما کمک کرد، اما انتقادات همیشه هست. 
بهترین فرد را هم بگذارید مشکلاتی با 

او وجود دارد. در خصوص آقای علی پور 
هم باید بگویم که ایشان تجربیات بالایی 
دارد. سال ها رییس هیات و رییس کمیته 
استان ها بود و دو سال هم هست که با 
ما است و سیستم ما را می شناسد. آدم 
فنی است چون داور بوده اند. جوان و پر 
انرژی هستند و توانایی دارند. او حمایت 
شود اتفاقات خوبی رخ می دهد. ما سعی 
کرده ایم نفرات جوان را به کار بگیریم و 
امیدوارم با حمایتی که می شود اتفاقات 

خوبی رخ دهد.
واکنش رئیس فدراسیون بسکتبال به رد 
کردن هدایت تیم ملی توسط دو مربی 

ایرانی
درباره  بسکتبال  فدراسیون  رئیس 
انتخاب  برای  فنی  کمیته  تصمیمات 
گزینه های سرمربیگری تیم ملی نیز گفت: 
افراد صاحب  در کمیته فنی فدراسیون 
سبک و نظر حضور دارند. صحبت هایی 
نظر  فاکتورها هم مد  و یکسری  کردند 
روحی.  و  تیمی  شرایط  جمله  از  بود، 
تحلیل داشتیم و بحث می شد. گزینه های 
داخلی و خارجی بررسی شدند که به این 
نتیجه رسیدم هم گزینه داخلی کمک 
درد  به  خوب  خارجی  هم  است  کننده 
پیشنهاد  درباره رد شدن  ما می خورد.او 
سرمربیگری تیم ملی توسط گزینه های 
ایرانی نیز گفت: ۴ نفر انتخاب شدند تا با 
آن ها مذاکره کنیم. مربیان داخلی به دلیل 
مشکلات شخصی تصمیم گرفتند نیایند. 
در بحث گزینه خارجی هم به نتایج خوبی 
رسیدیم اما ایشان هم درگیر کلاس های 
فیبا بود و نشد که با هم همکار کنیم. 
گزینه های خارجی دیگر را بررسی کردیم 
تا نفرات دیگری هم در صورت صلاحدید 
فنی  کمیته  شوند.  اضافه  گزینه ها  به 
بهترین مربی را می خواهد ولی به دلیل 
شرایط خاصی که وجود دارد نمی آیند. 
می دانستیم احتمال نپذیرفتن از سوی هر 
دو گزینه داخلی هم وجود دارد و طبیعی 

هم بود که احتمالا نپذیرند.
داوری در پاسخ به این سوال که تا چه 
معرفی  را  ملی  تیم  نهایی  زمانی گزینه 
می کنند؟ توضیح داد: گزینه های مختلف 
و یک  بپذیرند  را  ما  باید شرایط کشور 
می کنیم  انتخاب  که  گزینه هایی  مقدار 
مشکل  آن ها  با  توافق  به  رسیدن  برای 
آخر  تا  است  این  ما  تلاش  دارد.  وجود 
ماه سرمربی تیم ملی نهایی شود./ اصغر 

عبداللهی

واکنش رئیس فدراسیون بسکتبال به رد کردن هدایت 
تیم ملی توسط دو مربی ایرانی

هدایی: 
درگیر تمرینات شخصی ام هستم

حافظ حاجیان: ملی پوشی تنیس روی میز گفت: درگیر 
تمرینات شخصی ام هستم و تا ۱۰ روز دیگر از ایران 
خارج می شوم و به فرانسه می روم تا تمرینات پیش فصل 
را در کنار هم تیمی های خود شروع کنم.امیرحسین 
هدایی درباره کیفیت لیگ برتر تنیس روی میز اظهار 
داشت: خدا را شکر لیگ خوبی پشت را سر گذاشتیم 
و با تمام فراز و نشیب هایی که داشت به شکل خوبی 
برگزار شد. تیم فراسنج هم که سالیان سال در این تیم 
عضویت داشتم توانست مقام نایب قهرمانی را کسب 
کند.وی ادامه داد: به نظرم مقام دومی زیبنده بود و 
نتیجه بدی نبود چرا که در سال جاری تیم های دیگر 
بیشتر از تیم ما هزینه کرده بودند، اما با این وجود تیم 
ما در مسابقات لیگ نتیجه خوبی گرفت. اگر در بازی 
آخر هم شانس یار ما بود حتی می توانستیم برنده از 
زمین خارج شویم. به هر حال بازی با تیم پتروشیمی 
را با نتیجه ۳ بر ۲ واگذار کردیم. البته نوشاد عالمیان 
در بازی آخر انصراف داد، اما من توانستم مقابل نیما 
عالمیان برنده شوم.ملی پوشی تنیس روی میز گفت: از 
احسانی مهر به عنوان مدیرعامل یک شرکت خصوصی 
بابت تشکیل تیم بسیار خوب تشکر می کنم که یک تیم 
با پرستیژ و حرفه ای را به لیگ تنیس روی میز آورده و 
حفظ کرده است و خیلی خوب از ما حمایت می کند. 
او دارد از جیب شخصی اش هزینه می کند و تمام این 
کار ها واقعا زیبنده است و جای تقدیر دارد. هدایی در 
پایان درباره برنامه اش برای آینده با توجه به عدم حضور 
در المپیک پاریس خاطرنشان کرد: من درگیر تمرینات 
شخصی ام هستم و تا کمتر از ۱۰ روز دیگر از ایران خارج 
می شوم و به فرانسه می روم تا تمرینات پیش فصل را در 
کنار هم تیمی های خود شروع کنم. آماده می شوم که از 
ماه سپتامبر )اوایل شهریور ماه( در لیگ فرانسه و آمریکا 

به طور همزمان فعالیت خود را شروع کنم.

عطایی: 
هدف اول و آخر ما ورزشگاه نصیری 

یزد است

علی عطایی با اشاره به اینکه همیشه تیم هایی که از لیگ 
یک به لیگ برتر می آیند، استراتژی متفاوتی در یارگیری 
دارند، اظهار کرد: تلاش ما این است که شاکله تیم قبلی 
را حفظ کنیم. ۴۰ درصد از بازیکنان اصلی ما پارسال 
قرارداد دو ساله بستند. پنج بازیکن دیگر را داریم که 
قرارداد ندارند و در حال تمدید قرارداد آنها هستیم. دو 
قرارداد تمدید شده و وقتی تمامی پنج نفر تمدید کردند، 
اصلی  بحث  داد:  ادامه  وی  می شود.  منتشر  آن  خبر 
تقویت شاکله اصلی تیم است. پیشنهاد برخی باشگاه ها 
نجومی است. این موضوع به کلیت ورزش ضربه می زند. 
ما بر اساس سیاست شرکت و بودجه ای که هنوز تصویب 
نشده، یارگیری می کنیم. اصلاً دنبال بمب و کار عجیب 
نیستیم. می خواهیم تیم همگونی داشته باشیم، شمس 
آذر فصل قبل که در لیگ برتر ماند، نمونه خیلی خوبی 
است. دنبال اسم ها رفتن خیلی اهمیت ندارد عملکرد ها 
مهم است. سعی می کنیم بر اساس عملکرد ها یارگیری 
کنیم.  مدیرعامل باشگاه چادر ملو اردکان درباره اینکه 
کادرفنی می ماند، عنوان کرد: نیم فصل قرارداد اخباری 
را تمدید کردیم و فکر می کنم کمترین حق سرمربی 
که تیم را به لیگ برتر آورده، این است که در لیگ 
برتر سرمربی باشد. وی در مورد ورزشگاه شهید نصیری 
یزد گفت: در سطح لیگ یک ورزشگاه استانداردی بود 
و دو فصل از آن استفاده کردیم. با اعلام امیرحسین 
از  دارد.  ایراد هایی  ورزشگاه  برتر  لیگ  برای  روشنک 
سازمان لیگ خواستیم تا ایراد ها را اولویت بندی کند و 
ما با کمک استانداری و شرکت چادر ملو بتوانیم ایراد ها 
را برطرف کنیم تا از اولین هفته ای که میزبان هستیم، 
میزبانی کنیم. خیلی اهمیت دارد شور و شوقی که در 
میان هواداران ایجاد شده و حمایت از تیم برای ما خیلی 
ارزشمند است. از مسئولان فدراسیون و سازمان لیگ 
می خواهم تا مردم را از نشاط اجتماعی که فراهم شده، 
محروم نکنند.  عطایی در واکنش به اینکه تفکری گفته 
بودجه ویژه ای برای رفع ایراد هایی ورزشگاه تخصیص 
داده شده، تصریح کرد: این جوری نیست که بودجه 
ویژه ای باشد، بر اساس نیاز های ورزشگاه و اعلام آن، 
ورود  استانداری هم  اقدام می کند،  ملو  شرکت چادر 
می کند. مبلغ بودجه را نمی دانم ولی هدف اول و آخر ما 
ورزشگاه نصیری یزد است. تیمی که به لیگ برتر می آید 
تجربه لیگ برتری را ندارد. شخصیت تیمی خوبی داریم 
ولی چیزی که به تیم هویت می بخشد، تماشاگران آن 
است. به گزینه جایگزین ورزشگاه نصیری فکر نکردیم و 

ان شاءالله از هفته اول در یزد میزبان هستیم.  

هاشمی:
چالش سرپرستی در فدراسیون ها را 

در کسب سهمیه المپیک دیدیم
دبیر کل کمیته ملی المپیک گفت  کیومرث هاشمی 
اقدامات خوبی در این راستا انجام داد، حذف چالش 
سرپرستی فدراسیون ها را در برنامه دارد.مناف هاشمی  
با  دو و میدانی  فدراسیون  ریاست  انتخابات  مجمع  در 
اشاره به اینکه وزارت ورزش و جوانان آرامش خوبی در 
فدراسیون ها حاکم کرد، تصریح کرد: چالش سرپرستی 
در فدراسیون ها را در کسب سهمیه المپیک دیدیم. دبیر 
کل کمیته ملی المپیک با تأکید بر اینکه کیومرث هاشمی 
اقدامات خوبی در این راستا انجام داد، اضافه کرد:  حذف 
چالش سرپرستی فدراسیون ها را در برنامه دارد. هاشمی 
با بیان اینکه احسان حدادی بارها دل مردم را شاد کرده 
است، گفت: حتی با کسب مدال،  دل دولت مردان را هم 
با مدال آوری در صحنه های بین المللی شاد کرده است. 
دبیر کل کمیته ملی المپیک اظهار داشت: بلیط تماشای 
مسابقات دو و میدانی از سایر رشته ها در المپیک پاریس 
گران تر است. باید نگاهی هم به موضوع اقتصادی در 
این رشته داشته باشیم. فدراسیون دو و میدانی  چند 
فدراسیون را در برگرفته است،  از طرفی استعدادیابی و 

تقویت زیر ساخت ها نباید فراموش شود.

رئیس فدراسیون فوتبال گفت  در روز های 
ارقام  پیرامون  مختلفی  اعداد  گذشته، 
مرتبط با پرونده های فساد مطرح شده، 
اما اگر حتی هزار تومان تراکنش غیرسالم 
شود  ثابت  خصوص  این  در  هم  مالی 
فدراسیون فوتبال برخوردی جدی خواهد 
داشت.نخستین نشست صیانت فوتبال 
برای فصل جدید رقابت های لیگ برتر 
با حضور رئیس و مسئولان فدراسیون و 
همچنین مقامات ذیربط با موضوع بررسی 
روند مربوط به نقل و انتقالات باشگاهی، 
و  انتقالاتی  و  نقل  واسطه های  وضعیت 
جهت  ریزی  برنامه  و  آنان  فعالیت های 
نظارت دقیق بر بازار نقل و انتقالات برگزار 

شد.
رئیس  تاج،  مهدی  نشست،  این  در 
فدراسیون اظهار داشت: فوتبال در همه 
افکار  اقبال  و  توجه  مورد  جهان  جای 
عمومی است و هر پدیده ای که اینگونه 
مورد توجه باشد، ضرورت نظارت بیشتر 

و دقیق تر را هم می طلبد.
وی ادامه داد: خوشحالم در میان خانواده 
نهاد های  و  محترم  رسانه های  فوتبال، 
محترم نظارتی و در کنار آنان هواداران 
فوتبال همگرایی مثبتی در بحث مبارزه 
و  دارد  وجود  ناصواب  رویه  هرگونه  با 
ضمن اینکه ارکان قضایی فدراسیون به 
جدیت در این باب ورود کرده اند، من هم 
وظیفه خود می دانم از تلاش های صورت 

گرفته در این باره توسط مراجع قضایی و 
نهاد های ذیربط نهایت قدردانی را داشته 
درباره  گفت:  فدراسیون  باشم.رئیس 
مختلفی  موضوعات  مفتوحه،  پرونده 
مطرح می شود و ضمن اینکه کلام پایانی 
و قطعی جهت تصمیم گیری با مرجع 
فدراسیون  در  اما  است،  قضایی  محترم 
فوتبال هم نشست های مرتبط کارشناسی 
با همکاری مراجع ذیربط برگزار می شود. 
باشگاه ها  ویژه  به  و  فوتبال  جامعه  از 
می خواهیم حتما هر نکته ای که ممکن 
است براساس شائبه رویه های تخلف و 
فسادزا انجام شود را با ارائه مدارک مستند 
اخلاق  کمیته  به  سرعت  به  مثبته  و 
فدراسیون گزارش دهند و کمیته اخلاق 
موظف است به قید فوریت بررسی لازم 
هم  فدراسیون  داخل  در  دهد.  انجام  را 
بررسی های مختلفی در این باره در حال 
انجام است و قوانین و آیین نامه هایی به 
سازمان لیگ ابلاغ شده است. برای مثال، 
باشگاه ها به هیچ عنوان حق در اختیار 

داشتن مشاور داوری را ندارند.
برای  مسیر،  این  در  کرد:  تصریح  تاج 
رسیدن به شرایط ایده آل تلاش می کنیم. 
مختلفی  اعداد  گذشته،  روز های  در 
پیرامون ارقام مرتبط با پرونده های مفتوح 
مطرح شده، اما اینجا به صراحت اعلام 
تراکنش  تومان  هزار  حتی  که  می کنم 
غیرسالم مالی هم در صورت اثبات در این 

باب تخلف قطعی بوده و قطعا فدراسیون 
فوتبال هم حسب گزارش های دریافتی 
از مقامات ذیربط برخورد جدی خواهد 
داشت. در این میان، ضرورت دارد مجامع 
کشورهم  باشگاه های  ارشد  مدیران  و 
کشوری  جاری  و  ساری  قوانین  مطابق 
عملکرد  درباره  را  خود  نظارت های 

باشگاه ها افزایش دهند.
در این نشست، محمدرضا مقیمی، مدیر 
نظم  توسعه  و  انتظامی  امور  دفتر  کل 
بازرس  کیاپاشا،  کشو،  وزارت  عمومی 
کل امور ورزش جوانان و میراث فرهنگی 
نمایندگان  کشور،  کل  بازرسی  سازمان 
و  اطلاعاتی  و  امنیتی  سازمان های 
همچنین مهدی محمدنبی، نایب رئیس، 
هدایت ممبینی، دبیرکل، روسای ارکان 
رئیس  همچنین  و  فدراسیون  قضایی 
مصطفی  فوتبال،  لیگ  سازمان  دبیر  و 
حرفه ای  مجوز  صدور  مدیر  زارعی، 
لیگ حضور  و مسول صیانت  باشگاه ها 

داشتند.
تاکید رئیس فدراسیون فوتبال به سازمان 

لیگ بر ضرورت اجرای دستورالعمل ها
از طرفی هم متن نامه های ارسالی مهدی 
تاج، رئیس فدراسیون به سازمان لیگ به 

شرح زیر است:
ریاست محترم سازمان لیگ فوتبال

 با سلام
احتراماً با عنایت به نزدیک شدن به زمان 

برگزاری فصل جدید رقابت های لیگ برتر 
فوتبال، ضرورت دارد با تاکید حداکثری 
بر بهره مندی دقیق از ظرفیت های سامانه 
هوشمند، مبداء و مقصد کلیه ارتباطات 
میان همه باشگاه ها و آن سازمان صرفا و 

فقط در این بستر به انجام رسد.
هرگونه توافق احتمالی )حتی در صورت 
تماس  براساس  پاسخ(  و  پرسش  یک 
و  استناد  فاقد  مقرره  این  وفق  شفاهی 
اتوماسیون  در  می بایست  و  بوده  اعتبار 
مربوطه به صورت کامل )پرسش و پاسخ 
باشگاه و سازمان لیگ( به ثبت رسیده 

باشد.
دبیرکل فدراسیون فوتبال موظف است 
فدراسیون  تی  آی  بخش  همکاری  با 
وسازمان لیگ زمینه های تسهیل هرچه 
بیشتر ارتباط برخط در این باره را فراهم 

آورد.
ریاست محترم سازمان لیگ فوتبال

با سلام
احتراماً با توجه به ابلاغیه های قبلی، تاکید 
صورت  به  که  همکاران  کلیه  می شود 
فرایند  در  ناظر  عنوان  به  یا  مستقیم 
مطلقا  آن سازمان هستند،  با  همکاری 
حوزه های  در  همکاری  هیچگونه  حق 
با  دیگری  زمینه های  یا  مشاوره ای 
باشگاه ها را نداشته و ندارند. ضمنا، کمیته 
اخلاق فدراسیون مسولیت حسن اجرای 

این دستورالعمل را برعهده دارد.

تاج: 

با هزار تومان تراکنش غیرسالم مالی هم برخورد می کنیم
جذب حدود 6 هزار دانش آموز

در سبک نینجا رنجر در پایتخت
معلم ورزش  رنجر در کشور، یک  نینجا  دبیر سبک 
است و از جذب و فعالیت حدود 6 هزار دانش آموز در 
سبک نینجا رنجر در پایتخت خبر داد.ابوالفضل زارع 
گفت وگو  در  کشور  رنجر  نینجا  سبک  دبیر  سلطان 
با پانا، درخصوص نقش آموزش و پرورش در تقویت 
قهرمانی،  ورزش  مسیر  در  رزمی  رشته های  زیربنای 
افتخار  ورزش،  معلم  به عنوان یک  »بنده  کرد:  اظهار 
می کنم عضو کوچکی از خانواده فرهنگیان هستم.« 
دبیر سبک نینجا رنجر کشور افزود: »بنده از نزدیک 
شاهد این ظرفیت غنی در آموزش و پرورش هستم، 
باید از این اندوخته ارزشمند در توسعه ورزش قهرمانی، 
نهایت بهره را ببریم.«زارع سلطان تأکید کرد: »تلاش 
زیادی در حوزه جذب نونهالان و نوجوانان به این رشته 
صورت گرفته است. استقبال نوجوانان و جوانان به ویژه 
دانش آموزان مقاطع تحصیلی هفتم تا نهم، از این رشته 
بسیار خوب است.«دبیر سبک نینجا رنجر در کشور بیان 
کرد: »هر سال دو مرحله مسابقات قهرمانی کشور در 
این رشته برگزار می کنیم، قهرمانان نوجوان و دانش 
آموزی هم داریم که صاحب کمربند طلایی در کشور 
هستند.«زارع سلطان با اشاره به اینکه حدود 6 هزار 
نوجوان و جوان را به نینجا رنجر جذب کردیم و در این 
رشته در تهران فعالیت دارند، تصریح کرد: »هدفمان 
نوجوان، جوان و دانش آموز  بیشتر ورزشکاران  جذب 
در این رشته است.«وی با تأکید بر اینکه نینجا رنجر 
جزء سبک های برتر فدراسیون رزمی است، اضافه کرد: 
»نوع برنامه ریزی ها و فعالیت ها، باعث شده است تا در 
این رشته موفق باشیم.«زارع سلطان با بیان اینکه استاد 
فیروز خنجری بنیانگذار نینجا رنجر در ایران و جهان، 
گفت: »امیدواریم در آینده شاهد موفقیت های روز افزون 

در این سبک باشیم.«

کسب بیش از سه هزار 
مدال توسط ورزشکاران 

در دولت سیزدهم
وزیر ورزش و جوانان گفت  در دولت سیزدهم بیش از سه 
هزار مدال توسط ورزشکاران در میادین مختلف ورزشی 
کسب شده است. کیومرث هاشمی  در حاشیه مراسم 
از دو پروژه ورزشی در شهرستان  افتتاح و بهره برداری 

فردیس در جمع خبرنگاران اظهار کرد:  با افتتاح این 
دو  پروژه شاهد ارتقای سرانه ورزشی شهرستان فردیس 
خواهیم بود.وزیر ورزش  و جوانان تصریح کرد: این دو پروژه 
با اعتباری بالغ بر ۲6 میلیارد تومان از محل اعتبارات ملی و 

استانی به بهره برداری رسید.
هاشمی به دستاوردهای وزارت ورزش و جوانان در دولت 
سیزدهم اشاره کرد و افزود: در دولت حضرت آیت الله 
پروژه ورزشی  از یک هزار و ۴۲6  شهید رئیسی بیش 
افتتاح و در مرحله بهره برداری قرار گرفت و بیش از سه 

هزار مدال ورزشی توسط ورزشکاران  در میادین مختلف 
ورزشی کسب شد.وی عنوان کرد: در حوزه جوانان  نیز 
۱۵۷ هزار میلیارد تومان وام ازدواج در اختیار زوجین قرار 
گرفت.در سفر یک روزه وزیر ورزش و جوانان به استان 
البرز دو پروژه ورزشی استخر شهدای خدمت در شهرک 
وحدت فردیس، در مساحت ۱۳۰۰ متر مربع با اعتباری 
بالغ بر هشت میلیارد تومان و زمین چمن فوتبال شهدای 
فردیس در مساحت هفت هزار متر مربع با اعتباری بالغ بر 

۱۸ میلیارد تومان افتتاح شد.

VAR معرفی ۷ ورزشگاه برای نصب

رقابت های لیگ برتر در فصل آینده با سیستم کمک 
داور ویدیویی برگزار خواهد شد و ۷ ورزشگاه آماده 
برتر  لیگ  نصب سیستم VAR هستند.رقابت های 
در فصل بیست و چهارم با حضور سیستم کمک داور 
ویدئویی VAR برگزار خواهد شد و با دستور مهدی 
تاج رئیس فدراسیون فوتبال، باشگاه ها موظف هستند، 
ایرادهای ورزشگاه های خود را بر طرف سازند و تا زمانی 
آغاز  برتر  لیگ  نرود فصل جدید  بین  از  ایرادها  که 
نخواهد شد.به همین منظور جلسه چهارم ستاد آماده 
سازی ورزشگاه ها با حضور تاج در فدراسیون فوتبال 
برگزار شد و اسامی ۷ ورزشگاه که آماده نصب سیستم 
VAR هستند، اعلام شد.به این ترتیب ورزشگاه های 
آزادی تهران، نقش جهان اصفهان، یادگار امام تبریز، 
شهدای فولاد خوزستان، شهید سلیمانی سیرجان، 
شهدای مس رفسنجان و امام خمینی اراک می توانند 
سیستم کمک داور ویدئویی را نصب کنند.لازم به ذکر 
است که ورزشگاه امام خمینی اراک، در حال آماده 

سازی است.
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نیازمند  کشور  در  مستاجر  بار  حجم  کاهش  برای 
مردمی سازی ساخت مسکن هستیم.همزمان با ورود به 
فصل اجاره مسکن  طرح مسکن استیجاری دولتی بار  
دیگر بر روی میز برخی از کارشناسان مسکن قرار داده  
شد است، طرحی که باتوجه به شرایط اقتصادی کشور  به 
تنهایی نمی تواند  به وضعیت مسکن کمک کند  بنابراین 
در این شرایط باید مردمی سازی مسکن تقویت شود.

طبق آمارهای ارائه شده از سوی بانک مرکزی و مرکز 
آمار در اردیبهشت ماه امسال، تورم ماهانۀ اجاره مسکن از 
۱.۷درصد در فروردین به ۲.۶ درصد رسید و تورم نقطه  ای 
هم از۴۱.۸درصد به نرخ ۴۳درصد رسیده است که به گفته 
کارشناسان می توان با استفاده از توان مردمی سازی و 

سامانه زمین، مسکن و اجاره این نرخ را کاهش داد. 
۵۱ درصد ساکنان شهر تهران مستاجر هستند

 ابوالفضل نوروزی، مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه 
و شهرسازی در خصوص میزان مستاجر در کشور گفته 
است ۵۱درصد ساکنان شهر تهران مستاجر هستند و 
در استان خراسان رضوی ۷۰درصد و در استان فارس 
آن  در  مالک مسکنی که  ۵۰درصد خانوارهای شهری 
زندگی می کنند، نیستند. آمار کل کشور نشان می دهد 
زندگی  اجاره ای  خانه های  در  ایران،  مردم  ۳۱درصد 
می کنند. وی افزود: در شرایط اقتصاد تورمی و درحالی 
که مردم در کلانشهرها بیش از ۵۰درصد سبد هزینه های 
خود را صرف مسکن می کنند، بهترین راه حل   افزایش 

درصد مالکیت مسکن است.
طرح مسکن استیجاری پاسخگو نیست

در همین راستا  به گفته کارشناسان اجرای طرح مسکن 
استیجاری دولتی  با توجه به نرخ تورم ۴۱ درصدی که 
در گزارش امسال مرکز آمار ایران آمده، در شرایط فعلی 
پاسخگو نیست  بنابراین بالا بردن درصد مالکیت مسکن، 
راهی منطقی برای حمایت از قشر کم درآمد جامعه است.  
در  دولتی  استیجاری  ارائه شده مسکن  آمارهای  طبق 
شرایط فعلی اقتصادی کشور نه تنها کمکی به مستاجران 
نمی کند، بلکه رویای خانه دار شدن را هم برای آن ها دور 
می کند. عمدۀ ساخت و سازهای مسکن در دهه های اخیر 
یا مسکن سازی دولتی بوده یا توسط بخش خصوصی انجام 

شده است و مردم مشارکتی در ساخت خانه ها نداشتند.

 پیش از این هم مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی 
اعلام کرد: در سال ۹۹رشد مسکن منفی ۱۳.۵درصد بوده 
است. از سال ۹۳ تا ۹۹ در مناطق شهری فقط ۹۴۳ هزار 
و ۵۶۲ دستگاه ساختمان توسط بخش خصوصی ساخته 
از آن است. بیشتر  بسیار  نیاز جامعه  شد. درحالی که 

همچینن بر اساس آنچه کانون انبوه سازان در سال ۹۷ 
اعلام کردند، در کشور کمبود بیش از ۵ میلیون مسکن 
وجود داشت. هرچند در دولت سیزدهم بنا به وعده ای که 
داده شد تا به امروز ۲میلیون و ۶۰۰هزار واحد مسکن در 

نهضت ملی مسکن ساخته شده است.
مسکن استیجاری دولتی گره کار را کورتر می کند

مرکز آمار ایران در اردیبهشت ماه سال گذشته آماری را 
منتشر کرد که طبق آن مسکن ۴۷.۹درصد از کل سبد 
هزینه های خانوارهای تهرانی را شامل می شود. اگر سبد 
هزینه ها را به دو بخش خوراکی و غیرخوراکی تقسیم 
کنیم، مسکن ۵۲.۵درصد از سبد هزینه های غیرخوراکی 
مردم  یعنی  می دهد.  تشکیل  شهری  خانوارهای  در  را 
می کنند.   مسکن  را صرف  خود  درآمد  از  نیمی  حدود 
 OECD این عدد به طور میانگین در کشورهای عضو
)سازمان توسعه و همکاری های اقتصادی( ۲۳درصد است. 
درحالی که در کل ایران )بخش شهری و روستایی( مردم 
به طور میانگین ۳۸.۱درصد از درآمد خود را برای مسکن 
می پردازند.پیشنهاد برخی از کارشناسان حوزۀ مسکن برای 
حل مشکل فقر مسکن، توسعۀ مسکن استیجاری دولتی 
است. به زعم آن ها اگر دولت و شهرداری ها، خانه هایی با 
قیمت مناسب بسازند و با قیمتی پایین تر از بازار اجاره 
این  به عقیدۀ موافقان  دهند، اجاره بها کنترل می شود. 
دارد  مالی  منابع  کمبود  کشور  که  شرایطی  در  طرح، 
می تواند با استفاده از یارانه ها به خانواده های تازه تشکیل 

شده فرصت تنفس دهد. البته این طرح، جدید نیست.
مسکونی  واحدهای  عرضۀ  و  احداث  تشویق  قانون 
براساس  رسید.  تصویب  به  سال ۱۳۷۷  در  استیجاری 
این قانون دولت موظف است سالانه حداقل ۱۰درصد 
از واحدهای مسکونی شهری را به صورت استیجاری به 
متقضیان واجد شرایط عرضه کند از زمان تصویب این 
قانون ۲۶ سال گذشته است؛ اما تاکنون عملیاتی نشده 

است. 

افزایش مالکیت، راهگشای معضل مسکن است
همان طور که گفته شد براساس آمار، بیش از ۵۵درصد 
خانوارهای شهری در کل کشور مالک نیستند و در خانه های 
اجاره ای زندگی می کنند. در حال حاضر ۸۵درصد مردم 
کشور شهرنشین هستند و شهرها برای اسکان مردم خود، 
به مسکن بیشتری نیاز دارند.پیش از این هم سید مهدی 
هدایت، مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران  به باشگاه 
خبرنگاران اعلام کرده بود؛  ۴۲درصد مردم شهر تهران 
زیر خط فقر مسکن قرار دارند. به همین جهت لازم است 
اقدامات فوری برای مالک شدن مردم و رفع فقر مسکن 
انجام شود. نتیجۀ افزایش درصد مالکیت مسکن، افزایش 
رفاه عمومی مردم است. آمارها نشان می دهد درحالی که 
مردم بیش تر از ۵۱درصد سبد هزینه  خود  را برای مسکن 
استفاده می کنند.در همین رابطه حسینی کارشناس بازار 
مسکن  گفته است ؛ در شرایط فعلی و باوجود تلاش دولت 
در ساخت مسکن، همچنان با کمبود مسکن مواجه ایم 
از طرفی هرچند در مقاطعی بازار مسکن کنترل شد؛ اما 
همچنان بار زیادی بر دوش مردم است. با این اوصاف 
مردم  دوش  از  را  بار  این  دولتی«  استیجاری  »مسکن 
برنمی دارد.او  با بیان اینکه آنچه که فشار را برای مردم 
کم می کند، خانه دار شدن است گفت: تنها راه برون رفت 
از اوضاع کنونی مردمی سازی است به طوری که زمین 
حدود ۶۰درصد هزینۀ ساخت مسکن را به خود اختصاص 
داده است در صورتی به مردم زمین داده شود، می توانند 
مطابق بودجه، فرهنگ و سلیقه  خود خانۀ موردنظر خود را 
بسازند مردمی سازی سریع تر و ارزان تر از انبوه سازی تمام 
می شود. ساخت یک ساختمان پنج طبقه حداقل ۱۸ ماه 
زمان می برد. برای ساخت برج ها بیشتر از دو سال زمان 
لازم است.او گفت: هر یک ماهی که انبوه سازی بیشتر  به 
طول بیانجامد ،هزینۀ مادی و معنوی آن را مردم باید تقبل 
کنند. درحالی که اگر خود آنها بخواهند خانه ای بسازند در 
حداقل زمان و با هر میزان بودجه ای که در توان آنها است، 
می توانند این کار را انجام دهند و خیلی زود صاحب خانه 
می شوند ساخت تعداد زیاد مسکن در کوتاه مدت بر قیمت 
آن در بازار هم تاثیر می گذارد و قیمت مسکن کاهشی 

می شود.

مدیرعامل بورس انرژی ایران  خبرداد:
کمک به ناترازی گاز بواسطه ابزار های 

بورس انرژی
گاز  ناترازی  به  کمک  گفت:  ایران  انرژی  بورس  مدیرعامل 
در  می گیرد.نقوی  صورت  انرژی  بورس  ابزار های  بواسطه 
برنامه رونمایی از بازار بهینه سازی انرژی گفت: در  بند هفتم 
سیاست های کلان اصلاح الگوی مصرف ابلاغی از سوی مقام 
معظم رهبری،  در مصرف انرژی با اعمال مجموعه ای متعادل از 
اقدامات قیمتی و غیرقیمتی به منظور کاهش مستمر شاخص 
شدت انرژی کشور با اولویت دادن به افزایش بهره وری در تولید، 
انتقال و مصرف انرژی تاکید شده است.او افزود: بورس انرژی 
ایران به عنوان متولی بازار شفاف مبادله حامل های انرژی در 
کشور زیرساخت های فنی و اجرایی مورد نیاز جهت بهره برداری 
از ظرفیت های بازار بهینه سازی انرژی و محیط زیست را فراهم 
کرده و فرصت جدیدی را برای کاهش ناترازی انرژی کشور 
پیش روی سیاست گذاران و مردم قرار داده است.نقوی بیان 
کرد:همچنین ایجاد بازار بهینه سازی مصرف انرژی و محیط 
زیست با مصوبه شورای عالی انرژی در سال ۱۳۹۶ در دستور 
کار قرار گرفت و با تاخیر بسیار دستورالعمل های اجرایی این 

بازار در مرداد ۱۴۰۰ به تصویب شورای عالی انرژی رسید.
نقوی  افزود: بورس انرژی ایران هم در راستای اجرای این 
مصوبات اقدام به طراحی گواهی صرفه جویی انرژی کرد و 
پس از موافقت کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق بهادار با این 
ابزار به لحاظ شرعی، گواهی صرفه جویی انرژی به عنوان ابزار 
مالی جدید بازار سرمایه به تصویب شورای عالی بورس و اوراق 
بهادار رسید و در پی آن مقررات لازم برای پذیرش، معاملات و 
تسویه آن به تصویت هیات مدیره سازمان بورس و اوراق بهادار 
و شورای عالی بورس رسید.مدیرعامل بورس انرژی ایران با 
بیان اینکه گواهی صرفه جویی انرژی را یک ابزار جدید مالی و 
یک اوراق بهادار است، گفت: این بازار حجم مشخصی از یک 
حامل انرژی صرفه جویی شده را نمایندگی می کند. این گواهی 
دو نوع دارد که یکی گواهی صرفه جویی محقق شده و دیگری 
گواهی صرفه جویی تأمین مالی نام دارد. گواهی صرفه جویی 
محقق شده مربوط به زمانی است که یک سرمایه گذار برای 
اجرای یک پروژه صرفه جویی اقدام کرده و صرفه جویی تحقق 

پیدا کرده است.

بافت های  نوسازی  گفت:  وشهرسازی  راه  وزیر  معاون 
فرسوده در کشور رشد ۱۰۰ درصدی داشته است.محمد 
آیینی مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران در نشست 
خبری خود با بیان اینکه روند نوسازی بافت های فرسوده 
در محلات مختلف در حال اجرا است گفت: بسته تشویقی 
۱۹ بندی نوسازی بافت های فرسوده به تمامی شهرها ابلاغ 

شد و نزدیک به ۳۰۰ شهر بسته تشویقی را اجرا کردند.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران ادامه داد: نوسازی 
مسکن در بافت فرسوده شهری در دولت سیزدهم عرصه 
رکوردشکنی و رشدهای فراوانی بود. آمار تعداد واحدهای 
سال ۱۴۰۲  در  فرسوده  بافت های  در  مسکن  نوسازی 
نسبت به ۱۴۰۰ رشد ۳۰۴ درصدی یافت.معاون وزیر 

راه و شهرسازی در بیان رکوردشکنی های دولت سیزدهم 
در بافت های فرسوده توضیح داد: میانگین صدور پروانه 
در بافت های فرسوده با میانگین ۸ سال گذشته حدود 
۱۰۰ درصد افزایش یافت. رقم واحدهای نوسازی شده در 
بافت های فرسوده در سال ۱۴۰۲ به عدد ۹۶ هزار و ۳۰۰ 
واحد رسید و رکورد سنوات و دهه های گذشته را شکست.

مجوز خودکار ۱۵۰ هزار متقاضی 
بلاتکلیف از درگاه ملی مجوز ها

رئیس مرکز بهبود محیط کسب و کار گفت: تا به امروز 
رد  یا  و  صدور  امکان  که  بلاتکلیفی  مجوز  هزار   ۱۵۰
درخواست آنها از درگاه ملی مجوز ها وجود داشت، تعیین 
تکلیف شده اند.سید امیر سیاح رئیس مرکز بهبود محیط 
کسب و کار  با بیان اینکه  در اجرای قانون تسهیل صدور 
مجوز ها درباره صدور خودکار درخواست مجوز در صورت 
تأخیر پیش از این برنامه ریزی و اقدامات لازم در جهت 
ساماندهی متقاضیان صورت گرفته است، گفت: از ۱۰ 
تیرماه  امسال ۱۵۰ هزار درخواست تأخیر خورده مجوز در 
ماه های اخیر صادر شد و صاحبان این مجوز ها می توانند از 
امروز فعالیت کاری خود را آغاز کنند.وی افزود: مجوز های 
صادر شده به  صورت خودکار، شامل همه دستگاه های 
صادرکننده می شود و در ادامه هم روزانه هر درخواستی 
که از زمان قانونی تعیین شده بلاتکلیف مانده باشد به  
صورت خودکار صادر خواهد شد.او تاکید کرد: اگر مجوز 
بلاتکلیفی  از درگاه ملی مجوز ها صادر نشده باشد قطعا 
مشکل پولی داشته که وزارت صمت مجوز آن را صادر 
نکرده به این معنا که فرد متقاضی مبلغی که تکلیف و 

قانون بوده را انجام نداده است.

صادرات با تولید مرغ سایز رونق 
می گیرد

مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی گفت: تولید مرغ سایز 
علاوه بر افزایش کیفیت مطلوب و کاهش دورریز بر رونق 
صادرات هم اثر بسزایی دارد.محمدعلی کمالی سروستانی 
گفت: تولید مرغ سایز در ایران تابع عوامل مختلفی است 
که هزینه های تولید بویژه جوجه یکروزه، قیمت مرغ در 
بازار و تقاضای افراد برای خرید از دیگر عوامل اثرگذار 
تولید مرغ سایز است.به گفته او، زمان یکه مرغدار جوجه 
را گران خریداری می کند، بدنبال آن است که هزینه ها 
را روی وزن سرشکن کند چراکه مرغ در هفته های پایانی 
وزن می گیرد تا بدین ترتیب قدری از هزینه ها کاهش 
یابد.کمالی سروستانی ادامه داد: تولید مرغ سایز نسبت به 
مرغ های وزن سنگین کیفیت به مراتب بالاتر و دورریز 
آلایش کمتری دارد و از طرفی منجر به رونق صادرات می 
شود .مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی با تاکید بر برنامه 
ریزی بلندمدت برای صادرات مرغ افزود: صادرات نباید به 
گونه ای باشد که سرریز تولید مرغ به بازارهای هدف صادر 
شود چراکه در این صورت نمی توان بازار مطمئنی ایجاد 
کرد.به گفته او، کشورهای حاشیه خلیج فارس، عراق، 
آسیای میانه، افغانستان، پاکستان و حتی روسیه نیازمند 
مرغ ایرانی هستند که در صورت اعمال مدیریت صحیح 
می توان با برنامه ریزی مناسب، ارزآوری قابل توجهی از 
این طریق داشت.مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی با بیان 
اینکه با صادرات مستمر، تولید مرغ سایز به سهولت امکان 
پذیر است، افزود: در پروسه زمانی میان مدت، تولید مرغ 
سایز به سبب افزایش دوره جوجه ریزی، گردش مالی بالا، 
کاهش تلفات و افزایش ضریب تبدیل تاثیر بسزایی دارد.

او گفت: در بلندمدت با تولید مرغ سایز، هزینه های ثابت 
جوجه ریزی مستهلک می شود. تنها برای تحقق این 
موضوع کافی است که زنجیره تولید تا مصرف شناخته 

شود.

گروه خودروسازی سایپا اعلام کرد
افزایش ۲۳ درصدی تولید خودروهای 
تجاری و سودده در ۳ ماه نخست امسال

گروه خودروسازی سایپا اعلام کرد: در سه ماه نخست امسال 
شاهد تولید انبوه محصولات با موتور ارتقاء یافته، افزایش بیش 
از دو برابری تولید ساینا S دوگانه سوز و افزایش ۲۳ درصدی 
تولید خودروهای تجاری و سودده، بودیم.گروه خودروسازی 
سایپا به منظور اجرای استانداردهای ۸۵ گانه که از سوی 
سازمان ملی استاندارد به خودروسازان ابلاغ شده، پروژه تولید 
محصولات کوییک GX، کوییک RGX، اطلس و سهند با 
موتور ارتقاء یافته که کاهش مصرف سوخت و آلایندگی را 
نیز به همراه دارد را در دستور کار خود قرار داد و بر همین 
اساس گروه سایپا در سه ماهه اول سال جاری با تولید بیش 
از ۲۳ هزار دستگاه از این محصولات، توانست گام بلندی برای 
اجرای استانداردهای ابلاغی بردارد.گروه خودروسازی سایپا در 
سه ماهه اول سال جاری با توجه به تعهدات خود، تولید ساینا 
S دوگانه سوز را به حدود ۱۹ هزار دستگاه رساند. این در حالی 
است که در مدت مشابه میزان تولید این خودرو حدود ۹۰۰۰ 
دستگاه بود لذا رشد بیش از دو برابری در تولید ساینا S دوگانه 
سوز محقق شده است. پیش بینی می شود تولید محصول یاد 
شده تا پایان تیرماه، به میزان مانده تعهدات، صورت پذیرفته 
و پس از آن، محصول جدید ساینا دوگانه سوز GX )با موتور 
ارتقاء یافته( به بازار عرضه شود.گروه سایپا در سه ماه اول سال 
جاری، با تولید حدود ۳۲ هزار دستگاه انواع محصولات تجاری 
رشد ۲۳ درصدی را نسبت به مدت مشابه سال گذشته )۲۶ 
هزار دستگاه(، تجربه کرده است. همچنین در سه ماهه اول 
سال جاری بیش از ۴۰۰۰ دستگاه شاهین اتوماتیک تولید 
شده، که  نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد چشمگیری 
تولید  جاری،  سال  اول  ماه  سه  طی  سویی  است.از  داشته 
آزمایشی محصولات پروژه ای شاهین اتوماتیک پلاس و سهند 
آغاز شده و امید آن می رود که در آینده ای نزدیک، تولید انبوه 

این محصولات شروع شود.

حل مشکل ۵۰ درصد از مستاجران تهــرانی
 با مردمی سازی مسکن

معاون وزیر راه وشهرسازی خبرداد:

رشد ۱۰۰ درصدی نوسازی بافت های فرسوده در کشور

معاون وزیر صمت گفت: سازمان شهرک 
از همان  که  ندارد  ابزاری  های صنعتی 
ابتدا تشخیص دهد خریدار زمین نیت 
دلالی یا نیت تولید دارد؛ اما اگر به دلایل 
غیرمعقول تولید صورت نگیرد، زمین پس 
گرفته می شود.فرشاد مقیمی مدیرعامل 
شهرک های  و  کوچک  صنایع  سازمان 
صنعتی در مورد فروش زمین شهرک های 
صنعتی به دلالان اظهار کرد: کسی که به 
ما برای خرید زمین مراجعه می کند حتماً 
مجوزهای لازم را دارد؛ ما صادرکننده جواز 
نیستیم بلکه پذیرنده جوازها هستیم.وی 
افزود: ممکن است بنا به دلایل متعددی 
برخی از این افراد نتوانند برنامه های خود 
مبنی بر توسعه زمین و ساخت شرکت 
و کارخانه را پیاده کنند؛ در این صورت 
پس  را  زمین ها  این  می تواند  سازمان 
بگیرد و به افرادی که قصد کار تولیدی 
دارند واگذار کنند. البته زمین را فوراً پس 
نمی گیریم بلکه ابتدا تمام جوانب مربوط 
به عدم پیشرفت کار در زمین اعم از نبود 
بازاریابی  مشکلات  گردش،  در  سرمایه 
و… را بررسی می کنیم و در صورتی که 
به این نتیجه برسیم که مالک فعلی توان 
انجام کار تولیدی ندارد، زمین پس گرفته 
می شود.مقیمی در پاسخ به این سوال که 

طبق گزارش مرکز پژوهش های مجلس، 
با اهداف دلالی در  افراد صرفاً  از  برخی 
خرند،  می  زمین  صنعتی  شهرک های 
گفت: سازمان ابزاری ندارند که در ابتدا 
سنجه بگذارد و متوجه شود که خریدار 
با چه نیتی زمین را می خرد. ضمن اینکه 
تاکید  کار  و  فضای کسب  بهبود  قانون 
دارد هر فردی که خواهان اخذ جواز برای 
احداث کارخانه در شهرک های صنعتی 
است باید بلافاصله جواز را بگیرد؛ پس 
هر کسی می تواند جواز بگیرد اما نیتی 
غیر از تولید داشته باشد. در اینجا سازمان 
همان  از  که  ندارد  این جهت  از  ابزاری 
ابتدا تشخیص دهد خریدار نیت دلالی 
دارد یا نیت تولید.معاون وزیر صمت با 
زمین  اخذ  برای  معمولاً  اینکه  یادآوری 
در شهرک های صنعتی از طریق سامانه 
شود،  اقدام  باید  الکترونیک  واگذاری 
گفت: هر کسی که جواز داشته باشد به 
عنوان فعال اقتصادی شناخته می شود و 
محترم است اما اگر بعد از واگذاری زمین 
متوجه شویم فرد به دلایل غیرمعقول و 
غیرمنطقی نتواند نسبت به تولید اقدام 
سید  می کنیم.همچنین  ید  خلع  کند، 
ریزی  برنامه  معاون  غضنفری  حسن 
شهرک های  و  کوچک  صنایع  سازمان 

صنعتی ایران نیز چندی پیش در رابطه با 
دلالی زمین در شهرک ها ضمن اشاره به 
اینکه دلالی در شهرک های صنعتی صرفه 
اقتصادی ندارد، به مهر گفته بود که »وقتی 
با فردی قرارداد منعقد می کنیم همزمان 
یک برنامه زمانبندی اجرای طرح هم اخذ 
می شود؛ طرح ها به صورت تک به تک 
در کمیته پایش مستقر در شرکت های 
از  طرحی  اگر  می شود.  بررسی  استانی 
برنامه زمانبندی خود عقب افتاده باشد، با 
حضور سرمایه گذار دلایل عقب افتادگی 
را بررسی می کنند. اگر پس از بررسی های 
توجیه  طرح  شد  مشخص  شده  انجام 
دارد با تطویل برنامه زمانبندی موافقت 
می شود. اما اگر برنامه توجیه نداشته باشد 
یا متقاضی را متقاعد می کنند که انصراف 
دهد و یا اینکه خلع ید صورت می گیرد. 
بر همین مبنا هم در سال ۱۴۰۲ حدود 
یک هزار هکتار از اراضی از همین مسیر 
بازپس گرفته شد. بنابراین کمیته پایش 
زمان  افتادگی ها  عقب  و  ارزیابی  برای 
اگر طبق زمان پیش  طرح ها داریم که 
نرود تذکرات لازم با توجه به زمان بندی و 
پیشرفت فیزیک خواهیم داشت که البته 
خواهد  متفاوت  دیگر  با طرح  هر طرح 
پژوهش های  مرکز  است،  بود.«گفتنی 

مجلس چندی پیش در گزارشی تاکید 
کرده بود که »بسیاری از نقصان ها و موانع 
کسب و کارهای مستقر در شهرک های 
زمین  سیاست گذاری  نبود  به  صنعتی، 
در ایران بازمی گردد و این نقصان یکی از 
عوامل اصلی فلج شدن کل تولید است. 
از جمله در شهرک های صنعتی در حال 
سرمایه ای  کالای  یک  به  زمین  حاضر، 
تبدیل شده، نه کالای مصرفی و در این 
وضعیت صنعتگر یا هر فرد دیگر با هدف 
صرف خرید زمین و کسب سود آتی از 
فروش زمین، اقدام می کند و نه با انگیزه 
تولید؛ به ویژه آنکه در حال حاضر در ایران 
می توان بدون پرداخت مالیات یا عوارض 
زمین ها را در شهرک صنعتی با اهداف 
سوداگرانه احتکار کرد و به فروش رساند.

بدین ترتیب، خرید زمین در شهرک های 
هدف  با  بسیاری،  موارد  در  صنعتی 
سوداگری زمین و نه تولید صورت گرفته 
است. اصلاح سیاست زمین، مستلزم تغییر 
اساسی رویکردها و نگرش ها در این حوزه 
است. این رویکرد و اصلاحات شامل طیف 
گسترده ای از قوانین، مقررات و رویه ها در 
موضوعات قیمت گذاری، تخصیص زمین، 
فروش یا اجاره و نوع بهره برداری و غیره 

را در بر می گیرد.«

معاون وزیر صمت خبرداد:

ابزاری برای شناسایی دلالان زمین نداریم؛ 
خلع ید زمین های غیرفعال

اختصاص سهم ۲۵ درصدی برای اشتغال 
فارغ التحصیلان دانشگاهی

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: امسال سهم ۲۵ 
درصدی برای اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی لحاظ شده 
که فرصت ارزشمندی است. محمود کریمی بیرانوند، معاون 
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: دولت سیزدهم 
تنها دولتی است که نرخ بیکاری در آن به عدد تک رقمی 
۸.۱ رسیده است.وی با بیان اینکه نرخ بیکاری جوانان ۱۵ تا 
۲۴ سال از ۲۳.۶ درصد در پایان ۱۴۰۰ به ۲۱.۲ درصد در 
پایان ۱۴۰۲ رسیده است، افزود: نرخ بیکاری فارغ التحصیلان 
که یکی از متغیرهای نشان دهنده کیفیت مشاغل ایجادی 
در بازار است نیز در ۳ سال دولت سیزدهم کاهشی بوده و به 
پایین ترین حد یعنی ۱۱.۸ رصد رسیده که فاصله آن با میانگین 
نرخ بیکاری ۳.۷ درصد است.کریمی بیرانوند تاکید کرد: نکته 
اول تقسیم کار در حوزه اشتغال به شکل ملی، استانی، شهری، 
روستایی و به جزئی ترین شکل اتفاق افتاد و در ادامه به صورت 
برخط میزان اشتغال ایجاد شده را بررسی کردیم.معاون وزیر 
کار گفت: در طول ۲.۵ سال ۷ جلسه شورای عالی کار به 
ریاست شهید رئیسی برگزار شد که این نشان از اهمیت این 
موضوع دارد و باعث می شد در هر جلسه شورای عالی اشتغال 
گزارش روند کار را دریافت کرده و دستورات لازم را صادر 
می کردند.وی گفت: امسال سهم ۲۵ درصدی برای اشتغال 
فارغ التحصیلان دانشگاهی لحاظ شده که فرصت ارزشمندی 
است. در حوزه متغیرهای کلان میانگین رشد اقتصادی در 
طول سه سال تقریباً ۵ درصد بود که یکی از عوامل اقتصادی 

برای بهبود شرایط کار بود.

رییس سازمان خصوصی سازی گفت: تاکنون ۲ هزار و ۵۰۰ ملک 
مازاد دولت شناسایی شده که این سازمان در تلاش است که این 
سازمان  رئیس  بازیان،  ابراهیم  برساند.  ملک  هزار  به ۴  را  میزان 
خصوصی سازی اظهار کرد: در حال حاضر در سازمان خصوصی 
استان ها  در  مازاد  عنوان  به  و ۵۰۰ ملک  هزار  از ۲  بیش  سازی 
شناسایی شده که در مرحله ارزش افزایی، ارزش گذاری و پیگیری 
فروش آنها هستیم.وی خاطرنشان کرد: در قالب بسته های رونق 
استانی، علاوه بر موضوع مولدسازی املاک، تخصیص این املاک به 

پروژه های نیمه تمام در قالب مصوبات کمیته پایش که به پیشنهاد 
استان ها تهیه شده است را نیز پیگیری می کنیم.بازیان در ادامه اضافه 
کرد: مولدسازی در مسیر رو به جلو و درستی است. امیدواریم تا 
انتهای سال جاری عدد ۲ هزار و ۵۰۰ ملک شناسایی شده کنونی 
به ۴ هزار عدد برسد.وی درباره مولدسازی املاک مازاد گفت: عوائد 
حاصل از فروش و نیز عوائد حاصل از تغییر کاربری این املاک که 
به نوعی مولد سازی شده اند، به خزانه واریز شده و یا به پروژه های 
عمرانی نیمه تمام تخصیص می یابد.بازیان گفت: در برنامه سال جاری 

سازمان بایستی از محل واگذاری ها معادل ۶۰ همت به خزانه واریز 
شود و عدم تحقق این مساله یعنی کسری بودجه، یعنی این سازمان 
در این درجه از اهمیت قرار دارد و باید دقت شود که این سازمان 
چقدر در پیشبرد اهداف توسعه کشور اثرگذار است.وی تصریح کرد: 
در سال جاری به استناد قانون بودجه، حدود ۱۳۰ همت رد دیون 
دولت به پیمانکاران از محل های مختلف پیش بینی شده است که 
این عدد در حوزه مولدسازی نیز ۴۰ همت است و تکلیف داریم این 

رقم از محل فروش، تهاتر و سایر شئون مولد سازی تأمین شود.

رییس سازمان خصوصی سازی :

۲۵۰۰ ملک مازاد دولت شناسایی شد
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ماهانه ۱۰۵ تا ۱۰۷ هزار تن تخم مرغ در 
کشور تولید می شود

رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغداران میهن گفت: ماهانه از 
ابتدای سال بین ۱۰۵ تا ۱۰۷ هزار تن تخم مرغ در کشور 
تولید شد که نسبت به مدت مشابه سال قبل تقریباً ۳ تا ۵ 
درصد افزایش داشته است.حمیدرضا کاشانی، رئیس هیأت 
مدیره اتحادیه مرغداران میهن درباره وضعیت تولید تخم 
مرغ در ۳ ماهه نخست سال به مهر گفت: ماهانه از ابتدای 
سال بین ۱۰۵ تا ۱۰۷ هزار تن تخم مرغ در کشور تولید 
شد که نسبت به مدت مشابه سال قبل تقریباً ۳ تا ۵ درصد 
افزایش داشته است.وی افزود: صادرات نیز نسبت به مدت 
مشابه سال قبل ۵ درصد افزایش یافته و امیدواریم این روند 
ادامه پیدا کند.وی با بیان اینکه در حال حاضر هر کیلو گرم 
تخم مرغ درب مرغداری ها ۴۰ هزار تومان است، ادامه داد: 
هفته گذشته این عدد تا هر کیلو گرم ۳۰ هزار تومان هم 
کاهش یافت یعنی پایین تر از نرخ مصوب؛ از این رو اتحادیه 
ورود کرده و ۳ هزار تن خرید تضمینی انجام شد.کاشانی 
با اشاره به قیمت این محصول پروتئینی در میادین میوه و 
تره بار عنوان کرد: در حال حاضر هر کیلو گرم تخم مرغ ۲۵ 
هزار تومان پایین تر از قیمت واقعی به بازار عرضه می شود 
و این قلم از سبد غذایی خانوار در میادین میوه و تره بار به 
هر کیلو گرم ۵۰ تا ۵۲ هزار تومان بسته به وزن آن، عرضه 
می شود. در دو سال اخیر تخم مرغ در بین کالاهای اساسی 
کمترین نوسان قیمتی را داشته است.رئیس هیأت مدیره 
اتحادیه مرغداران میهن اضافه کرد: آخرین قیمت گذاری 
مصوب مربوط به اسفند ۱۴۰۱ است و از این تاریخ نرخ 
تخم مرغ با وجود افزایش حقوق و دستمزد، هزینه حمل و 
نقل، انرژی، نرخ نهاده های دامی و… تغییری نکرده است.

وی با بیان اینکه انجام نشدن همسان سازی ممکن است 
پایداری تولید را با خطر مواجه کند، اظهار کرد: در دو سال 
اخیر ایران از کشوری واردکننده به کشوری صادرکننده 
تبدیل شده و برای تداوم مسیر نیاز به حمایت دارد. در یک 
سال اخیر در خرید تضمینی از سوی وزارت جهاد کشاورزی 
حمایتی نشده و نهاده ای در اختیار تولیدکنندگان قرار 
نگرفته است. این امر برای حفظ گله ها و تولید در نیمه دوم 
چالش ساز است.کاشانی در بخشی دیگر از سخنان خود 
عنوان کرد: با وجود کاهش قیمت در این کالای اساسی 
اما مردم خیلی احساس نمی کنند زیرا تخم مرغ های توزیع 
شده در سطح خرده فروشی ها و فروشگاه های زنجیره ای با 
کاهش قیمت، کاهش نیافته و با نرخ مصوب فروش انجام 

می شود.
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چه زمانی ازعینک 
آفتابی استفاده کنیم ؟

*چشم کودکان به مراتب حساس تر از بزرگترها
سیده فاطمه میری: استفاده از عینک آفتابی در اولین ساعت های صبح و هنگام 
غروب خورشید در مقایسه با بقیه اوقات روز مهم تر و ضروری تر است، احتمالا 
تعجب کرده اید. تقریبا همه ما تصور می کنیم در ساعات اولیه صبح و همچنین 
عصرها که نور خورشید شدت کمتری دارد خیلی واجب نیست عینک دودی 

داشته باشیم، اما عقیده پزشکان درست خلاف تصور ماست!
به گزارش وارش نیوز ؛چشم ها مهم ترین ابزار ارتباطی انسان با دنیای خارج و 
عامل اصلی درک ما از زیبایی های اطراف مان هستند. چشم ها همچنین در 
حفاظت از سایر اجزای بدن نقش غیر قابل انکاری برعهده دارند؛ اما برخی عوامل 
محیطی و بیماری ها، این عضو بسیار حساس را دچار آسیب می کند و گاهی 
صدمه چنان است که آثار و عواقب آن هرگز جبران نمی شود. یکی از عوامل 
محیطی موثر بر چشم های ما نور خورشید است؛ روزهای آفتابی اگر چه برای 
خیلی ها لذت بخش است اما برای چشم ها یک تهدید به حساب می آید، البته 

اگر به درستی از آنها مراقبت نکنیم.
به گفته ی چشم پزشکان، در این ساعت ها خورشید به صورت مورب می تابد. در 
نتیجه، میزان اشعه بیشتری وارد چشم می شود و به همین خاطر لازم است حتما 
عینک آفتابی استفاده کنید. این در حالیست که در بقیه ساعت های روز، مثلا 
هنگام ظهر که شدت تابش نور خورشید به حداکثر خود می رسد، نور مستقیم 
وارد چشم نمی شود بلکه بیشتر روی سر متمرکز می شود.به همین دلیل مدت 
زمان زیادی است که انسان هاازعینک های آفتابی )چه به منظور زیبایی و چه 
برای مصون ماندن چشم ها از آسیب نورهای شدید( استفاده می کنند.نتایج 
چندین مطالعه طی چند سال اخیر نشان می دهد که زمان طولانی حضور در 
محیط آفتابی، بدون حفاظ کافی در مقابل چشم ها، علاوه بر خستگی و قرمزی 
چشم، کاهش میدان دید و بالا رفتن ضریب خطای بینایی، خطر ابتلا به بیماری 
های چشمی )مانند آب مروارید( را نیز افزایش میدهد.با نزدیک شدن به فصول 
گرم، تمایل افراد به استفاده کردن از عینک آفتابی بیشتر می شود، از آنجا که 
شدت تابش نور خورشید در فصل تابستان به صورت مستقیم است در نتیجه 
سبب آزار چشم می شود. در واقع آنچه که در نور خورشیدبرای چشمان ما ضرر 
دارد، اشعه ماورا بنفش در نور خورشید است، که البته اشعه ماورا بنفش خورشید 
در تمام ماه های سال یکسان است.به این معنی که اگر قرار است عینک آفتابی 
استفاده شود باید برای تمام فصول سال باشد چه تابستان چه زمستان. حتی در 
هوای ابری هم هیچ تفاوتی وجود ندارد و مقدار اشعه ماورابنفش نور خورشیدی 
که به زمین میرسد متفاوت نیست، ابر تنها از شدت نور مرئی کم می کند و نمی 
تواند مانع اشعه ماورابنفش نور خورشید بشود، در نتیجه در روزهای ابری همانقدر 
چشمان ما در معرض اشعه ماورابنفش نور خورشید است، که در روزهای آفتابی 
است.اشعه ماورابنفش نور خورشید برای بدن انسان ها و سطوح در معرض بدن 
بسیار مضر می باشد، در ناحیه صورت بیشتر چشمان هستند که صدمه می 
بینند متاسفانه تمام لایه های چشم از این اشعه صدمه می بینند، پوست پلک 
را ضعیف و چروک می کند، زیرا سبب تضعیف الیاف پروتئین کلاژن و الاستین 
پوست در این ناحیه می شود که منجر به چروک و شل شدن پوست می شود، از 
طرف دیگر احتمال بروز برخی از سرطان های پوست به مراتب بیشتر می شود.
در کشورهایی مثل استرالیا که تابش نور مستقیم نورخوشید به مراتب بیشتر است 
سرطان پوست پلک شایع است . در کشور ما هم در افرادی که طی سال های 
طولانی ساعات زیادی از روز خود را بدون محافظت در مقابل نور خورشید بوده 

اند احتمال بروز سرطان پوست صورت و پلک زیاد است.
فصل  های بهار و تابستان بهترین زمان برای استفاده از عینک آفتابی

در پاسخ به این سوال که چه زمانی عینک آفتابی بزنیم باید بگوییم در دو فصل 
اول سال، یعنی بهار و تابستان شدت اشعه UV یا همان اشعه فرا بنفش خورشید 
در ساعات اولیه تابش )صبح زود( و ساعات پایانی )بعدازظهر( دو برابر است. به این 
دلیل که پرتو خورشید با زاویه کمتر می تابد. در نتیجه، چشم ها در این ساعت ها 

کاملا در معرض خطر قرار دارند.
اما افراد می توانند با استفاده از عینک های آفتابی استاندارد از سلامت چشم های 
خود محافظت کنند. توجه داشته باشید که عینک های ارزان که دست فروش ها 
می فروشند یا عینک آفتابی غیراستاندارد به دلیل کیفیت نامناسبی که دارند باعث 

می شوند تا میزان بیشتری از نور خورشید به داخل چشم ها وارد شود.
UV استفاده از عینک آفتابی برای محافظت از چشم در برابر اشعه  های
عینک آفتابی در دسترس ترین وسیله محافظت از چشم ها در برابر نور خورشید 
است. اما اگر عدسی عینک غیر استاندارد باشد نه تنها قادر به کنترل ورود نور 
خورشید به داخل چشم نیست؛ بلکه سبب بازتر شدن مردمک چشم و ورود 
اشعه ماوراء بنفش بیشتر به داخل چشم می شود.مهم ترین ویژگی عینک آفتابی 
جلوگیری از ورود اشعه فرابنفش به داخل چشم است. این اشعه و سایر تابش های 
نور خورشید به پوست اطراف چشم آسیب می رساند و یک عینک آفتابی که 
مانع ورود این اشعه نشود نه تنها مفید نیست، بلکه خطرناک همهست. حتما از 

عینک هایی استفاده کنید که اطراف چشم را به طور کامل بپوشاند.
روزهای بارانی و ابری بهترین زمان برای استفاده از عینک آفتابی

استفاده از عینک دودی در روزهای ابری و بارانی نیز همانند روزهای آفتابی 
ضروری است.اشعه فرابنفش حتی در روزهای ابری نیز از ابر عبور می کند و 
عوارض خود را روی بدن انسان می گذارد. به همین خاطر، توصیه می شود حتی 
در روزهای ابری نیز از عینک آفتابی برای محافظت از چشم ها در برابر این اشعه 
استفاده شود.به گفته متخصصان چشم، افراد باید بین ساعات ۱۰ صبح تا ۴ 
بعدازظهر حتما از عینک آفتابی استفاده کنند زیرا شدت تابش نور خورشید 

زیاد است.
در روزهای بارانی به هنگام رانندگی به علت برخورد نور با قطرات باران اختلال 
دید برای رانندگان به وجود می آید. به همین دلیل رانندگان در روزهای ابری 

بیشتر از روزهای آفتابی باید از عینک آفتابی استفاده کنند.
چشم کودکان به مراتب حساس تر از بزرگترهاست

چشم کودکان در مقابل نور آفتاب بسیار حساس تر از بزرگتر هاست. از آنجا 
که قرنیه و عدسی چشم کودکان بسیار شفاف است، اشعه UV، بدون برگشت 
به داخل چشم آنها وارد شده و به پرده شبکیه چشم می رسد. در حالی که در 
افراد بزرگسال به دلیل تیره شدن قرنیه و عدسی، ناخودآگاه بخش زیادی از این 
اشعه عبور نمی کند.بنابراین برای در امان ماندن از خطرات رسیدن این اشعه به 
داخل چشم کودکان توصیه به همه پدر و مادرها این است که با استفاده از عینک 
های آفتابی و حتی سایه بان هایی که به منظور جلوگیری از آفتاب طراحی شده 
اجازه ندهد اشعه UV به چشم کودکان آنها آسیب وارد کند.تحقیقات نشان 
داده چشم کودکان در برابر اشعه مضر آفتاب بسیار حساس تر از بزرگسالان 
 )UV( است. تا ۱۲ سالگی چشم کودکان توانایی فیلتر کردن اشعه ماوراء بنفش
را ندارد و مواجهه طولانی با نور خورشید می تواند سبب چسبندگی قرنیه و 
پیرچشمی شود چرا که چشم کودکان سه برابر بیشتر از بزرگسالان از اشعه ی 
ماورای خورشید آسیب می بیند و بیش از بزرگسالان نیاز به مراقبت دارد؛ بنابراین 
هر کودکی نیاز به عینک آفتابی دارد همانطور که نیاز به لباس گرم در زمستان و 
مسواک برای دندان هایش دارد و این اشتباه بزرگی است که بسیاری از والدین به 
این مطلب اهمیتی نمی دهندعلاوه براین در کشورهایی مانند کشور ما به دلیل 
نبود نهادهای استاندارد کافی و نیز ناآگاهی مردم نسبت به ویژگی عینک حاوی 
استاندارد، درصد قابل توجهی از عینک هایی که به عنوان عینک آفتابی عرضه و 
استفاده می شود، غیراستاندارد بوده و استفاده از آن در روزهای  آفتابی نه تنها مفید 
نیست، بلکه در صورت استفاده از آن می تواند موجب آسیب بیشتر به چشم شود. 
اگر عینک آفتابی استاندارد نباشد و نتواند از ورود پرتوهای مضر به داخل چشم، 
جلوگیری کند، تیره بودن شیشه ی آن، موجب باز شدن بیشتر مردمک چشم به 
منظور کنترل دقت بینایی می شود و به همین دلیل، امکان ورود پرتوهای مضر 

به چشم با توجه به باز شدن بیشتر مردمک، بیشتر می شود. به همین دلیل در 
روزهای ابری، نیاز به استفاده از عینک آفتابی است، زیرا به دلیل کم شدن نور 
محیط، مردمک بازتر و امکان ورود پرتوهای مضر به داخل چشم بیشتر می شود.
طیفی از امواج ماورای بنفش اثرات مخربی بر روی پوست و چشم ها دارد

متخصص چشم و عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران در خصوص 
استفاده از عینک های آفتابی در گفت وگویی با بیان این مطلب که نور خورشید 
به غیر از قسمت قابل رویت آن حاوی یک سری امواج غیر قابل رویت است که 
اشعه ماوراء بنفش از جمله آنهاست، افزود: طیفی از امواج ماورای بنفش اثرات 
مخربی بر روی پوست و چشم ها دارد.حسین آقایی اشعه ماورا بنفش را حاوی 
سه جزء A, B و C دانست ) جزء C بسیار مضر است و انرژی زیادی دارد 
و تاثیرات سرطان زایی خود را با اثر بر روی DNA سلول ها اعمال می کند( 
که خوشبختانه جز C توسط لایه ازون کاملا گرفته می شود.عضو هیات علمی 
دانشگاه علوم پزشکی ایران ادامه داد: برای جلوگیری از آسیب به چشم ها باید از 
اثرات مخرب اشعه ماورابنفش AوB بر روی چشم ها به خصوص بر روی قرنیه که 
منجر به آب مروارید می شود جلوگیری کرد.) این اشعه ها بر روی شبکیه چشم 
اثرات منفی دارد که منجر به تخریب زودتر، شبکیه وابسته به سن می شود(این 
استاد دانشگاه در پاسخ با این سوال که عینک آفتابی استاندارد چه نوع عینکی 
است؟، گفت: عینکی که ۱۰۰ درصد اشعه UV را جذب کند و مانع رسیدن این 
اشعه به چشم ها شود، عینک استاندارد محسوب می شود و به اصطلاح به عینک 
با UV۴۰۰ شناخته می شود.)طیف اشعه ماورای بنفش A بین ۴۰۰ نا تا ۳۲۰ 
نانومتر و نوع B آن از ۲۸۰ تا ۳۲۰ نانومتر و نوع C آن از ۱۰۰ تا ۲۸۰ نانومتر 
است(.آقایی در پاسخ به این سوال که از چه سنی باید از عینک آفتابی استفاده 
کرد؟، گفت: تحقیقات نشان داده است ۸۰ درصد اشعه UV که به چشم های 
یک فرد می رسد، زیر سن ۱۸ سالگی است، بنابراین عینک آفتابی را باید از سن 
کودکی استفاده کرد.وی همچنین توصیه کرد: به غیر از عینک آفتابی از کلاه های 
لبه دار نیز استفاده کنید تا درصد اشعه UV منتقل شده به چشم ها کاهش 
یابد.متخصص چشم و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران ادامه داد: 
استفاده از عینک آفتابی در هوای ابری نیز لازم است, زیرا تنها ۱۰ درصد اشعه 
UV توسط ابرها جذب می شود و ۹۰ درصد آن به زمین می رسد.وی همچنین 
گفت: در فصل تابستان شدت پرتوهای تابش شده از خورشید به زمین بیشتر 
است، به همین دلیل بهتر است در روزهای گرم تابستان در ساعات بین ۱۰ صبح 
تا ۴ بعد از ظهر کمتر در معرض نور آفتاب قرار بگیریم.آقایی در پاسخ به این سوال 
که آیا در فصول گرم سال خشکی چشم بیشتر است؟، گفت: گرما عامل ایجاد 
کننده خشکی چشم نیست اما در افرادی که خشکی چشم دارند، گرما عامل 
تشدید کننده خواهد بود.وی افزود: شدت خشکی چشم به نوع: خفیف، متوسط 
و شدید تقسیم بندی می شود و بسته به میزان شدت خشکی چشم از قطره اشک 
مصنوعی تا سایر داروها تجویز می گردد.متخصص چشم و عضو هیئت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی ایران تغییر در سبک زندگی، دریافت مایعات کافی و در 
نهایت استفاده از اشک مصنوعی را در انواع خشکی خفیف تا متوسط توصیه کرد.
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پایان آب، پایان زندگی
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ع مسجد تاریخی حمامیان بوکان

در پنج کیلومتری شهر بوکان، در روستای حمامیان مسجد تاریخی حمامیان و بقایای مدرسه 
قدیمی روستای حمامیان که هم اکنون قسمتی از کلاس های آن سالم مانده، قرار گرفته است. 
این مسجد قبل از جنگ جهانی دوم در سال ۱۳۲۸ هجری قمری بنا شده، و مؤسس آن مرحوم 

محمود آقا ایلخانی زاده و معمار آن شادروان معمار باشی مراغه ای بوده است.
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عملیات یمن ضد 4 کشتی ائتلاف 
متجاوز آمریکا، انگلیس و تل آویو

نیروهای مسلح یمن در بیانیه ای از هدف قرار دادن چهار کشتی مرتبط 
با ائتلاف سه گانه متجاوز رژیم صهیونیستی، آمریکا و انگلیس در دریای 
سرخ و دریای مدیترانه خبر داد.نیروهای مسلح یمن از هدف قرار دادن 
چهار کشتی متعلق به مثلث ائتلاف متجاوز دریایی ضد یمن خبر داد.پایگاه 
خبری المسیره یمن در خبری فوری اعلام کرد که چهار کشتی متعلق به 
ائتلاف متجاوز آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونیستی در دریای سرخ و دریای 
مدیترانه هدف قرار گرفت.سرتیپ »یحیی سریع« سخنگوی نیروهای مسلح 
یمن در این باره اعلام کرد: نیروهای مسلح یمن در حمایت از مظلومیت ملت 
فلسطین در نوار غزه و مقاومت دلیرانه آنان و همچنین در پاسخ به حملات 
تجاوزکارانه به یمن، چهار عملیات ویژه را در دریاهای سرخ و مدیترانه انجام 
داد.سخنگوی نیروهای مسلح یمن افزود: در عملیات موشکی نخست کشتی 
صهیونیستی ) MSC Unific ( را دریای عرب هدف قرار دادیم و موشک ها 
به طور دقیق به اهداف اصابت کرد.یحیی سریع ادامه داد: نیروهای مسلح 
یمن در عملیات دوم، نفتکش آمریکایی ) Delonix ( را برای بار دوم طی 
حملات هفته جاری با موشک بالستیک و موشک هدایت شونده هدف قرار 
دادیم.سریع اضافه کرد: در عملیات سوم ضد متجاوزان، با موشک هدایت 
شونده شناور تجاری ) Anvil Point ( متعلق به انگلیس را اقیانوس هند 
هدف قرار دادیم که موشک ها به طور دقیق و مستقیم به اهداف اصابت کرد.

سخنگوی انصارالله یمن گفت: در عملیات چهارم یگان دریایی ضد ائتلاف 
شر کشتی باری ) Lucky Sailor ( را در دریای مدیترانه به دلیل نقض 

ممنوعیت ورود به بنادر فلسطینی اشغالی مورد هدف قرار دادیم.

روسیه به تل آویو هشدار داد
نماینده دائم روسیه در سازمان ملل متحد به رژیم صهیونیستی درباره 
اوکراین هشدار داد. واسیلی  برای  تامین احتمالی سامانه پدافند هوایی 
نبنزیا، نماینده دائم روسیه در سازمان ملل به تل آویو درباره عواقب قطعی 
تأمین احتمالی سامانه پدافند هوایی ساخت آمریکا برای اوکراین هشدار 
داد.فایننشال تایمز هفته گذشته گزارش داد که آمریکا، اسرائیل و اوکراین 
در حال مذاکره برای تحویل هشت فروند سامانه پدافند هوایی مستعمل 
»پاتریوت« از تل آویو به کی یف هستند.نبنزیا با اشاره به این گزارش که به 
نقل از منابع آگاه منتشر شده است، گفت که چنین اقدامی قطعاً روابط بین 
تل آویو و مسکو را تحت الشعاع قرار خواهد داد.دیپلمات ارشد روس گفت: 
معتقدم که این اقدام عواقب سیاسی قطعی را نیز در پی خواهد داشت. 
تسلیحاتی که برای اوکراین ارسال می شود، صرف نظر از فرستنده، در نهایت 
منهدم خواهد شد درست مثل سایر تسلیحات غربی و آمریکایی که منهدم 
شدند. تردیدی نیست.رژیم صهیونیستی در ماه آوریل از برنامه خود جهت از 
رده خارج کردن پاتریوت های مدل PAC M۹۰۱-۲ است که بیش از ۳۰ 
سال کار کرده اند و جایگزینی آنها با سامانه های پدافندی پیشرفته تر خبر داد. 
با این حال، این سامانه ها به دلیل نگرانی ها درباره تشدید تنش با حزب الله 
لبنان و تبدیل شدن آن به جنگی تمام عیار، هنوز از رده خارج نشده و فعالند.

فایننشال تایمز مدعی شده است که براساس این توافق که هنوز نهایی 
نشده است، پاتریوت ها ابتدا از تل آویو به آمریکا ارسال خواهند شد و سپس 
در اختیار اوکراین قرار خواهند گرفت. در جریان جنگ روسیه و اوکراین 
که از فوریه ۲۰۲۲ شروع شده است، رژیم صهیونیستی تنها کمک های 

غیرتسلیحاتی برای اوکراین فراهم کرده است.


